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OFFICE OF THE LXDEPENDENT COUNSEL 

FRANCIS CARTER, Attorney at Law, Washington, D-C., 
having been advised of the identity of the interviewing Agent and 
Office of the Independent Counsel (OIC) Attorneys, MICHAEL EMMICK 
and CRAIG LERNER, provided the following information with the 
assistance of his legal records, telephone logs and records 
provided to him by the OIC. CARTER was represented by Attorney 
CHARLES OGLETREE, Boston, Massachusetts. 

Referring to telephone records pertaining to January 7, 
1998, CARTER advised that he did not recall if he had a 
conversation with VERNON JORDAN in which he had advised JORDAN as 
to the status of MONICA LEWINSKY's affidavit. He advised that if 
JORDAN had asked him as to the status, that he would have 
informed him as to the progress, however he did not recall if the 
question had been asked by JORDAN. 

CARTER was asked as to the promptness of MONICA 
LEWINSKY in keeping her appointment at his office on January 7, 
1998 and if VERNON JORDAN's telephone call to CARTER's office 
pertained to LEWINSKY and the signing of her affidavit. CARTER 
advised that LEWINSKY was generally prompt in keeping her 
appointments at his office. He again advised that he did not 
recall if JORDAN had called to inquire about LEWINSKY's affidavit; 
however, he again advised that if JORDAN had asked as to the 
status, that he would have answered JORDAN's inquiry. 

CARTER recalled that on January 7, 1998 that he arrived 
at his office at approximately 8:15 a.m. He did not recall if 
LEWINSKY called him; however, if she had called him and he spoke 
to her, it would have been after 8:30 a.m., inasmuch as prior to 
that time the answering machine handles incoming telephone calls. 
Again, CARTER advised that he did not know of any correlation or 
significance between LEWINSKY's appointment at his office and 
possible telephone calls to his office from LEWINSKY or VERNON 
JORDAN. 

On January 7, 1998, after LEWINSKY-signed her 
affidavit, CARTER asked her if she had her driver's license, to 
which she responded that she did. They then walked to a notary 
republic in a law firm on the same floor as CARTER's law firm. 
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LEWINSKY used her driver's Ilcense as proof of identity and 
signed the affidavit in the presence of the notary. CARTER then 
advised LEWINSKY that she cculd call him at anytime if she had 
any questions concerning her affidavit. He furnished.LEWINSKY 
with a copy of the affidavit, which she requested, and then he 
believed that she then traveled to New York upon departing his 
office. 

CARTER decided that he would hold the affidavit for a 
few days before filing it with the court and sending it to 
interested parties. He did not recall calling VERNON JORDAN to 
advise him that the affidavit had been signed. 

Concerning telephsne logs from January 9, 1998, CARTER, 
was shown an entry that shci; ed a telephone call from the 
residence of PETER STRAUSS. It was CARTER's assumption that this 
was a call from MONICA LEWI_';SKY. He advised that he was certain 
that he had never had a te lephonic conversation with either PETER 
STRAUSS or MARCIA LEWIS. 

CARTER recalled that MONICA LEWINSKY had advised him 
that she had obtained a job in New York. CARTER did not recall 
if she had advised him about the job telephonically or in person. 
He did not specifically recall the date that he was advised of 
her new job. When asked if he may have learned of her job on the 
afternoon of January 9, 1998, he referred -to his -pocket casenda-r 
and determined that on January 9, 1998 he was Fn court in the 
afternoon. CARTER therefore concluded that he had not been 
advised on the afternoon of January 9, 1998. 

CARTER advised that he telephonically contacted DAVID 
PYKE, an attorney who is involved in the PAULA JONES lawsuit, to 
discuss LEWINSKY's testimony. PIKE advised him that some 
depositions had been canceled and suggested that CARTER discuss 
the matter with Judge WRIGHT. 

With the assistance of telephone reords,,-,CARTBR 
recalled that on January 12, 1998 he paged LEWINSKY at 11:18 a.m. 
and that she returned his page at 11:26 a.m. LEWINSKY wanted to 
know if he could do anything to prevent her from giving a 
deposition. CARTER explained that the plaintiffs had the right 
to depose her even though she had furnished,a signed affidavit. 

After consulting his billing and telephone records, 
CARTER advised that it possible that he may have had a tslephonic 
conversation with LEWINSKY for which he failed to bill her. He 
explained that it is his practice to bill clients for telephone 
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time; however, sometimes he fails to make a billing entry. 

CARTER recalled that he had telephonic conversations 
with DAVID PYKE, who did not want CARTER to file a motion to 
quash LEWINSKY's deposition. PIKE again suggested that CARTER 
wait in filing his motion with Judge WRIGHT. DAVID PYKE 
suggested that CARTER could wait up until a day or two before the 
scheduled deposition. CARTER decided to allow Judge WRIGHT ample 
time to read his motion. He sent his motion to her via Federal 
Express with Saturday delivery. 

CARTER recalled drafting a memo concerning two 
conversations with KATHY SEXTON, who works in ROBERT BENNETT's 
office. CARTER advised SEXTON he was going to file a motion to 
quash LEWINSKY's deposition. He faxed a copy of~LEF?TNSKY's 
affidavit to SEXTON. 

CARTER advised that on January 23, 1998 he contacted 
BARRY WARD in Little Rock, Arkansas. WARD furnished him with 
“John Doe Number 6" to be inserted in his motion to quash 
LEWINSKY's deposition. WARD instructed CARTER as to the 
procedures concerning the court system in Little Rock. WARD 
advised that CARTER did not have to use local counsel to present 
motions in Little Rock. 

CARTER recalled that while drafting-the motiwnto 
quash, LEWINSKY telephoned him and started discussing the sending 
of items to the White House. LEWINSKY advised that she was good 
friends with BETTY CURRIE, and that LEWINSKY had sent items to 
the White House through the use of a courier service. CARTER 
believed that LEWINSKY used SPEEDY MESSENGER SERVICE. LEWINSKY 
advised that she did this on four or five occasions from the 
Pentagon. She recalled sending BETTY CURRIE a birthday present 
and some information for CURRIE's mother concerning contract 
typing for the Department of Defense. When LEWINSKY hedged on 
the other items that she had sent to the White House by courier, 
CARTER explained that the courier service would-keep-records .and 
that she should recall all instances that she sent items to the 
White House. CARTER advised that he started to type a memo 
concerning his conversation with LEWINSKY, and his instructions 
to her concerning the use of a courier service to send items to 
the White House. CARTER then decided not to type the memo and 
deleted his initial effort. CARTER attempted to impress upon on 
LEWINSKY that she needed to advise him of all items that_LEWINSKY 
had sent to the White House via courier. 

CARTER beli eved that the telephone calls that he had 
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received from LEWINSKY were placed from either LEWINSKY's 
residence or from LEWINSKY's mcther's residence. CARTER did not 
believe that she had ever called him from a cellular telephone or 
from her employment. 

CARTER did not recall talking with VERNON JORDAN on 
January 15, 1998. 

CARTER recalled that on January 19, 1998 he had lunch 
with VERNON JORDAN at the Park Hyatt, Washington, D.C. This was 
a prearranged lunch that CARTER had requested, for the purpose of 
attempting to obtain additional legal business through JORDAN 
contacts. After discussing potential clients, JORDAN asked 
CARTER if he had ever heard of the "Drudge Report." CARTER 
responded that he was not aware of the “Drudge Report." JORDAN 
then gave CARTER two sheets of paper containing the “Drudge 
Report." CARTER read the report, which stated in part, that 
MONICA LEWINSKY, a former White House intern, had a sexual 
relationship with President CLINTON. 

Upon reading the “Drudge Report," CARTER advised that 
he did not believe it to be true. CARTER commented that he 
believed the report to be ‘m" He advised that although he 
took the copy of the “Drudge Report" back to his office, he threw 
it in the trash, inasmuch as he did not believe it to be true. 

Upon returning to his office, CARTER;haged MONICA 
LEWINSKY. CARTER explained he-paged her to his private 
office telephone ruambe~ CARTER 
explained that 

surprised to learn that-the call was from NATE SPEIGHTS, a 
Washington, D.C. attorney with whom CARTER is acquainted. 
SPEIGHTS advised that he was with BILL GINSBERG, an attorney from 
California. SPEIGHTS handed the telephone to GINSBERG and 
GINSBERG informed CARTER that he, GINSBERG, is now representing 
MONICA LEWINSKY. 
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CARTER advised that at this point he is confused. 
CARTER was of the belief that he had more than adequately 
represented LEWINSKY and did not know why he had been replaced. 

CARTER then attempted to telephonically locate VERNON 
JORDAN. Upon contacting JORDAN, CARTER advised him that LEWINSKY 
had new legal representation. JORDAN commented that he was, 
“sorry that things did not work out." The telephone conversation 
was then terminated. Shortly thereafter, JORDAN called CARTER 
and asked, "Who replaced you?" and then asked if the new counsel 
was replacing CARTER or if it was additional counsel. CARTER 
advised JORDAN that he had been replaced. 

CARTER advised that on January 19, 1998 he had a 
telephonic conversation with ROBERT BENNETT. BENNETT 'in?ormed 
CARTER that there was, “something called the ‘Drudge Report' 
concerning LEWINSKY," and suggested that CARTER read it and, “get 
out in front of it." At that time CARTER did not inform BENNETT 
that he had been replaced as counsel for LEWINSKY. 

CARTER than advised that he received a facsimile from 
DONOVAN AND CAMPBELL LAW FIRM, which informed CARTER that 
LEWINSKY's deposition would be videotaped. CARTER attempted to 
contact NATE SPEIGHTS to inform him that the deposition would be 
videotaped. He had difficulty obtaining a current telephone 
number for SPEIGHTS, but evidentially got SPEIGHTS' answering 
machine. 

CARTER advised that on January 20, 1998, he iwrote a 
letter to NATE SPEIGHTS confirming that SPEIGHTS was LEWINSKY's 
attorney of record. CARTER reminded SPEIGHTS that he had 
previously filed a motion on LEWINSKY's behalf and that SPEIGHTS 
should attend to the motion. 

That afternoon, CARTER advised that he received a fax 
from SPEIGHTS, advising that SPEIGHTS would send a messenger to 
CARTER'S office to obtain LEWINSKY's records. CARTER repffed via 
fax that he would not turn LEWINSKY's file over to a messenger, 
and that he would only give them to LEWINSKY or to SPEIGHTS in 
person. 

On January 20, 1998 ROBERT BENNETT called CARTER and 
left a message on his answering machine. CARTER returned 
BENNETT'S call and left a message on BENNETT's answering _machine. 
CARTER then spoke with BENNETT, who stated that there were press 
calls that CARTER was no longer representing LEWINSKY. 
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CARTER advised that he did not return the telephone 
~211s of VERNON JORDAN or KATIE SEXTON, inasmuch as he was angry 
and believed that he needed a cooling off period. 

CARTER recalled that on Tuesday, January 20, 1998 that 
he received press calls at his residence-from the managing editor 
of the Washinston Post, from the Los Anqeles Times, and from E 
News -* He did not make a comment to any of the press calls. 

On January 21, 1998, BARRY WARD called CARTER at lo:55 
a.m. and advised that Judge WRIGHT had not yet decided if CARTER 
was excused from the telephone conference call. CARTER was told 
he must remain available. At this time CARTER faxed a letter 
concerning this to SPEIGHTS. 

At 3:18 p.m. CARTER received a call from PAUL 
RCSENZWEIG, OIC. 

At 4:lO p.m. his office received a call from VERNON 
JCRDAN. He did not return JORDAN's telephone call. At 4:41 p.m. 
CARTER received a telephone call from NATE SPEIGHTS. SPEIGHTS 
requested that they meet for breakfast, at which time CARTER 
could give LEWINSKY's file to SPEIGHTS. 

At 6:09 p.m. 
pager and pin number. 

CARTER received PAUL ROSENZWEIG's sky 
Upon talking with ROSENZWEIG, he spoke 

with ROBERT BITTMAN, OIC. 
via fax machine. 

CARTER agreed to re&ive a subpoena 
CARTER advised that he was instructed by ROBERT 

BITTMAN that CARTER had been notified and he was to keep his 
original file concerning MONICA LEWINSKY. 

Concerning his original file, NATE SPEIGHTS advised 
CmTER that he should, “claim all privilege and give them 
nothing." 

CARTER believed that the last time that he spoke with 
VERNON JORDAN was either on January 19th or 2Ot-h, -1998. --CARTER 
advised SPEIGHTS that CARTER had been advised that MONICA 
LEWINSKY had been named as a target of a criminal investigation 
and that SPEIGHTS should consider that fact in attempting to get 
her deposition quashed. 

CARTER was advised by BARRY WARD that CARTER had been 
excused from the conference call concerning LEWINSKY's 
deposition. He called SPEIGHTS and advised him of the f:ct that 
he had been excused and stated, "I'm out, it's yours." 
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On January 22, 1998 CARTER called WILLIAM HUNLEY and 
advised HUNLEY that CARTER did not believe, under the 
circumstances, that CARTER should have contact with VERNON 
JORDAN, whom HUNLEY was representing. HUNLEY advised CARTER -that 
he believed JORDAN was attempting to contact CARTER to advise him 
that JORDAN was going to hold a press conference, at which time 
he would state that CARTER had represented MONICA LEWINSKY. 

CARTER advised that he had not assisted MONICA LEWINSKY 
in preparing the “talking points" that LEWINSKY allegedly 
furnished LINDA TRIPP. 

At the conclusion of the interview, FRANCIS CARTER 
furnished his original file to the OIC concerning MONICA 
LEWINSKY, in compliance with a grand jury subpoena. 
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FRANCIS D. CARTER, black, male, attorney, was 
interviewed at the Office of the Independent Counsel (OICf, 1001 
Pennsylvania Avenue, Washington, DC, 20004. Present for the 
interview were Associate Independent Counsel (AIC) TOM BIENERT, 
AIC MIKE EMMICK, AIC CRAIG LERNER and CARTER's attorney, 
Professor CHARLES OGELTREE. Present for part of the interview 
was Deputy Independent Counsel (DIG) ROBERT BITTMAN, who advised 
CARTER at the outset of the interview that CARTER was considered 
by the OIC to be a witness in the matter investigated by the OIC. 
After being apprised of the official identity of the 
interviewers, CARTER provided the following information: 

CARTER provided certain documents called for by a 
Federal Grand Jury Subpoena served on him by the OIC. CARTER had 
three categories of documents: a main file, containing documents 
pertaining to his representation of MONICA LEWINSKY; a chronology 
file, providing a detail of that representation; and a file of 
physical items LEWINSKY provided to CARTER in response to a 
subpoena in the PAULA JONES civil case. 

CARTER advised the documents he was providing to the 
OIC represented the entirety of the items provided by LEWINSKY to 
CARTER. CARTER advised the book, Bet een Hooe and History by, 
President William Clinton, was given Fo LEWINSKY by CLINTON. 
CARTER advised that CARTER, Professor OGELTREE, and JAMIE 

,! 

GARDNER, an associate of OGELTREE's, all handled the book. 

CARTER advised that he knows NATE SPEIGHTS and 
SPEIGHTS's wife, GRACE. CARTER advised that he regards them as 
social acquaintances, but not close friends. 

CARTER advised that on December 19, 1997, VERNON JORDAN 
called at approximately 5:03 p.m. and left a message for CARTER. 
The message stated that JORDAN wanted to meet with CARTER on the 
following Monday, December 22, 1997, at 11:OO a.m. When CARTER 
returned to his office on December 19th, he returned JORDAN's 
call and left a voice-mail at 5:30 p.m. saying he could meet with 
JORDAN on December 22nd. 

Among the documents CARTER produced to the OIC were the 
telephone message slips pertaining to his representation of 

Investigation on 06/04/98 at Washington, DC Ftle # 29D-OIC-LR-35063 
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LEWINSKY. CARTER explained that there are two ways to leave 
messages in his office, one with a live person, who writes the 
message on NCR paper; and one with CARTER's answering service, 
which produces a computer printout of the message. 

CARTER advised he has known VERNON JORDAN since the 
early 1990's, but does not "hang out" with him. CARTER has seen 
JORDAN at Bar Association functions, but has never been to 
JORDAN's home. CARTER and JORDAN do not call each other to 
tUshoot the breeze." CARTER explained that when JORDAN called, it 
usually related to business. JORDAN has referred clients to 
CARTER in the past. CARTER advised he called JORDAN 
approximately six times a year. 

CARTER advised that during the last couple of weeks in 
December of 1997, his schedule was light in terms of client 
traffic. JORDAN called the morning of December 22, 1997, and 
told CARTER he wanted to bring a client to CARTER's office. 

Later that morning, JORDAN brought MONICA LEWINSKY to 
CARTER's office. CARTER advised that LEWINSKY sat on the couch 
while JORDAN and CARTER spoke in CARTER's office. JORDAN said 
that LEWINSKY had received a subpoena in the PAULA JONES case. 
JORDAN said that LEWINSKY had never been deposed before and that 
she was not only going to need a lawyer, she was going to need a 
4Ucounselor.tq 

CARTER asked JORDAN if JORDAN was asking for 
accommodations regarding costs, and JORDAN advised no, it was a 
straight referral. Before JORDAN left, CARTER asked JORDAN if 
they could have lunch together sometime. JORDAN asked CARTER if 
CARTER was working on MARTIN LUTHER KING Day. CARTER said he was 
and JORDAN said they should do it then. 

JORDAN introduced LEWINSKY to CARTER, then left. 
CARTER advised that JORDAN did not give advice regarding filing 
pleadings or litigation. CARTER advised that JORDAN was a 
"schmoozerU and a tlcruiserl' and good at it. JORDAN did not know 
about litigation, according to CARTER. 

CARTER advised that JORDAN had referred three or four 
clients to CARTER in the past. JORDAN had never before escorted 
a client to CARTER's office. CARTER usually met the clients at 
JORDAN's office. 

CARTER advised that LEWINSKY said that she had been 
subpoenaed on December 19, 1997. LEWINSKY said she would be 
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traveling between New York City and Washington, DC for the next 
several weeks. LEWINSKY said she would be in New York around the 
first of the year. CARTER then arranged a meeting after the 
first of the year. 

During the December 22nd meeting, LEWINSKY advised that 
she knew the President, that she had seen him and that she worked 
in the White House, but she had no idea why she was being 
subpoenaed in the JONES case. CARTER told LEWINSKY that he would 
get in touch with BOB BENNETT, the President's attorney in the 
JONES matter, to find out what he knew about LEWINSKY. 

CARTER advised that he discussed his retainer and the 
fee arrangement with LEWINSKY. CARTER described LEWINSKY as very 
affable and an easy conversationalist. LEWINSKY appeared to be 
nervous and she was unsure what was going to happen in the 
deposition or with the subpoena. 

CARTER asked LEWINSKY specific questions regarding her 
relationship with the President, including if she had a sexual 
relationship with the President. LEWINSKY said she did not, but 
she was told she was photographed with the President more than 
any other intern. 

LEWINSKY mentioned the government furlough and how she 
met BETTY CURRIE. CARTER did not know who BETTY CURRIE was until 
this meeting. LEWINSKY explained that she was a good friend of 
CURRIE's and that the two had met through WALTER KAYE. 

LEWINSKY said that CURRIE referred her- to VERNON 
JORDAN. LEWINSKY knew JORDAN's name, but CARTER does not know if 
LEWINSKY knew him before she was served the subpoena on December 
19th. LEWINSKY did not mention anything about JORDAN helping 
LEWINSKY find a job. 

LEWINSKY told CARTER details of her job at the White 
House. LEWINSKY explained that in the Office of Correspondence, 
she would prepare letters that were to be signed, either 
personally or by auto-pen, by the President. LEWINSKY explained 
that on Saturdays, she would personally deliver the letters to 
the President for his signature. 

LEWINSKY said that she received no telephone calls from 
the President, either at her home or in her office. CARTER told 
LEWINSKY to look hard for any items that may be covered by the 
subpoena. LEWINSKY described some of the items she had that 
would be covered by the subpoena. 
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LEWINSKY said that she learned that if you give the 
President a tie, he would wear it, have a photograph taken of him 
wearing it and send you the photograph. LEWINSKY advised she 
gave the President a tie after the government furlough. LEWINSKY 
mentioned that she also gave the President a tie and a t-shirt in 
August of 1996. 

CARTER explained to LEWINSKY what he was going to do 
and he explained to her the steps involved in a civil case. 
CARTER told LEWINSKY he would draw up an affidavit, file a motion 
to quash the subpoena and explained how broad civil discovery 
was. CARTER told LEWINSKY he did not think he could get the 
subpoena quashed and it was likely she would be deposed. 
LEWINSKY was very concerned about being deposed. 

LEWINSKY advised that she was only 24 years old, that 
she was looking for a job and this whole thing could ruin her. 
LEWINSKY wondered why the JONES' team wanted her deposed. 
LEWINSKY did not express any concerns about CARTER's fees. 

It was clear to CARTER that LEWINSKY did not want the 
deposition to take place. LEWINSKY asked CARTER if the 
plaintiffs would have to pay for her transportation if she was.in 
New York. 

CARTER did not ask LEWINSKY about sexual harassment. 
CARTER was satisfied the questions he asked were answered. 
CARTER advised he did not probe LEWINSKY hard. CARTER advised 
the subject of e-mails never came up when CARTER was asking about 
documents covered by the JONES subpoena. 

CARTER's impression of the JONES case on December 22nd 
was that it was about CLINTON asking JONES to do something of a 
sexual nature, after DANNY FERGUSON brought JONES to a Little 
Rock hotel Room. LEWINSKY thought the JONES case was looking for 
sensationalism and she thought the case was garbage. LEWINSKY 
did not mention anything about CLINTON settling the case. 

CARTER advised he met with LEWINSKY on this occasion 
for about one hour and six minutes, without a break. CARTER told 
LEWINSKY he would call BE~ETT and get back in touch with her. 
CARTER advised he did not form an opinion of LEWINSKY. 

CARTER called BENNETT's office and spoke to BENNETT's 
associate, KATHRYN SEXTON. CARTER explained who he was and who 
he represented. CARTER made an appointment to meet with SEXTON 
and BENNETT on the following day, December 23, 1998, at 11~00 
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a.m. at BENNETT‘s office. 

CARTER advised he knew BENNETT from CARTER's tenure in 
the District Bail office, where CARTER worked during law school. 
BENNETT and CARTER both served on the State Committee of the 
American College of Trial Lawyers. 

CARTER thinks he spoke with SEXTON earlier in the 
morning, prior to CARTER going to BENNETT's office. CARTER 
explained who he was and who he represented. BENNETT appeared 
not to know LEWINSKY's name and said the name had not come 
before, but SEXTON immediately recognized the name from the 

up 

witness list in the JONES case. 

CARTER said he could not imagine LEWINSKY being the 
first person who was subpoenaed in this matter who did not want 
to appear. BENNETT and SEXTON expressed doubts about LEWINSKY 
being relevant to the JONES case. CARTER provided BENNETT and 
SEXTON with background as to what LEWINSKY did while employed at 
the White House. BENNETT asked CARTER how he thought LEWINSKY 
obtained the job in Legislative Affairs. 

CARTER mentioned WALTER KAYE as being a possible 
reference for LEWINSKY. BENNETT mentioned that KAYE had called, 
BENNETT to advise about the President's insurance coverage 
covering BENNETT's fees. 

[CARTER advised the OIC that, in civil matters, "Jane 
Doe" was often used to maintain the witnesses confidentiality. 
Use of the pseudonym did not connote a sexual relationship.1 

BENNETT explained that the witness list was protected 
by a confidentiality order and BENNETT could not divulge who he 
had deposed, or who he was going to depose. CARTER asked who he 
should call from the plaintiff's side and BENNETT gave the name 
DAVID PYKE. BENNETT and SEXTON also mentioned BARRY WARD, who 
was Judge WRIGHT's law clerk. 

CARTER asked if BENNETT had done any research on 
quashing subpoenas and BENNETT advised he had. After the first 
of the year, BENNETT faxed to CARTER a memorandum regarding 
quashing subpoenas. CARTER advised he did not rely much on 
BENNETT's memorandum when filing his motion to quash. 

CARTER advised that BENNETT did not mention a joint 
defense agreement, 
LEWINSKY. 

nor did he express an interest in interviewing 
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CARTER called LEWINSKY and told her he had met with 
BENNETT. CARTER did not provide LEWINSKY details of the meeting. 

On December 24, 1997, CARTER sent LEWINSKY an 
engagement letter at her New Hampshire Avenue address. CARTER 
signed the letter and mailed the letter. LEWINSKY did not sign 
the letter in CARTER's presence, but she sent a signed copy back 
to him. CARTER advised LEWINSKY's initial payment to CARTER was 
$1,250. CARTER advised the second bill for LEWINSKY he sent to 
SPEIGHTS, but CARTER was never paid this amount. 

CARTER advised he spoke to LEWINSKY on December 29, 
1997, to keep her apprised of the status of the case. CARTER and 
LEWINSKY agreed to meet again on January 5, 1998, and CARTER 
reminded LEWINSKY to bring the documents she had to him. CARTER 
can not recall any more details of the conversation. 

CARTER spoke to SEXTON on December 30, but cannot 
recall the details of the conversation. 

CARTER advised that prior to his January 5, 1998, 
meeting with LEWINSKY, he had read an article in I,ecral Times 
about the JQNES plaintiffs. CARTER advised it appeared they went 
overboard and were heavy-handed in dealing with witnesses. .: 

CARTER advised he met with LEWINSKY on January 5, 1998 
at his office. CARTER advised he went over his notes of their 
December 22, 1997 meeting. 

LEWINSKY brought a book, several Christmas cards from 
CLINTON, several thank you letters and various photographs of 
CLINTON and LEWINSKY, most of which were taken at official White 
House functions. LEWINSKY mentioned that she had another 
photograph of CLINTON shaking her hand, in a frame at home, and 
CARTER told her not to worry about bringing it in for now. 

On December 22, 1997, LEWINSKY had mentioned that she 
thought she had a photograph of CLINTON wearing a tie she gave 
him, but she did not bring it with her on January 5, 1998, 
LEWINSKY said that the photograph may be packed away in a box. 
CARTER told LEWINSKY to keep looking for the photograph and that 
he had to have everything responsive to the subpoena. CARTER 
does not recall if LEWINSKY asked about items she once had that 
were now in the possession of someone else. 

At their meeting on January 5th, LEWINSKY asked CARTER 
to look into a couple of things. One of those things was LINDA 



389 

OK-302a (Rcb. 8-19-94) 

29D-OIC-LR-35063 

Continuation of OK-302 of FRANCIS D. CARTER .On 06/04/98 *Page 7 

TRIPP. LEWINSKY wanted to know when TRIPP was being deposed. 
LEWINSKY mentioned an August Newsweek article about TRIPP. 
(After meeting with LEWINSKY, CARTER called SEXTON, who faxed a 
copy of the article to CARTER.) LEWINSKY said that TRIPP had 
worked in the White House and was VINCE FOSTER's secretary, then 
she got transferred to the Department of Defense. 

LEWINSKY explained TRIPP's relationship with KATHLEEN 
WILLEY and that WILLEY had named TRIPP as a person who could 
corroborate WILLEY's allegation. LEWINSKY advised LEWINSKY was 
friendly with LINDA TRIPP and the two had lunch together 
occasionally. 

CARTER asked LEWINSKY if she ever talked to TRIPP about 
JONES or the President. LEWINSKY said she spent the night at 
TRIPP's house, but the two of them just talked about "girl talk." 
When LEWINSKY started to fldouble-talk" to CARTER, CARTER advised 
he gave her a speech about how people usually get in trouble in 
Washington, DC. 

CARTER told LEWINSKY that people get in trouble more 
often for lying than for their actions. CARTER advised LEWINSKY 
that he needed to know before LEWINSKY's deposition what the 
facts were. LEWINSKY could recall no specific conversations she 
had with TRIPP. CARTER told LEWINSKY not to talk to anyone about 
anything, because he told her you never know what people's 
agendas were. 

LEWINSKY asked CARTER if her family could attend her 
deposition. 

LEWINSKY wanted CARTER to get a list of witnesses 
deposed, especially White House or government employees. 

CARTER asked LEWINSKY how her job search was going and 
she mentioned she just had an interview she thought was a waste 
of time. LEWINSKY advised the people she interviewed with did 
not have a job to offer her. CARTER vaguely recalls LEWINSKY 
mentioning American Express. 

CARTER advised it was clear to him that LEWINSKY was 
serious about her career, but she did not put too much emphasis 
on it while talking to CARTER. CARTER advised he worked around 
LEWINSKY going to New York for job interviews. CARTER told 
LEWINSKY that the very last date he wanted to do her affidavit 
was one week before January 23, 1998, the scheduled date of 
LEWINSKY's deposition. CARTER advised he wanted to do the 
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affidavit to get it out of the way. 

CARTER advised LEWINSKY he would prepare a draft of the 
affidavit and she could come,by and pick a copy up on January 
6th. On January 6th, CARTER first attempted to contact the 
attorneys from DONOVAN/CAMPBELL. CARTER left a message for DAVID 
PYKE. 

CARTER advised he prepared two LEWINSKY affidavits, one 
with her true name, the other with "Jane Doe" used instead. 
CARTER advised that was the only difference between the two 
affidavits. 

On January 6th, CARTER received a message from 
LEWINSKY, indicating she would not be able to pick the affidavit 
up at 4:30 p.m., as previously planned. Although CARTER shows no 
record of it, he thinks LEWINSKY eventually did pick the 
affidavit up on January 6th. 

On January 6th or 7th, JORDAN called CARTER. CARTER 
thinks the call was about their scheduled lunch appointment on 
January 19th. CARTER advised JORDAN would not have called 
specifically to small talk, although they could have exchanged 
small talk during the course of the conversation. 

CARTER may have mentioned to JORDAN that he was trying 
to get LEWINSKY's subpoena quashed. CARTER may have told JORDAN 
about the affidavit, though he is not sure. CARTER is certain he 
advised BENNETT about the affidavit. CARTER advised he billed 
LEWINSKY for the time he spoke to JORDAN because they spoke about 
LEWINSKY. CARTER assured JORDAN he would do they best he could 
do, but CARTER did not think he was going to be able to do 
everything LEWINSKY wanted done, including getting the subpoena 
quashed. 

CARTER advised that conversations with JORDAN at this 
time were of no moment to his client, in that they did not 
advance his client's case. CARTER advised he could not describe 
the telephone conversation with JORDAN as usual or unusual. 
CARTER advised he did not sense any urgency in JORDAN's voice 
when the two were talking. CARTER did not find it unusual that 
JORDAN would call CARTER from a railroad station. 

CARTER advised that he would not have provided JORDAN 
with anything that would be considered covered by the 
attorney/client privilege. CARTER advised he did not seek out 
JORDAN to provide him information, but if JORDAN called, CARTER 
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would have provided JORDAN information. CARTER advised he did 
not know what LEWINSKY had told JORDAN about CLINTON. 

CARTER advised that JORDAN never mentioned speaking to 
CLINTON about LEWINSKY. 

CARTER advised JORDAN was an attorney, but he was not 
co-counsel with CARTER. CARTER could have told JORDAN about the 
gist of the LEWINSKY affidavit. CARTER advised he had no 
information he considered of an "explosive" nature that would 
cause him to need to get the deposition canceled. 

CARTER advised the only thing, other than LEWINSKY, 
that JORDAN would have been calling CARTER about would have been 
their scheduled lunch for January 19th. CARTER has no 
recollection of JORDAN calling CARTER multiple times in the same 
day about any of the clients JORDAN had referred to CARTER. 

It did not strike CARTER as a big deal that JORDAN was 
calling multiple times in the same day. CARTER advised the 
conversations did not have to do with LEWINSKY picking up her 
affidavit. JORDAN did not call CARTER about LEWINSKY picking up 
her affidavit. 

CARTER does not recall LEWINSKY saying she had spoken 
to anyone about her affidavit. 

On January 7th, LEWINSKY called CARTER with a few 
suggested changes to the affidavit. CARTER advised that in the 
original affidavit, paragraph five stated that LEWINSKY's last 
day at the Department of Defense was December 24th, when in fact, 
her last day was December 26th. 

Later that same day, LEWINSKY visited CARTER's office 
and advised she had a few more "nits and picks" with CARTER's 
draft. LEWINSKY asked CARTER about the "#'I sign near the "Jane 
Doe" label and CARTER explained to her what it meant. 
Additionally, CARTER advised that the original paragraph six had 
details about LEWINSKY's work in the Office of Legislative 
Affairs. Specifically, that paragraph mentioned LEWINSKY taking 
letters to the President for his signature on Saturdays and, at 
times, the two may have been alone together. CARTER advised he 
took the paragraph out, so as to not alert the plaintiff that 
LEWINSKY and the President were sometimes alone. 

CARTER advised he lPmessed*l with paragraph eight, but 
never changed the first sentence or first part. The only parts 
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that changed, according to CARTER, were descriptions of what 
LEWINSKY did at the Department of Defense. CARTER advised he 
asked LEWINSKY if the wording was correct and she said it was. 
CARTER advised that LEWINSKY.never wanted to put more information 
in about anything. 

CARTER advised that semantics were not involved when 
dealing with the term "sexual relationship." CARTER advised he 
did not draft paragraph eight to be cute. CARTER advised that in 
his mind, there is no difference between oral sex and sexual 
relationship. CARTER feels a broad definition should be applied 
to the term sexual relationship. 

CARTER did not discuss with LEWINSKY what the JONES 
case was about. CARTER focused entirely on LEWINSKY's 
relationship with CLINTON. LEWINSKY did say CLINTON shook her 
hand and hugged her, but CARTER advised he did not regard this as 
a "sexual relationship." 

LEWINSKY thought CLINTON was a handsome, good man, who 
was also a good President. CARTER advised that LEWINSKY may have 
been infatuated with CLINTON, but the term "crush" never entered 
CARTER's mind. 

CARTER advised that in paragraph nine, LEWINSKY wanted 
the "disruption of her life" to be the first line. CARTER does 
not recall if LEWINSKY brought a copy of the January 6th draft 
with her on January 7th, but CARTER advised all drafts he had 
were destroyed after changes were made to the original. 

On January 12th, CARTER called DAVID PYKE, with the law 
firm of DONOVAN & CAMPBELL, attempting to informally get the 
deposition canceled. PYKE did not provide any information 
regarding LEWINSKY. 

On January 19th, CARTER received a call from SPEIGHTS 
and WILLIAM GINSBURG, advising CARTER was no longer representing 
LEWINSKY. 

At approximately 12:30 p.m., this portion of the 
interview ended, with arrangements for CARTER to return to the 
OIC later the same afternoon. A separate FD-302 was prepared for 
that portion of the interview. 
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1 PROCEEDINGS 
2 Whereupon, 
3 FRANCIS D. CARTER 
4 was called as a witness and, having been first duly sworn by 
5 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified 
6 as follows: 
7 EXAMINATION 

8 BY h4R. EMMICKz 
9 Q Mr. Carter, I wonder if you would state your name I 
o and spell it for the record. 1 

1 A Sure. Francis D. Carter, C-a-r-t-e-r. 1 

2 Q Mr. Carter, what I’d like to do first is to give 1 

3 you the admonitions that we routinely give to all witnesses 1 

4 who appear before the grand jury. 1 

5 Let me start off with the Fifth Amendment 1 

6 admonition. That is to say, you have a right under the Fifth 1 

7 Amadment to refuse to answer any questions that may tend to 1 

8 incriminate you That is to say, if I ask you a question, 1 

1 

2 

2 

2 

2 

2 

2 

9 tk answer tends to show that you‘ve committedaaimeor 
0 links you to the eomrnission of a crime, you have the right 
1 under tk Fifth Amendment to refuse to answer that questioo. 
2 Do you understand that right? 
3 A Yes. 
4 Q Okay. You also have a right to have counsel 
5 present, not here in the grand jury room with you, but 
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I otitside the -ETand juiy &un. Do you understand thz rqht? 

2 A Ido. 
3 Q Do you have counsel? 
4 A I do, !&. Ogletree is outside in the con-id::. 
5 Q All tight. You understand that if you need to 
6 speak with Mr. Ogletree, you can simply ask to stop the 
7 proceedings temporarily, and you can step outside a3C speak 
8 with him u you’d like. 
9 A Yes. I do. 
0 Q All right. Next I’d like to explain to you that 
1 you are under oath. You’ve been placed under oath, nd what 
2 that means is that you must answer all the questions &at we 
3 put to you uutbfully. If you do not answer those qtions 
4 tntthfully, that is to say, if you were to lie, and you were 
5 to know that it’s a lie, and it were a material lie, that 
6 would constitute perjury. Perjury is a felony punishable by 
1 up to five years in prison. 
8 Do you understand that? 
9 A Ido. 
:0 Q All right. Do you have&y questions about those 
:l rights or obligations as I’ve explained them to you? 
:2 A I do not. 
:3 Q All right. You are the attorney who represented 
:4 Monica Leuinsky for a time; is that right? 
:5 A COlECt. 

Page 4 
1 Q Now, I’m going to he asking you some questions 
2 pertaining to communications that you had with Sfonica 
3 Lewinsky, her to you and you to her. 
4 Now, those are matters that would ordinarily be 
5 covered by the attorney-client privilege. Under a ruling 
6 that the chief judge of this court has made, that privilege 
7 does not apply at this time. Do you understand Fiat? 
8 A I do. = 
9 Q All right. Do you have any questions about the 
0 application of the privilege, anything like that at all? 
1 A Idonot. 
2 Q You were interviewed approximately two weeks ago by 
3 members of our oftice; is that right? 

4 A &MTeCt. 

5 Q All right. I am not going to be asking you here 
6 today all possible qllestions relating to your mpresentatiou 
7 of Monica Lwinsky. I am going to be asking you ccnain 
8 questions, and I’ll be asking you to answer and respoad to 
9 only those certain questions. 
0 Before we star going through the different 
1 meetings, telephone calls, communications that you had, what 
2 I’d like to do is start off by bracketing some dates, that 
3 is, by walking through the principal events and on what dates 
4 tbeyoccurredsotbatwecautb&igobackaudgotbm@iu 
5 detail those various events. 

Page 1 - Page 4 
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1 What I have placed in front of you there is a 1 refresh your recollection as you’d like. 
2 calendar, and we can walk along with that calendar -- I 2 A Okay. 
3 believe the grand jurors also have calendars. I see the 3 Q In addition, if you need to, we have a set of ph. 

4 grand jurors starting to pull out those calendars in order to 4 records here that are from phone logs We have shown h 

5 make notations. Let me explain what other items I have in s to you in the course of our interview, and I may be making 

6 front of you here. 6 reference to this, and if you need to take a look at portions 
7 MR. EMMICK: All right. I was about to walk 7 of this in order to refresh your recollection having to do 

g through with Mr. Carter some of the various items that we’ve 8 with my questions of you talay, we can certainly show tia t( 

9 placed in front of him. 9 you as well. 

0 BY MR. EMMICK: 10 So those are the various materials that we have. 
1 Q But let me first ask, when we interviewed you a 1 I Just let me circle back and stvt off by bracketing some of 
2 couple of wed.c,s ago, you provided us with materials that were 12 the dates, some of the events on certain dates. 
3 responsive ta a subpoena that we had issued to you; is that 13 What I’d like to do first is ask you, was it on 
4 right? 14 December 19th that Vernon Jordan first called you to amange 
5 A That’s correct. 15 a meeting? 
6 Q Now, let me ask you, did you comply with that 16 A In connection with Ms. Lewinsky, yes. 
-i subpoena in full? 17 Q AI1 right. And was it on December 22nd that Vernon 
8 A Everything I had, correct. 18 Jordan brought Monica Lewinsky over to your offka and wbm 

9 Q Can you briefly describe for us what things you 19 you met with Monica Lewinsky? 
o provided to us on that day? 20 A That is correct, the fust meeting with her. 
1 A I believe there were three categories of things I 21 Q The first meeting. Now, at the end of that meeting 
2 provided you. I provided you those items that Ms. Lewinsky 22 you had discussed with Monica Lewinsky the fact that you 
3 gave me that could be responsive to the subpoena she received 23 would try to get in contact with Mr. Bob Bennett of the 
4 in the Jones v. ClintonfFerguson civil case. 24 Skadden Arps fum; is that right? 
5 I gave you the file that I had developed in the 25 A Correct. 

Page 6 Page E 
1 course of my representation. 1 Q Now, the next day -- that would be December 23rd - 
2 And I think the third category were messages and 2 you had a meeting with Mr. Bennett and one of his associates 
3 phone -- documentation of phone calls to me and photocopies 3 correct? 

4 of calendars that I had. 4 ACorrect 
5 Q Would that represent virtually your entire file on 5 Q All right. Then let me just turn to the next day, 
6 the Monica Lewinsky matter? 6 which would be December 24th mat’s the day on which yet 
7 A Yes. 7 drafted and sent ‘,o Monica the - kt’sstfer toit-asthe 
8 Q Jidright. Thenktme- 8 engagement iutcr reflecting your representation of bcr, is 
9 A Then I had during my representation, of course, 9 that right? 
D since that time, there’s more papers, more things have come 10 A. hnxt 

1 along. 11 Q And do you recall that it Was on January 2nd when 
2 Q All right. Are any of those additional papers oi 12 you receivai the! back from Monica, along with her check for 
3 things responsive to the subpoena? 13 your representation of her? 
4 A No, they’re in defense of myseIf and the attorney- 14 A That may be ~Orrecf m~~-hmm. 
5 client privilege. 15 Q Now, on January 5th you had, I believe, a second 
6 Q All right, fair enough. 16 meeting with Monica Lewinsky; is that right? 
7 What I’d like to then just explain to you is that 17 A Idid. 
B the various stacks of documents that you have in front of you 18 Q And it was on January 6th that you drafted the 
9 arc, ia fact, copies of the very dccumen ts you had provided 19 affidavit for Monica Lzwinsky’s motion to quash the subpoaxa. 

3 earlier to us. I think you’ll recognize them This one, for 20 ACOrR?Ct. 
1 example, says “Chron File,” this one says “Expenses,” this 21 Q AU right. And on January 7th, that’s when you had 
L says “Messages,” this says “Calendars.” 22 a third meeting with Monka Lewinsky to discuss that draft i 
3 A hh-t-tUWlI. 23 affidaviq is that right? 
4 Q And these are matters from your own stationery and 24 A correct 
5 the like. I provide them to you so that you can use them to 25 Q Now, I believe it’s on January 15th that you - 

- -- ^ 
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1 drafted the motion to quash the subpoena itself; is that 
2 right? 
3 A COrTtXt. 

4 Q And it was on January 16th -- that would be a 
5 Friday -- that you mailed or Fed&Id, more accurately, that 
6 motion to quash to the parties in the Paula Jones litigation 
7 and the court, and I believe it’s also true that you had 
8 hand-delivered to Bob Bennett’s office a copy. 
9 A As well as my client. 
;0 Q As well as your client, good. And I believe it was 
,1 on the 17th that President Clinton was deposed. Is that 
2 right, as far as you know? 
3 A As far as the news accounts go, yes. I was not 
4 there, yes. 

5 Q All right. And on January 19th, that is, Martin 
6 Luther King Day, you had a lunch with Vernon Jordan; is thal 
7 right? 
8 A COTECt. 

9 Q And that was also the day when you heard from Nate 
!O Speights and William Ginsburg that you were going to be 
!t replaced as counsel; is that right? 
12 A COTEd. 

13 Q And it was on January 21~54 I believe, that you 
!4 received by fax a subpoena from our office; is that right? 
15 A COIECt. 

Page 10 
1 Q And that’s the subpoena that you supplied - well, 
2 ultimately, that you supplied these documents in response to. 
3 A COneCt. 

4 Q All right. Having set forth those big ticket 
5 dates, let’s go back to the first date, that is, December 
6 1!3th, and let me ask you about the call tbat Vernon Jordan 
7 placed to you to set up the meeting. 
8 Can you describe how that occurred? 
9 A I’m not quite sure what I was doing in the 
0 afternoon, but I was not in the office when the call came in. 
1 It was simply a mcssagc from Vemoa sayin& Tan I meb with 
2 you on Monday, the 19th, at 1 1 301” 
3 I got back to the office after 5:00, sometime after 
4 5:00, but before 6:O0. I called his office, got a 
5 receptionist and said, “Sure, it’s fine. 1’11 see you 
6 Monday.” 
7 Q So you didn’t actually speak with Vernon Jordan 
8 that day. You simply exchanged messages; is that right? 
9 A COITtXt 

0 Q At the time did you know what t&z meeting was going 
1 to be about? 
2 A No. 
3 Q Was there any mention in the course of those 
4 messages about Monica Lewinsky? 
5 A No. 

Thursday, 6- 18-98 
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1 Q Did you even know that’ he was going to be bnnging 
2 you a client at all? 
3 A No. 
4 Q Can you tell us a little bit of background about 
5 your relationship with Vernon Jordan? And the0 1’~ a& you 
6 about any prior referrals that he has made of clients to you. 
7 First, your relationship 10 Mr. Jordan. 
8 A Friends, legal associates. We are not neighbors or 
9 anything like that., but we speak in passing, and he has 
o referred other clients to me in the past. 
1 Q Can you tell us about how often he has referred 
2 clients to you in the past? 
3 A I think there are three other clients that he has 
4 referred to me. 
5 Q During what period of time would that be? 
6 A- It would have begun in the early ’90s. 
7 Q All right. Was Maggie Williams one of those 
8 clients? 
9 A she Was. 

0 Q Did you represent Maggie Williams? 
1 A I had a -- no. 
2 Q When was the meeting with Vernon Jordan scheduled 
3 to take place? 
4 A Thep~ne~lonthe~9thsaid,‘?Citn~seeyouo 
5 Monday,” which would have been the 22nd, and then I caller 

Page I 
I back and said, “Sure, no problem.” 
2 Q And let’s turn our attention then to thz 22nd. Dir 
3 you have a meeting with Vernon Jordan? 
4 A I did. He called earlier in the morning to confim 
5 the meeting. I said, ‘Fii.” He said, “I’ll see. you in your 
6 office about 1 l:OO,” and he appeared. . 
7 Q When he called you earlier in the morning, did k 
8 indicate whet&&e was going to bring over a client, or did 
9 he indicate any mom specifies about what the meeting would 
0 relate to? 
1 A I don’t believe so, but I’m not sure. 
2 Q DO you remember the time Of tk meeting? 

3 A It was supposed to be 1 I :OO on Monday. 
4 Q He shows up w&b Monica. What happens? 
5 A He shows up with Monica and - my office is not 
6 that large, maybe about 3,000 square fact or so, and they’re 
7 sitting in the little main reception area, and Vernon said 
B “can I talk to you?” An4 “Fine.” so I invited him back 
9 into my office. 
3 And he said, ‘The lady I have outside, Ms. 
1 Lewinsky, has received a subpoena in a civil ease. I want 
2 you to talk to her about possibly representing her.’ Words 
1 to this effect. I’m not giving you exact words. “She’s 
4 going to need not only a fawy%, but a counselor.” 
5 I took that to mean that she didn’t know what tl~ 

Page 9 - Page 1: 
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Page 1. 
1 process was about. You‘re going to have to talk to her, 
2 break it d0Ls-n to ths specifics and sort of a hand-holdin 
3 through the process, get her through it. I said. “Yeah, nl 
4 problem.” 
5 I asked him if he was seeking an accommo&ion as 
6 to fees, and he said, “No, this is a straight referral. You 
7 make whatever financial arrangements you want uith her. 

8 That’s between she and you.” I said, “Okay, thanks.” 
9 And I took that opportunity to say, “Well, can we 
0 do lunch sometime and talk about some things?” ;\nd he saic 
1 “sure.” 
2 One of the -- there are only two other attorneys in 
3 my office, and one of them is a member of an organizaGon 
4 that was going to have a conference in New York City. 
s Because Vernon had suggested, “Why don’t we meet on the 
6 holiday, Martin Luther King’s holiday, in January? Are you 

i going to be working that day?” I said, “Sure.” 
8 That was the weekend that this attorney in my 
9 office had invited me to go to New York. Jesse Jackson was 
o having a conference to try to increase minority attorney 
1 participation on Wall Street. 
2 And I said, “Well, Vernon, is this worth me going?” 
3 And he said, “If you know somebody, it would bc worth 
4 traveling to,” but he didn’t think the conference would 
5 particularly result in business. So I said, “Well, f.ne, why 

Page 14 
1 don’t we have lunch on the 19th?” And that was that. 
2 Q What did he tell you about who Monica L&&y was 
3 A I’m not sure. He just said, you know, “Ms. 
4 Lewinsky needs a lawyer and a counselor. She’s been 
5 subpoenaed.” He did tell me she’s been subpoenaed in the 

6 Jones v. Clinton case. 
7 Q And what was your reaction to that? 
B A I knew it was high profile, but I’ve been involved 
3 in other high profile cases and wasn’t partieulariy &xked 
1 or worried about it, but it seemed pretty straightfor+ard to 
1 me, just representing a witness. 
z Q Did he indicate to you that she had worked in the 
1 WhiteHouse? 
t A He might have. He might have. I’m not sure, but 
j he might have. 
i Q Did he indicate to you how he had come to know Ms. 
7 tin&y? 
1 A No. 
t Q Did he indicate to you anything about any efforts 
1 he had made to try to find Ms. Lewinsky a job? 
I A That was never mentioned at all, not by him or I. 
! Matter of fact, I never talked to Vernon at all about job 
b searches for Monica Lewinsky, ever, during the entire 
1 representation. 
i Q So about how long was it that you spoke to 
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I h4r. Jordan without Ms. L.ewinsLy being there? 
2 A It was brief, two, three minutes at most. 
3 Q And at the conclusion of the meeting what happened 

4 A Walked out of OUT offke, Vernon introduced me to 
5 her. I said, “See you later,“ and he went on out the door. 
6 Q And how had you left things with Mr. Jordan? That 
7 is, u-hen were you going to get back to him? What was you 
8 expectation and his expectation about the degree of fe 

9 communication you would have with him? 
0 A My only expectation at that point was, I was going 

1 to have lunch with him on the 19th of January. We never 

2 broached it, he never said he was going to contact me again, 

3 he never said, “1 will get back to you” He just said, 
4 “Here’s Ms. Lewinsky. See you later? -1 said, “Thanks much, 
5 Vernon. See you later.” 
6 Q -&d let’s draw our attention to your meeting with 
7 Ms. Lewinsky. Can you tell us fust, what was her apparent 
8 emOtiOnd State? 

9 A Well, she was coherent, she was able to talk, she 
0 was friendly. She’s a very good conversationalist, It was 
I clear she was not crazy about the fact that she had been 
2 subpoenaed, and particularly in relation to the Paula Jones 
3 case. That developed later in our conversation. 
4 But, I mean, I offered her a cup of coffee, she 
5 accepted it. I mean, she didn’t appear to be particular* 

Page lt 
1 distraught or strung-out or any physical illness or anything 
2 like that. 
3 I mean, she clearly was a bit apprehensive as our 
4 conversation went on, but physically there was nothing 
5 diffenzntaboutherwhenItalkedtoher. 
6 Q About how long did you maet with Ms. Lewinslq? 
7 A Maybe about an hctur,snn&hiq like &at 
6 Q Asbestyo~uur,can~outelluswhatthctwoof 
9 you taIk& about? 
rl A Initially I went down and got some biographical 
1 information, where are you ~tiving, t&phone number, who axe 
2 you living with, date of birth, education, unploymenf wbeze 
3 are you employed, that type of thing. 
4 And then we went through her prior employment 
5 before tbe Depamnent of Defense and back through the work 
5 with the office of Legislative Affairs and the internship at 
7 the white House. An&that wasxeaUy~f~-anpteymcd-i 
3 focused on after college, She may have had you know. a few 
? side jobs or part-time jobs. 
I Andthenshe-shehadacopy-shehadthe 

!I subpoena that was given ta her. I got a copy of it, gave her 
!2 back the original that she had. The subpoena had an , 
!3 a-t, an exhibit - I think it may have been Exhibit A, 
!4 Exhibit 1, or something like that - and it explains the 
!5 different categories of d oeuments they’re looking for, and 

Page 13 - Page 16 
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1 then it gives specific areas, paragraphs. I’m not sure how 
2 many. But each one demanded cer&n items from her to brin 

3 to the deposition on the 23rd of January. 
4 And having -- I did some - in the previous 
5 conversations about her employment at tlx White House, I, you 

6 know, talked about who she knew, and who was her boss, ant 
7 how long she was in the particular position, and what was hen 
8 task, and what contact - would that bring her into the 
9 President and Oval Office. 
0 And then we went to the subpoena and talked through 
1 each of the specific areas demanded of her. I read them, and 
2 I said, “Now, do you have anything responsive to that?” And 
3 if something came to mind right away, I made a note of it, 
4 and I said, “Okay, but you need to go and look to see if 
5 there are other things that you have.” 
6 Q Now, as you were going through these preliminaq 
7 discussions with Ms. Lewinsky, do you have any impression 

B about why she has been subpoenaed? 
9 A Do I have an impression? 
3 Q Yes 
I A No. 
2 Q All right. Do you develop an impression as you’n 
3 speaking with her about why she might be subpoenaed? 
4 A No. 
5 Q You were talking with her about items that might be 

Page 18 
I called for by the subpoena. 
z A Yes. 
3 Q And how did that conversation develop? 
i A I read the different paragraphs from the subpoena 
i out loud and asked her, did she have anything that was 
i responsive ta that. My handwritten notes of that meeting 
I idkate some things. I wrote those down. And after each 
i one I said, “Okay, but you need to keep looking and see if 
) them are any other things that you might have.” And we went 
) through each of the categories. 

when we finished the meeting, I basically - we 
! talked about when we could next me& and I asked about - I 
1 askedherwhatwenherplansovertbeCh&tmasperiod. Her 
I mother was - her mother had an apartment here in the 
i District of Columbia, but also had an apartment in New York 
i City. 
I Monica knew she was going to be leaving the 
I Deparbmt of Defense and knew she wanted a job in New York 
1 City, and she wanted to live in New York City. So it unclear 
I at that time, when I was talking to her on the 22nd of 

December, when she might have interviews or with whom she 
I might have interviews. 

So she thought that because she had come from a 
t very intensive period of work at the White HOUSC and the 
i Deptment of Defense, she was just going to take the period 

zl 
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1 

1 

I 

.PageN Thursday, 6- : X-98 

rye 19 
1 between tistmas and New YCX’S and have a good t&e. .c=.d 1 
2 told her, ‘Enjoy yourself.” And that thereafter she WOLJ 

3 start picking up intensively trying to get exnploqunt 
4 interviews. 
5 Q AZ right. You had mentioned earlier that you c-t 
6 over ti subpoena categories with her, and she ha? some 
7 responses. Do you recall the things that she said 1 
8 response LO your questions about the categories, or wo-;ld it 
9 help you remember to look at the notes from YOIL- - 

IO A Thz best would be for me to read my notes 5 they 
I 1 are here, rhe handwritten notes, which I don’t -- it wO,J be 
12 in the file, it would be near the back. 
13 Q Well, let’s take a look. 
14 A (Examining.) I don’t see them kre. 1’4~s.5z-y. 
.5 That’s the subpoena. 
.6 ~ This would be everything that’s on the left tide oi 
7 the file. The notes and so- forth are on the right si?e of 
8 the file, and I’m sorry I don’t see those here. 
9 Q Well, apparently we don’t have a copy of thy. 
10 We’ll tq to get them and circle back tn that subject tbs 
!I What’s your best recollection about what sk said 
12 she had? Did she talk at all, for example, about any no-~, 
:3 any cards, any gifts, anything like that at all? 
:4 A Well, what she told me was-that she had - s& ha 
‘5 some letters from the President. ?bere was -- when she was 

Page 2( 
I an intern she had gotten - she served two Stints as an 
2 intern in the White House back-to-back both six weeks long, 
3 and in the course of that she sort of got the interns 
4 together,andtherewasapoemorsomethingthatthey~ 
5 together and gave to the President for Bosses’ Day. 
6 And the President had sent her a letter in 
7 response, basically saying Thanks very much for the poem. 
8 It was very thou@tful of you and the interns,” B 
9 So she said, “I had that,” which I think is in here. 
0 SksaidthatshehadsomeChristmascardsthatsk 
1 had received from the White House. I said, “Okay.” !& said 

2 that she had given - she had become friends with Betty 
3 Curie, who was the President’s secretary, and through 
4 umversationswithEWtyanclotherpeoplesllelearned~if 
5 you gave the President a tie, he would wear it and take a 
6 picture, and, you know, you could get the picture from 5e 
7 White House photographer. 
8 And so she had given the President a tie and 
9 received a letter back from tk President, saying, “‘Ihani you 
3 very much for the tie. It was very thoughtful. Hillary md 
1 I thank you very mucV words to that effect. It’s hae. So 
2 she said she had that. 
3 And then she said while she was at the Depazmen 
I of Defense, while on an away&p - sht worked fcr the 
5 Assistant Secretary for Public Affairs, I believe, Mr. ti, 
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I whatever she had in response to the subpoena? 
2 A Yes. 

I and while on a trip, she had gone to a PX in Bosnia and 
2 bought him a T-shirt, and I think a tie also there, and had 

3 given that to him when she had come back from her trip at 
4 DOD, and he had serif her a card saying, ‘Thanks very much for 

5 the T-shirt and tie from Bosnia. It was very thoughtful of 

6 you,” dadadadadada. 
7 Q Fairly innocuous items from the President then. 
8 A Clearly. I mean, ybu could not -- in my opinion, 
9 you couldn’t tell whether he signed the letter or whether it 

o was an autopen that he had a staff person sign for him. 
1 Q And that’s when you ultimately saw the letter - 
2 did you actually see any of these letters during this first 
3 meeting? 
4 A No, no. These are things - I’m sort of 
5 bootstrapping on what I know she did give me, for what I 
6 believe is in my notes from December 22nd. Items wen 
i eventually given to me on Januaq 5th. 
8 Q Let’s just focus then on what she said about any 
9 items she might have gotten from the President during that 

9 meeting on the 22nd. 
1 Did she say anything about the President having 
2 given her any brooches? 
3 A No. 
4 Q Did she say anything about the President having 
5 given her a hat pin? 

Page 22 
1 A NO. 

2 Q Did she say anything about the President having 
; given her any clothing? 
4 A No. 
5 Q What about a gift of a book by the name of “Leaves 
5 of Grass”? 
1 A She did say that tk President had given her a 
1 book. It was not “Leaves of Grass.” It was a book that be 
> had co-authored or had somebody ghost-write for him or - 
) it’s about him, about BilI Clinton. 
t Q Did she say anything during this meeting on tl~ 
! 22nd about having eouriered any items to Betty Currie to be 
I passed along to the President? 
I A Not at that meeting. 
i Q Anything else you can remember about what she told 
i you about items that might be responsive to the subpoena? 
I A Well, it really was the fust contact I had with 
I her. Iwasn’tgoingtobeardownorprcss. Itwasmoreor 
t less a get-together kind of thing. And I said, “Okay. You 
0 know, these are things that occur to you right away. You 
1 oeedtogobackandyouneedtolookforitemsthatrespond 
2 to every category.” I didn’t really press it, just sort of 
3 left it at that. 
4 Q Did you talk with her about the importance - the 
5 significance of a subpoena and the obligation to provide 

3 Q And what did you explain to her on that score? 
4 A I told her she was under compulsion by the court to 
s produce this. If there were items, and if there was some 
6 reason we could stop the production, we would. 
7 My fvst reaction Was to try t0 Stop the deposition 

8 altogether as far as she was concerned, and that that would 

9 be my focus of my activities. But, quite frankly, the law in 

1 0 the United States in the civil area is that basically you m 
I 1 ask anybody anything about any item as long as you can have 
I 2 just a tint of relevancy to whatever the civil suit is. 
1 3 Q Let’s stay focused a bit on the subpoena for the 
1 4 items, and then we’ll focus a bit more on the deposition. 
1 5 With expect to the subpoena for the items, did you 

: 1 6 expl& to ha that she was obligated to look for items that 
1 7 were in her possession that might comply with the subpoena? 

1 8 A Okay. The subpoena was for her deposition, and 
1 9 attached to that was, “You will bring with you these items.” 
2 o So I really - they weren’t two separate documents. It was 
2 I sort of folded together at the same time. 
2 2 But, yes, I did tell her, “You’ve got to produa: 
2 3 these if you’ve got them. You need to go look for them.” 

2 4 Part of the discussion was, “Well, I’m packing up 
2 5 things to move to New York,” And my response was, “You have 

Page 2e 
1 to go through the boxes, you have to find them. You must 

2 look for whatevzr you have that’s responsive to the 
3 subpoena” 
4 Q Did you explain to her that she could not destroy 
5. any items that would be responsive to the subpoena? 
/ 6 A I don’t specifically recall telling her, “Don’t 
7 destroy anything.” I just said, “lf you have it, if it 
6 exists, we must $oduce it” 
I 9 Q Didyouexplaintohcrwhattheconquenasmi&t 

It D beofhernotprodueingsomethinginresponztotbesubpoen 
1 1 that might later be found, for example? 
1: 2 A I’m not sure that - my response in that area was 
1: 3 inthismanna,andX’mnot-Iddon’tbelicveitwasoatbc 
14 4 22nd. IbeEeveitwasonJanuary5th,whenwet&edr 
1: 5 little bit - Wtmn she actually produced some&&g and we 
It 5 talked more in-depth. 
1’ 1 And my advice to her was, “In Washin@on, DC, 
11 3 people get in mote trouble trying to corer up or b,ide what it 
I! 3 is they might have previously done than any kind of 
2 0 consequences of the original act. 
2 I “So let’s not get into that., let’s not do that. If 
2 2 there’s som&ng hex that you’re apprehensive abo* Iet’sz 
2 3 dealwithit Wecanmaybefocusit,wecanmaybeshapeit 
2 4 in a different way. But let’s be re&nsive to what you’n: 
2 5 asked here.” 
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1 Q What was she primarily interested in accomplishing 
2 through retaining you as her attorney? 
3 A Well, she didn’t want to be deposed. 1 mean, that 
4 was quite. clear. She thought that, number one, it would be 
5 devastating to her, at 24 years of age and basically just 
6 beginning her employment career, to be associated with the 
7 Jones v. Clinton case. 
8 She ma& no bones about saying she had no idea why 
9 they wanted to depose her. She didn’t know how they got hez 
0 name. She just didn’t want to be associated with it in any 
1 way, shape, or form, and couldn’t I just let them understand 
2 that? I said it wasn’t quite that easy. 
3 Q Did you discuss with her what your plan might be 
4 for trying to avoid a deposition? 
5 A Sure. What I suggested is that I would contact 
6 Paula Jones’s lawyers fmt, try to talk them down from the 
7 position. I didn’t think that was very likely, but if it was 
8 required, I would try to do that. 
9 And if they did not relent, then after that I would 
10 try to file a motion and see if I could have the court 
11 actually intervene to either, (a), quash the subpoena 
12 altogether, or at leas< (b), to limit the kinds of things 
13 they could ask her or the kinds of areas they could examine 
14 her on. 
15 A Just so that we all are clear on what you’re 

Page 26 
1 referring to, you mentioned a motion to quash. What is a 
2 motion to quash? 
3 A BasicaLly having the court nullifj~ the subpoena she 
4 would have received, which would mean she would not be 
5 deposed and would not have to appear. 
6 Q Now, you were familiar to some extent, weren’t you, 
7 with the Paula Jones case? 
8 A As much as appeared in the newspapers. 
9 Q Did you have any discu&c+ with Monica Lewinsky 
o about her relationship with the President? 
1 A Only to the extent - in relation to her 
2 anploymnt, what contact would that have brought ha with rhe 
3 Oval Office and the President, what kind of contact would sti 
4 have bad with the President while being anploycd at the White 

5 House, and asking her, “Why do they want to depose you?” 
6 Q And what did she say about the contact that she 
7 would have with the President? 
8 A Well, she said that there were a number of 
9 photographs of her that - the President is followed around 
o all the time by a photographer, and every time he shakes 
I hands with somebody, a picture is taken; every time be is at 

2 an event, a picture is taken. 
3 And so she said that if she happened to be in the 
4 arm, sbc would go up and shake hands with him, “How arc you, 

,5 Mr. President?” and a picture would be taken. So she said, 
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I you know, there W3-e SeXd diffcTCnt times. Sometimes she I 
2 woc!d happen to he in the area, sometimes for work purpoxs 
3 she would be in the area. But, YOU know, she would shake 
4 bands with bm. and there were a numba of pboto@aphs of hs 

5 doing that, both at the White House and, not that many, but 
6 some at the Ikpartment of Defenses with her present job. 
7 As far as why she was subpamaed, she said she had 
8 no idea at all. 
9 Q Did she mention to you at any time the 
o circumstances under which she left the White House? 
1 A I’m not sure. I don’t think I have anything on the 
2 n&s on that. She just said that she worked at the Whit 
3 House for a while, and then this other job became available 
4 at the Department&f sametype0Larea+ because 
5 primarily what she has done, both as an intern working at the 
6 WhivHousc and as working at tbz mt of Dcfmsc, was 
7 responding to correspondence, developing correspondence, 
8 drafting correspondence for another person’s signature. 
9 And so a similar type job opened with an assistan 
0 secretary at the Department of Defense, and she took that. 
1 Q Did she say anything to you about the fact that sin 
2 had been regarded as a “stalker” of the President, ffiat she 
3 had been around - 
4 A Nothing like that-m-ever intimated-ur said 
5 Q Any mention or intimation of her hanging around the 

Page 28 
1 Oval Office or President Clinton too much? 
2 A No. 
3 Q Did you ever ask her whether or not she’d had a 
4 sexual relationship or sexual contact with FYesident Clinton? 
5 A Ye& 

6 Q All right. What didshesay? 
7 A ‘?‘b.” 

B Q Did you z&k her whether she’d had phone calls, fo: 
9 example, from President Clinton? 
3 A I recall specifically in - I think specifically in 
1 myaotesIaskeddidtheResidentcvacometoheroffia, 
2 and she did not recall if he ever came to her off&. 
3 I don’t recall anything about phone calls, being 
4 told, and I’m not sure if I asked 
5 Q Was there any discussion regarding deposition 
SCQStS? 
7 A Well,shewassubpoenaedwhilesbewaslivinghcn 
3 in the District of Columbia, and she was hoping that she 
9 wouldbcanployedandwouldbclivingM-timcinNmYork_ 

I City, and she said, You mean I’ve got to cover the cost of 
I coming down here for the deposition?” And I told her that if 
2 she moved there, I would press Paula Jones’s lawyer to cover 
3 her transportation. 
I She had received a checsi; the standard witness fee, 
5 with the normal local District of Cohxnbia transportation 
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I costs, when she was subpoenaed. 
2 Q As you were discussing with her the subject of & 
3 subpoena calling for her to produce certain items, documents 
-I and other items, did you have any discussion with her about 
5 whether computer files or computer e-mails might be covered 
6 A At the time I talked to her on the 22nd, she had 
7 already submitted her resignation at the Department of 
8 Defense. I asked her was she taking things from her office, 
9 files and that sort of stuff, and she said some, but not 
o much. 
1 And I told her that it was -- that she would have 
2 to respond -- anything that she had in the way of files and 
3 that kind of thing that was responsive to the subpoena she 
4 would have to give to Paula Jones’s attorney. 
5 I presumed, and did not ask her, about anything 
6 that was developed at the Ikpartment of Defense, because I 
7. presumed by the time she testified on the 23rd, she would no 
8 longer he at the Department of Defense, and all that would 
9 belong - whatever she developed or wrote and left behind 
o belonged to the Department of Defense, and so would not be 
I responsive to the subpoena 
2 Q Was there any discussion about your planning to 
3 speak with the President’s attorneys? 
4 A Yes. During the very first conversation -- I mean, 
5 from reading the newspapers I knew that Bob Bennett 

Page 30 
1 represented the President, and I knew Bob Bennetf and 
2 actwIly tried to call Bob whiIe she was there in my office. 
3 He was not there, and I left a message, and I said 
1 I would contact him further and see what information he coulc 
5 give me about the Jones case, or try to get as much 
6 intelligence as I could that would relate to Monica. 
7 Q Is then? anythiq txtd about your contacting one 
3 of the parties to obtain that sort of information? 
9 A Absolutely not. It’s done all the time. 
1 Q Whose idea was it for you to contact Mr. Bennett? 
I A Mine. 
2 Q Your idea? Just one second. 
3 A SUre. 
t Q Did she indicate to you when on the 19th she had 
5 beem served with the subpoena? 
s A No. She had just indicated - on Monday, the 22nd. 
I she just indicated to me that she had received it on the 
3 19th. I believe that’s what my notes say. 
3 MR. EMMICK: I’m going to turn some events that 

) happened after that first meeting. Are there any questions 
1 that you have about the meeting itself? 
, THE FOREPERSON: I think now is a good time to take 
1 a break between the subject matters so I don’t disrupt 
1 anything during the questioning. So I lrcommatd that w take 
i a ten-minute break right now. 

. . Page 31 
1 MR. EMMICK: That’s fine. Thank you. 

2 (The witness was excused.) 
3 (A brief recess was taken.) 
4 MR. EMMICK: Are we back on the record? 
5 THE FOREPERSON: We’re back on the record. 
6 MR. EMMICK: There’s one brief matter that we 
? wanted to take up prior to bringing the witness back in, 
8 Madam Foreperson. I think you suggested that you recognize 
9 the attorney. 

10 THE FOREPERSON: Yeah, I mco&ize Frank C~-~IX’S 

II attorney. Now I’m not certain whether I recognize him 
12 because he lives in my area -- either he lives in the area 
13 where I live in Southwest and I see him in the supermarket 
14 all the time, or I’veseen him at the Madison Hotei on 
IS several occasions where I’ve recognized him. 
16 rdon’t know him and it wouldn’t have any effect on 
17 how I feel about the testimony. 
18 MR. EMMICK: All right I can advise you -- and 
19 I’ll ask Mr. Carter to verify that -- but his name is Charles 
20 Ogletree, and he’s actually a profess& at Harvard. And so I 
21 believe, at least for the ruznt past, that’s where he would 
22 have been residing. 
23 It may be, though, that you have seen him at thz 
24 Madison Hotel. 
25 THE FOREPERSON: The Madison. That cc&d be 

Page 3i 
1 h4R. Eh4MICK: I’ll ask him to provide that 
2 information because I can’t be a witness, but -- 
3 THE FOREPERSON: or if - he may even be a member 
4 of an organization that I was once a member of, the Coalition 
5 of Black Meeting Planners. That may be it, too. 
6 hlREhfhmk llleilrlportantquestiontoaskis,ean 
7 you put aside whatever prior ccmneetionpu would have had 
8 with h-fr. (&+tred 

9 THE FOREPERSON: Absolutely, absolutely. 
IO MR. Ehumx Any other questions before we ask the 
II witnesstoeomebackin? 
I2 @lo response.) 
13 MR EMMICK: Seeing no questions, I’ll get the 
14 witness. 

I5 (The witness was rtxakd) 

86 THE FOREPERSON: h’ir. carter, you are still under 
,7 oath. Mr. Emmick, we have a ,quo- and there are no 
18 unauthorized people in the grand jury room. 
.9 MR EMMCK: That sounds fine. 

!O BY MR. EMMICK: 

!1 Q What I wanted to do first was ask one or two 
!2 questions about your attorney. Your attorney is Mr. Charlcz- 
!3 Ogletree? 
!4 A cm-rect. 

IS Q And he, I believe, now lives and works up in 
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in to anmer the phones; and ‘did  so, on the furlough *is.
And it was appreciated -- or there was some thank yoc or
something along those lines -- forgive me, if you’ll give me
a second.

(Examining.) It was greatly appreciated that  she
had done that. I don’t think there’s any kind of
documentation or thank you that was actually given to h.
But she indicated that she had done that and volunteer& to
do that.

in Re: GJ Proceedings Multi-Page “’

Page 32
1 Massachtitts  at Harvard. 1

2 A He’s a professor at Harvard. 2

3 Q Professor at Harvard. 3

4 A Harvard Law School, correct 4

5 Q We have found notes, or at least the original of 5

6 the documents that you provided to us. We had inadvertently 6

7 not made copies of the file. So what I’m going to do, since 7

8 we’ve been talking about notes that you have written, I want 8

9 to show you the file itself and ask you to take a look at the 9

1 0 notes and see if that helps refresh your recollection about 0

1 1 your discussions with Monica about items in response to the 1

1 2 subpoena. 2

1 3 Keep in mind that that is the original set. 3

1 4 A (Examining.) On December 22nd I took three pages 4

1 5 of handwritten notes. The notes were taken by pen. There 5

1 6 are some notations on these, primarily the second and third 6

: 1 7 page, which overlap January 5th. 7

1 8 What I did it on December 22nd was go through the 8

1 9 subpoena and the certain areas, and I said, “Okay. As tc 9

210 this paragraph, Monica, do you have anything?” And if she 10

211 noted it, I would write those down. .I

2:2 When she came back to visit me  for the second time 2

213 on Januaty the 5th,  she brought the items, and what I would 3

214 do is make some notations or ask some additional questions 01 4

2 5 write some other things along here. So - 5

Q As you look through those notes, let’s focus more
on tk discussions about what items she might have that woti
be responsive to the subpoena and follow-up discussions.

A All right. She indicated that she gave the
President a tie in November of 1995, after& furlough She
indicated in August of 1996 she gave the President a tie and
a T-shirt from Bosnia that she had bought in the PX on one of
the bases during a trip while she was working at the
Department of Defense.

She indicated there was a family picture from a
radio address. The President has .Saturday  radio addreszq
and selected people are invited in to sit in the audience to
hear it, and on one occasion she arranged for her father,
Bernard Lewinsky, who lives in California, her brother
Michael, who is in college, and her *m&her, her-father’s
current  wife, to come and go to -- to sit through one of
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Page 34
But primarily on December 22nd there were three

pages of handwritten notes taken.
Q So looking at those handv,&ten  notes, does that

refresh your recollection about what things you may have
talked about?

A  correct.

Q Okay. Can yau tell us v:h?t your &kction is
having looked at those notes, or while you’re looking at the
IlOteS.

A Sure. This will just offer a lit& bit more
detail from when we talked aboui,it  . Sbc indicatai she had
-- again, I won’t go through the bicqaphieal  information. I
don’t think it’s necessary.

Q Right.
A She received the subpc+enn  nn December 19th. She

workal at tk White House beginning  ill Judy  of 1995. Sk did

two terms, six weeks apiece, as an interq primarily working
in the Old Executive Office Buildjn~,  in I&m Panetta’s  of&e
-- that would have been chief of staff - doing
correspondence.

Normally only -- an intern only does one session,
but she asked and received a second six-week session.

There was -- during the time she was an intern, at
one point the federal government went on furlough I
runant~~  Monica indicating to m that sk voluntad  to wmc

lhrsday, 6- 18-9s
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At the end of the radio address the President goes
around and sort of shakes hands with everybody in the
audience, and there is actually a photograph of the President
shaking hands with her brother Michael, with her stepmother
and father in the background, and of Monica sort of
introducing Michael. And she indicated she had that.

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

2

2

That 40 &hers attended the radio address, it
wasn’t just for them alone, and that - on January 5th sk
actually produced that photograph.

She indicated that she had a picture of the
President with the tie that she had given him. She indicated
shehadapictureofherataradioaddressthatsheattended
without her family. She said that there was - that interns
during one of her intemsbips gave a birthday  paml for the
President, and there’s a photograph of the President with
six, ten intans around him, with Monica being one of tbz
interns, and she had that photograph.

Therewas-inDecemberof  1995therewasa
congnzsional  party that she attmded with a date. There’s  a
photograph of she, the date, the President, and the First
L a d y .

TherewasaChristmaspartyin1996takeninthe
White House. She indicated it 65s the Diplomatic Receiving
Room. She had that
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1 A The meeting was to be at Bob Bennett’s office,
? which is only one block from mine. I’m not sure. I ti& it
3 was maybe  in the morning, late morning sometime, I believe
4 Q That’s fine for our purposes.
5 Do you remember any particular phone calls prior to
6 the meeting with Bob Bennett?
7 A I believe I -- because I spoke to Katie Sexton so
s late in the day on Monday, I believe it wasn’t until T&ay
9 morning that I spoke with Monica and assured her that I had

10 made contact and that I was going to meet with them, and I
11 would geet  back in touch with her later on in the day to let
12 her know the results of our meeting.
13 Q Okay, good. Let’s then turn our attention to the
14 meeting itself. Yuu went to Bennett’s office?
15 A 1 did.
16 Q How long was the meeting?
17 A An hour or so.
I8 Q who was there with h-k. Bennett?
19 A Katherine Sexton, the othcr.attomey.
20 Q And what was your purpose in going to the meeting?
21 What were you trying to accomplish?
22 A Intelligence, to get as much information as I
23 possibly could about Paula Jones’ case and how my client
24 possibly fit into it.
L5 Q AU right. Did you bring anything with you to ti
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There was a photo, and then there was a photo
opportunity, as she called it. She HZ in the basement  lobby
of the West Wing of the White House with someone else, am
the President happened to pass through, and when the
President passed through, she went up and shook his hand an
of course, got a picture taken. And she had that picture

Those were the items that she had indicated that
she had in response to the subpma.

Q All right.
A Now, the way I left it with her, I said, “Okay,

Monica, again, this is what you tell me now. You must go
look for additional items. Don’t be satisfied with just
this. You must dig for other things and find other thing
that possibly are responsive to the subpoena.”

Q All right. Incidentally, did she indicate to you
whether she had gone to work earlier that day and then had
come to tbc meeting and then was going to go back to work, or
did she come right from home, anything like that?

A We didn’t talk about that at all.
Q All right. Now, you mentioned that you had mad1

one call to Bob Bennett to try lo contact him.
A Correct
Q Can you tell me what other efforts you made to

contact Bob Bennett or his staff later that day?
A An associate of Bob, a woman by the name of
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Page 31
Katherine Sexton, S-&x-t-o-n, she and I traded phone calls
back and f&h on the afternoon of the 22nd. We finall]
spoke near the end of the day.

I explained to her who I was, who I represented,
why I was calling,  and that I’d like to sit down and talk
with them, and a meeting was arranged for the next day

Q And that was consistent with what Monica wanted you
to do?

A Oh, yes. I told her I was going to do that, to
fmd as much information as I could ahout the Jones case, and
how possibly someone else might know that she fit into the
scheme of things, or why plaintiffs  counsel wanted to depose
her.

Q Now, when you spoke with Ms. Sexton I guess that
would have b&n late on the 22nd,  did she appear  to know who
Monica Lewinsky was?

A At that time she didn’t give an indication. She
just said, you know - I told her who I represented, and that

3 she worked at the Department of Defense and had formerly
1 worked at the White House, and she had been subpoenaed, ant
I I’d like to talk to them. And I don’t think she indicated
! one way or anothezr  whether she knew or didn’t know her.
I Q Did you schedule a meeting for the next day?
i A  Idid.
, Q Where was the meeting to be and at what time?
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meeting?
Page 41

A I might have carried a briefcase, but I didn’t take
anything to give to them or anything like that

Q You were rightly anticipating my question.
What did you talk about with Ben&t and Sexton’

What did you say? What did they say?
A  &nerallyitwaswhomyclhtwa&whatshchad-

her previous woe in the White House, her current at the
Dcparrmnt  of Dcfcnsc. Sht bad been  subpaenacd  She didn’t
know why she was subpocnsed.  Was tbac  any information  tky
could provide about the Case that could be helpful  or could
shed any light on why she’d been subpoenaed by plaintifFs
counsel.

Q And what did they say?
A l’kat  they were under a confidentiality order and

couldn’t tell me too much of anything.
Whattheydidtellme~&!JudgeSusanWcbbcr

Wrightwasavcrygoodjudge,that-bccaustIhadmcntioaec:
that I would probably -- I would eventually, if I was not
succcz&ul in trying to talk plaintiff3 counse1 down fram
the deposition, I would probably be filing this motion tr
quash or sting to try to stop the deposition. -:

And I just got some intelligence about Judge Susan
Webber Wright that said she was a&y bright woman, she
acted promptly on pleadings, that she considered legal

Divcrsificd Rcuorting:  Services. Inc. (202) 296-2929
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1 arguments very weli and decided them evenhandedly.
2 They gave me the name of her law clerk. I think
3 she had more than one, but the specific law clerk that was
4 actually honchoing the Paula Jones case, in case I needed to
5 speak with him at some point in time.
6 Q That person’s name is Ward?
7 A Barry Ward, correct.
8 Q Tell us about discussions regarding the motion to
9 quash.
0 A Bob was not sure if her name had ever appeared on
I the radar screen of the case at all. Katie Sexton 1 believe
2 said that, no, that was not correct, that in discovery - or
3 early in discovery, both sides were asked to produce a
4 witness list, and basically both sides put the kitchen sink
5 in their witness lists. It was not going to be absolutely
6 everybody they were going to call, but they put in a whole
7 rash of names on both sides.
8 And after 1 had given Katie -- 1 believe after 1
9 had given Katie the name of Monica Lewinsky,  she had gone
0 back and found that Monica was on this expansive list of
1 witnesses that plaintiffs had exchanged with them some time
2 ago.
3 Q Now, whether Monica had been on the witness list or
4 not, was that something that Monica had mentioned to you the
5 day before?

Page 42
1 A No. Monica had no idea why she was being
2 subpoenaed or deposed.
3 Q With respect to the motion to quash, did Bennett or
4 Sexton indicate whether others had filed motions to quash?
5 A They had. They said 1 would not be the fust, and
6 that obviously I should get in touch with Barry Ward and -
7 let me pause for a minute.

I on my research and my work for Monica.
2 So I said, “I’d  bc happy to receive anything you
3 have if you have it.” They said, “Fine.”
4 Q Anything unusual about that?
5 A No, no.
6 Q Okay. When did yoJ expect them to provide you with
7 that?

1
: I

I
I

: 1
I
1
1
1
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8 A Well, again, we were coming up onto Clu-istmas,  and,
9 you know, the deposition wasn’t until the 23rd of January. I

.O said, “Anytime after the first of the year would be fine.”

.l You know, no need rushing it through the Christmas holidays.
I2 Q Did they discuss with you any other planned
,3 depositions, any other information that might be useful to
4 you?
5 A No. They weren’t  able to provide me any of that
,6 information.
.7 Q Because of the confidentiality order.
.8 A Correct_ Not that 1 didn’t ask They just
9 didn’t -- they just were not able to provide it.

!O Q All right. How did the meeting end? What were you
!1 supposed to do? What were they supposed  to do? What were
!2 the parties’ respective expectations?
!3 A Basically 1 just said, “Look, I’II  keep in touch.”
14 We talked a lit& bit about plaintiff’s counsel-and they
5 suggested, “Well, of all plaintiffs counsel, there’s a guy

Page 44

When you file a motion to quash for a witness you
1 don’t use the witness’s  name. So if it was a male, it would
I beJohnDoe,ifitwasawoman,useJaneDce.  Sothe ~
tcrminologytheysaidwas,theretiotherJaneDoe’swho

: had filed motions to quash. So 1 said, “Okay.”
So if 1 would calI Judge Wright’s law clerk, he

l would tell me which number I was, whether I was No. 2,3,4,
; 5, or 6, to have filed something Iike that, and in each
) successive one it’s a cliff-t number. So they said get in ~

touch with the law clerk for that information.
Q Was there any discussion about whe%her they might

1 be .able to help you by providing any forms or anything
I resembling what the other motions to quash had looked like? ~

A Well, seeing how they had been running with the
case  for a longer time, 1 said, “Do you have any prior legal

I research in the area of quashing the motion?” And Katie
I Sexton said she thought she could get something together and
i get it over to me. That would at least give me a jump-start ~

,

1r
1
1:
1:
1,
1.
11
1’
1:
I!
21
2
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2
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1 by tbc name of David Pykc, and he’s  fairly reasonable. Maybe
2 you ought to contact him.”
3 And 1 told them 1 would txy, as required by thz
4 federal rules of civil procedure, to try to work this out
5 amicably before filing any kind of pleading, and, if not, I
6 would be filing a pleading reasonably in advance of the 23rd.
7 andIwouldjustkeepthcmadvisedofwhatIwasgoiagtodo.
8 Q AII riw After you got done with this meeting
9 did you call Monica or get in eontact  with Monica in order to
o let her know what had happened?
1 A  ldidand-Ididcallherandldidletherknow.
2 Q Okay. Do you remember what you said?
3 A Prettymuchltriedto summarizcthemeeting,wilat
4 was said, what I intended to do, and what information they
5 could or could not provide me. and that things would continue
6 on.
7 You know, it was the 23rd of December, 1 said, “Go
6 offandenjoyChristmas.  Callmeaf~thzfustoftheytar
P and we’ll talk more seriously.”
0 Q Nothing unusual then about that phone call?
1 A No.
2 MR  Eh4MCK:  Any questions that any members  of the
3 grand jury have about the meeting with Bob Bennett?
4 A JUROR: Yes. I wondGed  did you take any notes
5 during that time when you had the meeting?

Page41-Page44
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Page 41
THE WITNJZSS:  I did not. It was more for

intelligence, you know, try to pump them for information.
They were able to give me very little. So I didn’t take any
notes.

MS. DdMERGUT: I have one question.
MR. EMMICK: Yes.
Ms. IMh4ERGUT: Sir, was there any SuggeStiOII  at

that first meeting that Mr.&nnett  or Ms. Sexton would
review your motion to quash before filing or the affidavit
associated with it?

THE WITNESS: They didn’t  suggest it, and I
certainly did not offer it.

MR. LERNER:  Did they suggest, in addition to
having a sort of sample motion to quash, that they also had a
sample affidavit that you might take a look at?

THE WITNEZ& I don’t believe so. I mean, my focus
was on the research. This ought to get me jump-started on
the library work that I had to do, and that was the focus. I
don’t think so.

BYMILEMMICK:
Q Did you expect that when they provided you with

whatever research they might have, that they would also
provide you with some sample affidavits? Was that your
expectation?

A I didn’t have an expectation. If it came, fine,
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you &fted the retention letter. the engagement letter, YOU
might say.

A Correct.
Q And you sent a cover letter with that engagement

letter to Monica.
A COIT'ZCt.
Q Anything unusual about that?
A No. It’s standard procedure. In fact, the r&s

of professional responsibility in the District of Columbia
require you to have a written agreement with every client
that you work for.

Q What were the financial arrangements that you’d
agreed upon for the representation?

A (Examining.) I believe I charged hei $250 an *hour
for work on brx bdmlf, $75  an hour  for any work @onned by
a pa&gal, or by the firm, and I asked for a retainer fee
of $2,500.

Q And did she ask that that be reduced?
A Yeah. In a subsequent phone conversation I think

-- I think it was between Christmas z&d New Year’s -- she
called and said, “Look,  Mr. Carter, I’m leaving my job at the
Dcpnt of Defasc, and I’m looking for anployma~t.  I’m a
little short right now. Is it okay if I just send you
%1,250?”

Here’s a young woman who has a mother who has an

Page 46
but I didn’t have an expect&ion. What I was focusing on wa!
the legal research, as I said. I figured everything else I
could filI in.

Because if you do an affidavit, it’s going to be
tailored to Monica, and what Monica knew and wbt Monica saw
and what Monica did And so anybody else’s  affidavit will
only give you the foxm. That is, it would start up at the
top and it went to the bottom, and it would have a notary’s
juratonitforhertosign,andIknewhowtodothat.  The
facts in the middle are all what Monica would give me.

Q Would you clarify -- you made a reference to the
word “jurat.”  What is a “jurat”?

A I’m sorry. When you have something notarized,
there’s a little paragraph above your signature that
basically says that, “?he  person who has signed this above
appeared in front of me, and under oath has sworn that this
is their document, that it’s true to the best of their
information and belief,” and then a notary public signs i
and puts their seal on it.

And that’s -- that little paragraph and the seal
and the signing by the notary is called the “jurat”

Q All right. So you called Monica and advised her
about the meeting with Mr. Bennett.

Let’s  turn our attention then to December 24th. I
believe you mentioned earlier that that was the day on which
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Page 4f
apartment at The Watergate and also on Fifth Avenue in New
York City. I said, “Sure.” I didn’t think money was going
to be a problem. So I said, “It’s no problem. You can send
me $1,250 now and we?II catch up later.”
Q  ~~thenS~p~y~p~ttOyouth~tso~Of
themessqesl&ctcalIsonthe2!4thofDeccmbef. Isthat
consistent with what you’re taIking about?

A Ihadtold@rtocallafterChristmas,andwe
would deftitcly  fm a day what  wz would sit down and talk
next. And I believe both the conversation about the retainer
fee and ftxing  the next day, which would have been - next
day for us to meet, which would have been January 5th,
occurred, if not on the 29th, around there, but I think it
wasonthe29th.

Q tirigik Letmedirectyourattentionthento
the3OthofDecembcr. Ifepmsenttoyouthatthexearesome
records in the various mesqes and_phonelogs&a.web
to some discussion with Katie Sexton. There’s a message that
says, “Regarding the meeting last week,” and then there’s a
phonecallbctwamtbctwoofyou.  Doyou rcmanbu  what that
was about?

A The best I rtx.a& Katie sort of said, “Look, I’m
son-y  I haven’t gotten the legal research to you” And I
said, “Look, it’s Christmas time, l&I said. Anytime after
the fust of the year is fine. Don’t worry about it.” And

Diversified’ReDorting  Services. Inc. (202)  296-2929
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Page 4.5
there might have been some other pleasantries, but if t!! .
u-as  any substance, that’s about the only substance tha: I can
recall we would have talked about.

Q All right, Let’s jump forward then to January 5th
\Ve did mention earlier that that was the day you had p!anned
to meet with Monica. Do you remember the time when YOU

planned to meet with her?
A No, but I can check my calendar and tell YOU, but I

don’t recall.
Q Well, let me just represent t0 you that I believe

your calendar says --
A In the morning?
Q -- 3:oo.
A oh, 3:00?
Q Is that consistent with your recollection?
A Sure,mm-hmm.
Q All right. If you need to check, feel free to

check.
A That’s okay.
Q Do you remember about how long this meeting uas?
A Again, about an hour.
Q Just the two of you?
A Yes.
Q And what was the purpose of this meeting?
A This was the day she was supposed to bring whatever
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Page 50
she had that was responsive to the subpoena to me, and for us
to talk a little bit more, get a few more details and more
information about her work, who bcr supavisor~  wuc and that
kind of thing at the White House.

Q Now, among the materials  that you provided us when
~intervicwcdyouIbclicvcitwdsonJunt4thwasapackagc
of matkal.s that you’d gotten from hhica. Do you runanbcr
that?

A  h-rect.

Q All right. Are those all the items that Monica
gave you?

A Yes.

I

Q Can you describe for us what those items were?
A Sure .  Near theendof-ora t theendofmy

representation I did an inventory of the materials to give to
Nate Speights just so we both had a record of what I wz
giving him and what Monica had provided me.

There’s  a book, the title of which is “Between Hope
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I 19 and History,” that she received from that. You havt the
20 original book. There is no inscription, no writing, rm

Q Now, that’s a book written by president Clinton?

Q And is that the same book that she had referred to
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1 A Correct.  There were three Christmas cards. One is

__ these are -- it appears to be the standard q’hite  How2
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1 them.  It’s on the steps in the first floor portico of the
I backoftbeWhiteHoust,andthePresidentisontbcground

floor in the middle. And it’s clearly an official
! photograph, and on the bottom of it are printed - printe<
I but in kind of script words to the effect of, “With
appreciation” -- or, “To Monid with appreciation,” or
; something  like that, and, “Bill Clinton.” Wbetber  be signed

Page 49 - Page 52
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Christmas card, or the official white Houx  Christ.m~  m(j
for each particular year. One was for Christmas 1995. It
was in an envelope that appeared to have handwritten on the
outside -- it’s addressed to the client, the Legislative
Affairs, East Wing, First Floor on the outside of the
envelope, and on the inside the Christmas card is signed by
the President and the First Lady and looks to be autopen to
me. I’m not sure, but it -- that’s why I think --

Q Can you tell us what “autopen” is?
A I’m sorry. The President signs so many things, or

has to sign so many things, he signs his signature, and then
it is replicated on a machine. And-soastaff  person who
wants to have some conespondence,  once it’s been approved  by
the appropriate supervisor, the staff person takes the
letter, puts it in the machine, and the machine signs the
President’s name to it.

Q So that it looks like a personal signature.
A Absolutely, absolutely. .
Q What other gifts did she give to you?

A ‘Ibere  was the offtcial White House Christmas card
for 1996, again signed by the President and the Fust Lady,
and then the offtcial Christmaseard-for  IY97;  again signed
by the President and the First Lady. The latter two, I

Page 5;
believe, did not have envelopes for them.

There was a November 13, 1995, letter to my client
from the President. It’s about a matted poem that was given
him for National Bosses’ Day, words to the effect that, “I
appreciate the bard work done by you and the other interns
who signed the poem,” and it’s signed by the president and
it’s on White House stationery. Again, whether it’s his
signature or done by machine, I’m not SUE.

A September 4,1996,  letter to the client from the
President, It’s regarding the T-shirt and the tie for his
birthday. It’s signed by the President, and it has
additional writing which leads me to believe that perhaps
the President, in fact, did sign it, because it says, “The
tie is really beautiful,” has his signature, “Bill  Clinton,”
and then it has these words in pen, “The tie is really
beautiful.” And it’s on White House stationery.

There’s a color photo of White House interns on t&e
South Lawn of the White House. It’s Iike a gazillion  of
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Page 53
it or whether it we autopen’ -: done by machine, I’m no
sure.

There’s a color photograph of the President shaking
hands with Dr. Lewinsky, her father. This is the radio
address that I said they went to. Dr. Lewinsky’s presen
wife, the client -- hionica’s  back is to the camera -- and
Monica’s brother, Tvlichael.

There’s a color photograph of the client with a
date in formal wear. It’s a formal function at the White
House during the Christmas period. You can see Christmas
decorations in the background. The photograph is primarily
the President, the First Lady, Monica, and her date.

There’s a color photograph of my client shaking
hands with the President at a White House press Christmas
party in business attire, not formal attire, and there are
other people in the background. It’s unclear who they are.

There’s a color photograph of my client shaking
hands with the President in the -- this is the West Wing
lobby, where she happened to be when the President is passing
through, and he stops and takes a photograph and keeps on
moving. There are other people in the background. She
didn’t know who those people were.

There’s a color photograph of the client with about
eight other White House interns. It’s like in an oflice,  and
the President is standing in front of a mantel, and he’s got

Page 54
these interns on either side of him, and Monica said that’s
when they threw a birthday party for him when they were
interns.

There was one other photograph that she had in a
frame, a frame that had like a paper sealed back to it, and
it was a color photograph of her shaking hands with the
President. She said this was a ceremony at the Department of
Defense. It was taken from her back, so you could not see
her face, but you could clearly see the President reach&
over and shaking her hands. That  was the angle from her
back.

She had that in a frame, and she said, “Look, I put
this in a frame. Do I really have to take it out of here and
give it to the people? And seeing how this was early cm in
her representation, I said, “Well,  why don’t we wait? Let me
seeifIcantal.ktheseguysdownfromit.  Youmighthaveto
give that to them, but let’s not take it out of the frame
right now.” And I gave it back to her.

Q Did you ask her if she had any other items?
A Sure. Iasked-Iwentthroughthenotesbecause

there were other things she had indicated on Deeember 22nd

that she had that she had not produced.
Q Like what?
A Just a minute. (Examining.) In our conversation

on Dccanbu 22nd.  she had indicated  that she had a photogmph
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of the President with the tie she had g:~en him. And she had
indicati  she had a photograph of he&f shaking hands with
the President at a radio address at whkfi her family did not
attend.

And I asked her about these two, and she said,
well, she hadn’t been able to find them, but things are in
boxes, and in anticipation of her move things had been moved
around. and she wasn’t sure.

I said, “Well, you’ve got to go get them. You’ve
got to go through the boxes and you’ve got to find these
things. And we still have time, so keep looking.”

Q Did she ask you any questions about what about
items that were in the possession of other people?

A It’s not clear if she did zskthat&t if she did,
what I would have told her is, “The subpoena is for you. And
so unl& you have it, unless it is in your possession,
unless it belongs to you, you don’t have to produce it.

‘For example, any work you would have done at the
Department of defense. and left at the Department of Defense
belongs to them.”

Q Right.
A “And so you are not required to produce that. If

plaintiffs  want it, they have to go to the Department of
Defense. But if youhave it and it is yours, then that’s
what we have to produce.”
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Q Did she have any questions about, for example,

items that she might have provided to her mother that were in
a sense her items, but they’re really in the possession of
her mother?

A She never asked anything like that, and we never
talked about anything like that.

Q What else, ifyou can recall, did you talk about
withregardtotbei&nstobepmduced? Atthistirne,for
example, did you talk about what might happen if sht didn’t
produce any items?

A Well, what I just -theonlythingIcanrecall
telling kr, I said, “Look, Monica, if tbze’s  a photograph,
then you’ve got to know you don’t have the only copy. If
it’s an official White House photograph, the White House has
it and who knows how many other people have it? So i
doesn’t - I mean, we’ve  got to produce it. If you’ve go
it, then we’ve got to produce it. Because it .wilbe found,
it will be discovered,  and so let’s not get into that
problem.”

Qfight.
A “Give it to me, and we’ll give it over to them.”
Q And did you explain what “that problem” would be?

Did you explain that it might be contempt? Did you explain
it would be illegal? Did you cxplainTit  would be improper,

s or you’d get in trouble, anything like that?

Page 53 - Page 56
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Me
A Well, 1 talked ~FI terms of a lot more confusion, ’

they could seek sanctions from the court if it was late]
discovered, and she may be asked questions during the
deposition. And if she got in the deposition and said, “Xo,
I never had a picture of the President in a tie I gave him,”
when there’s documentation of it, then that’s lying unc
oath.

Q Okay. Did you have any discussions with her havinE
to do with Linda Tripp?

A Yeah. January 5th was the first time I ever hear
the name, Linda Tripp.

Q How did that come up?
A There were three things that Monica asked me during

the conversation. The first was, “Could I fmd out who in
the White House had already been deposed or were about to
&posed by plaintiff’s lawyers in the Paula Jones case, or
who, in the government, tbe federal govexnmen t,hadbeen
deposed or were about to be deposed by Paula Jones?”

Q Did she say why she wanted to know that?
A No.
Q Did she suggest any names of people who might be in

that category?
A No. I just presumed she wanted to know if there

were any other people in her office that might have talked to
plaintiffs. That is my assumption. I didn’t follow it u
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but it seemed logical for somebody to try to find out if
anybody else from my old office was being subpoenaed and
deposed.

Q Did you think there was anything unusual about that
question?

A No, not at all.
Q ti right. what ek?

A The other -- the other question was Linda Tripp,
andshewantcdtoknowisLin&Tripptobtdeposad,an4i
so, what’s the timing of it?

So I said, “Okay. You want to let me know who
Linda Tripp is?” And she said - and, again, I’m going fron
my handwritten notes of the January 5th conversation. She
said that Linda Tripp was a former xuetary for Vice Foste
in the White House, and then had worked at the Department
Defense where she did

And then she said the whole - the notoriety abou
Liida Tripp was that she had a relationship with a woman b:
the name of Kathleen W&y. I said, “Okay, who’s Kathleen
W&y?” Which I now know after the fact, but at the time I
didn’t know. She said, “Kathleen Willey was a volunteer” --
she believed was a volunteer in the White House, and she hat
mae allegations against the President, and Kathleen Wiiey
had named Linda Tripp as a person who could corroborate
Kathleen Willey’s allegations against the President.
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And shi: said, “Didn’t you see this article that was

in Newswtxk in August?” And I said, “No, I didn’t sr~ it, or
if I did see it, I didn’t pay attention to it. But I will
get it and look at it.”

And we talked a bit about -- let me -- the third
category was, she wantai to know if any mctnbcrs  of ha family
could attend the deposition, and I said, “Well, you haou
that may or may not be a good idea. We need to talk about
that a little later.”

The reason it was not a good idea was, generally z
a deposition, the lawyer asking the question would say, “Ms.
Lewinsky, who has come uith you today? Who is that persor
with you? Why are they here? Why have you asked them to
come here? What  do they know about what you’oeixre  to
testify about?” And I said, “You are then extending their
questions into members of your family, when it should not
b e . ”

And she said, “Well, what about if -- just if my
mother comes as sort of a moral support for me?” I said
“Well, that still doesn’t - that &ill wouldn’t stop
plaintiff’s counsel in tbe Paula Jones case from asking t.hm
kinds of questions, and you don’t want those kinds of
questions to be asked. You don’t want them to be snooping
around in thatam&caue&atapcsessmebodydse  io
your family to problems, perbaps potential problems, and
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possibly being deposed, if nothing else to say, ‘I know
nothing. ’ ”

Now, back to Linda Tripp. I said, “Well, you know,
why do you want to know these things about Linda Tripp?
“Well, you know, it’s a woman that I met at DOD.

“Did you know her at the White House?” “No, I
didn’t know her at the White House. I’ve met hez since I’ve
been at the Depa&ment  of Defense and have discovtxd she
wasn’tattheWhiteHousesomeofthesametimeIwasthere

“What’s your IlGuionship  with this woman?” “We&
we’re friends. We talk” “What do you mean, you’re friads
What do you mean,  you t&T’ ‘Well,  you know, some&us  wt
have lunch together. One night I spent over her house
together.”

“Okay. What did you talk about?” “Well,  just girl
things.” ”All right. What kind of girl things?”

And then Monica got very, very vague about that.
And I said, “Well”  - andthisisthe-dmeetingIti
with Monica. And so I said, well, you know, I’m going to.
press some, but I’m not really going to give the full
throttle here.

I said, “Look., Monica, we can talk about that :
later, but what you have to understand is, you don’t know
other people’s agendas. This Paula Jones case is high
profile. You have no idea what people think one way ox
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I another on this case.. And so you just cannot talk with
2 anybody about anything that you may have to testify about o

3 this, nothing -- not even casual conversation, not even off-
4 the-cuff conversation.
5 “Because, one, you don’t know what their intentions
6 are, and, number two, they could he subpoenaed, and they
7 could testify on what you said.”
8 And I said, you know, “I don’t want to drive a
9 wedge between you and your mother, but you need to be ever
o carefully about talking to your mother. You can’t talk to
I anybody.” Ironically, but I said, “The only person you don’t
2 have to worry about is me because I don’t have to testif
3 about anything you tell me.”
4 (Laughter.)
5 But it was to be -- you know, Monica is 24 years
4 old. She’s a very personable woman. She’s a very easy
7 conversationalist. She’s a somewhat outgoing individual.
8 And I just wanted to make sure she understood.
9 And it’s clear she had -- I mean, I do both civil
o and criminal work, and I’m sure she’s had no situation where
1 she had to think about criminal laws or criminal
2 entanglements or something. So this is standard to me, that
3 you tell a witness, “Don’t talk to anybody. You have no idea
4 how this may come back to hurt you.”
5 Q  tight.

Page 6;

Page 63,
1 ‘ “You know. lawyers are trained lo style things, io
2 put them in a certai~~  light, to make km seem perhaps not 8
3 bad as a person may think they are. And so, you know, talk
4 to me about it. You know, let’s work on iq if it’s
5 something that’s 02t  there.
6 But it was coming back, “NO, no, there’s nothing
7 tkre.”
8 So I just had lo tell her, I thought caution -- and
9 she’s not the only one. I tell everybody this.

IO Q Right.
I1 A “Don’t try to bury something that can later on be
.2 exposed because you can get in more trouble trying to hide
.3 what it is you did than any kind of penalty you could receive
4 for what orig&ral action you took.”
5 Q I see. And that’s  a conversation you think
6 happen&l  in that frrst meeting on the 22nd rather than the
7 meeting on the 5th, or do you recall?
8 A I’m not sure whether it’s the 22nd or the 5th.
9 But, you know, it’s -- there are more people that are

10 convicted in the District of Columbia on false statements
9 than -- that is, more people in non-violent crime areas -
12 Q fight.
13 A - than anything else.
:4 Q And you expiained That to her.
:5 A  Idid.

Page 6q
1 A So, I mean, that was sort of a monologue I had with 1 Q Was it your plan to try to find out whether Linda
2 her about Linda Tripp. 2 Tripp had been subpoenaed and when her deposition was
3 Q Now, you had mentioned earlier that you had a later 3 scheduled?
4 conversation with Monica about how people get in trouble SOI 4 A It was my intention.
5 of in D.C.-related investigations. 5 Q And how were you going to do that?
6 A  Mm-htML 6 A I was going to caII Katherine Sexton in Bob
7 Q Was this the conversation? 7 Bennett’s office, which I did..
8 A No. 8 Q Before we$$t to that,& me just ask, did she
9 Q Okay. 9 mention anything about hex job search?
0 A ‘Ihis  was - the conversation about covering up and 0 A Near the end of theconversation  there were two
1 how you get in more trouble covering up or - 1 kind of marching or&s I &e her. One was, “You’ve got to
2 Q  Right. 2 go back and you have to keep digging, you have to keep
3 A -- was more in line with the first meeting - 3 finding, you have to go through boxes. Wkthcr it’s in New
4 Q  Isee. 4 York, whether it’s in Washington,  wherever it may be_ you’ve
5 A -- about producing documents and giving everything 5 got to - whatever that is responsive to the subpoena, we’ve
6 that you’ve got that’s responsive to the subpoena 6 got to get it together and give it to them and gather it.
7 Q Well, I wanted to expand on that then, because I 7 “I don’t want togive to them till the day of the.
8 think we may have passed over it a bit too much. 8 depositioa,butyouo&dtoprovideittomesothatwecan
9 What did that conversation entail? P have it, and I hold them in my office.”
D A Well, I had a client who said she knew nothing and 0 ‘Ik  other was basically letting her know how I was
1 that she did nothing, and the more I probed, the mo= I came 1 going to proceed, and what I was going to do is call
2 up a blank. But caution tells me that what you have to tell 2 plaintiffk  axmsel again - reemphasized what I told bcr the
3 somdxdy is, you know, ‘You n&d to kt me know what you know 3 first time, really - that I was going to caII plaintiffs
Q about the incident. You need to let me know what’s 4 counse~tlytogctthcmtoreAenr  If1couldIl’tgetthem
5 responsive to this. It may not be as bad as you think. 5 torelenSthenwewwldbefilingamotiontotrytogdba
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out of this deposition situation.

But as a part of that, I think -- I thought I
needed to develop an affidavit recounting what she said to
me. That is, she knows nothing, did nothing, and has n
information that would be of any relevancy to the plaintiff
in the Paula Jones case.

So we talked about timing, when she could do that.
It’s not clear to me now when she said she was going to New
York, but it was quite evident that she was interviewing in
New York, that they would start -- they were going to start
coming up, if they hadn’t already come up.

On the 5th she told me - let me back up a minutf
QXI the 5th she told me she had a job interview, but it was a
waste of time, that she had gone to the interview, and when
she got to the end of it the person said they didn’t have
job.

I said, “Well, you know, look on it as an
expa-iaice. You know, you’ve intaviewed, and maybe.  the next
time when you interview with somebody that does have a job
you’ll  have gone through this, the questioning and all that.”
so, I mean --

Q Did she indicate with whom she had interviewed
where it didn’t turn out so well?

A No, no. She didn’t indicate and I didn’t ask.
Q Okay. I think when we conducted the interview, you
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said you had a vague recollection of possibly having
something to do with American Express. Does that ring a be1
at all? And if it doesn’t --

A It is as much - andthatisasmuch-it’sa
vague rc&Iection. I’m not sure wbetbex  it was that I knew
it at the time or that I now know it after everything else
has come out. But I didn’t press on who she was being
inta-vicwa.i, and she I)CVCZ  vohmtaacd who the employas wae
she was looking at.

What she did say is she was always looking in the
same kind of area, public affairs, public relations, medi;
relations, that kind of thing.

Q And, again, did she let you know that these were
interviews that had been arranged through  Vernon Jordan?

A She never mentioned it and Vernon never mentioned
ittome.

Q Now, how were you going to acquire the information
B that you needed to prepare the affidavit?
9 A I had already talked to her twice, and she had
D provided me with what I thought  was sufficient detail to do
1 it.
2 Q Okay. And what was the plan -- the timing of your
3 drafting the affidavit, your speaking with plaintiffs
4 counsel, and your possibly filing a necessary motion to
5 quash?
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Page 67
A What I told her was $rat  -- that now, after the

5th, and I felt I had sufficient details and information from
her about her job and what she did and how she did the job at
the White  House, as well as what she did at the Department of
Defense, that I would contact plaintiffs counsel, but at
some point we would haye to draw up this affidavit.

Then the question came up of when she would be in
D.C., and she wasn’t sure, and so forth And so I said,
“Well, okay, let’s do it now, and I’ll  hold it, and whenever
I speak to plaintifps counsel or whenever I get to that
point, that I will have it. Let’s do it now, and that way
don’t have to worry about whether you’re here or calling you
back from New York when you’re on some  business interview or
something.”

Q AI1 right. When were you planning to file the
affidavit again?

A Well; I was --
Q File a motion, I guess, is more accurate.
A Yeah. I was trying to run it back from the day I

was due -- she was due to be deposed on the 23rd of January,
and I wanted to get it to the court in Arkansas in sufficient
time that they could look at it, plaintiffs could respond
and we could have a determination before the 23rd.

And so I-thou&the  taiknd of-the we&before,
somewhere in there, I would try to actually ship it off t(

-1

Page 613
the federal court in Arkansas.

Q The tail end of that week would then be January
15th or 16th?

A ~rrect.
Q And what was the plan about when sk would pick up

a copy of the draft affidavit?
A WhatItoldherwas,Idraftedupeithxthetail

cndofthatdayor:thtmomingofthencxtday,andshecouid
pick it up on the 6th.  and we made an appointment for ha to
comeinonthe7thtoworkwiththeaffidaviStomodifyit
and finalize  it.

Q Soshewasgoingtocomeinsometimonthe6th,I
guessP resumably in the afternoon, to pick up a copy so that
shecouldhaveachancetoreviewitandthmcomeinthe
next day and sort of got down to brass tacks.

A &rect.
Q AI1 right.

MR. EMMICK: Are there any other questions that
anyone has about this particular meeting?

(No response.)
BY MR. EhMICK:

Q Ail .right,  seeing no other questions, you had .:
mentioned earlier that she then asked you to try to track
down this Linda Tripp  Newsweek-uticle. Did you try to do
that?
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A I did.
Page 6 9’

:,

Q How did you try to track that down?
A Well, I called Katie Sexton to get information on

the other t\r’o  categories that hfonica had asked me about, one
about family attendance, to see if other witnesses had other
people. I didn’t think it uzs a particularly good idea, but
no harm in asking.

kAnd best  memory v&s, Katie said she didn’t thinl
anybody else had brought friends or family or an audience to
any of the depositions they had had previously.

And the other thing was to ask about any white
House or government employes  who had been deposed,  and Katie
said she was not at liberty to provide me that information
under a confidentiality order.

So I then tried to bluff her, and I said, “Well,
I’II  just have somebody go into the federal courthouse and
look at the court jacket to see if there’s information about
who’s been deposed,”  knowing fnll well that you don’t file
that information with the cou& which is exactly what Katie
toldme. “WeII,youdon’tfiletbatwitbtheeourtandit’s
not going to be there.” The weakest response I could come UI
with to try to flush the information out from her, so I said,
“Fine, thanks.”

So near the end of the conversation I said, I said,
“Well, you know, I’m also looking for this article about

Page 7(
Linda Tripp that came out- in Newsweek in August. I don’t
know the exact date, but do you know about such an article?”
And Katie said, yeah, she knew about it, and they had a copy
of it, and she’d be happy to fax me a copy. I said, “Thank
you.”

Q Did she fax a copy?
A shedid.
Q Did you take a look at it?
A I did. It’s included in the file there.

MR. EMMICE Tuning-* you indicated you wanted
to take a break?

THE FOREPERSON:  Yeah, I need to meet some. I
need to take a break right at noon.

h4R. EhMICK: Right at noon, all right. Then
let’s -- let’s continue to go forward then.

BY MR. Eh4MICK:
Q Let’s turn our attention to the 6th
A hh-hrnm.
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Q Now, on the 6th I think you had said that you wer
going to be drafting up the affidavit.

A corre+X
Q Before starting to draft the affidavit, did you
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5 he’s out of the office. And I told the woman who I was, who
6 I represented, that she had received a subpoena, that she was
7 due to be deposzd on January 23rd. and could he please call
8 me, and left a message.
9 Q Did be call you back that day?
0 A He did not return the call, no.
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Q I’m going to advise you that there is an indication
among our records that you called Pyke at about 10:42.  It’s
actually in your records. Does that square with your
recollection?

A That’s about correct, yeah.
Q iill riglx There is also a message of a call from

Vernon Jordan, indicating that he! was calling you from the
train station in New York, and he was going to call you back
when he got into D.C. Now, that’s a caU that was at lo:41
in the morning.

When you got that message, what did you think be
was calling about?

A Didn’t know.
Q Okay. Did it stizke you as unusual that be would

feel a need to call you from the train station and say tb-

Page 71
1 at I think it’s -- Rader Campbell is the name of the firm in
2 Dallas, Texas, that were plaintiff’s counsel.
3 I called, left a message with the lady. My memo
4 is that she said he was going to be in depositions all day,

Page 7.
be was going to call you when be got back into D.C.?

A No. Vernon’s on the move all the time, and it’s
probably just where he found himself at that moment and
decided to make tbe call. So, I mean, I didn’t place any -
‘anysignifimnatotbefactthathcwascallingfromatrain
station, or that he was calling me from out of town.

Q Did you think the .caII relati.t&&uiea Iewim&?
A Well, therc%e only two things that be and I

affhativdy woukl talk about, and one would be Monk, md
the other would be our luncheon engagemnt on thei 1%
wbetherhecouldstilldoit.

Q so he wouh’t  have been calling just to say hello
and make small talk.

A No, but wimm Vernon eaUs you, be does make a lot
of small talk.

Q There arc other reasons for the call, you think.
A  Ofssure. -f&yeah  ~.wuddn’.t.belk

intention of the call.
Q Right. All right.  After you leftamessagewith

Mr. Fykc, did you try to get hold of Monica, if you nmanbcr?
A I think - and, you how, I called her and said,

you know, that the affidavit would be mady in the aftemoor
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She and I stayed in pretty reasonable contact through this
time, and I usually let her know what I did on a, you know,
periodic basis. And so if I did speak to her that day, I
would have told her that I tried to contact F’yke,  and where
he was, and that I, you know -- I believe the same day, on
the 5th, I received a copy of the Newsweek article from Katie
Sexton. So I would have said I had it, I read it, I now know
what it says, or something to that effect.

Q There’s a record of a message that you left for
Monica at 11:32,  simply saying, “Please call Frank Carter,”
and leaving your number. That sounds consistent with what
you just said.

A  h&n-hITUIl.
Q Time’s  also a message at 1:20  from Monica to you,

indicating that she would not be back  until 4:30, but would
like to come see you first thing in the morning.

What would that relate to? How would you interpret
that?

A The way we left it on the 5th was that I would
draft the affidavit on the 6th,  that she was to pick it up at
some point mid-day, afternoon on the 6th to review it, so
that when she came into the office on the 7tb, we could
intelligently talk about what we’re going to do and how we’re
going to do it.

Q so when you got this message from her indicating

Page 74
that she wouldn’t be back until 4:30,  did you think to
yourself that she wasn’t going to show up or that perhaps
that she was going to show up later than she had otherwise
planned? Did you know?

A I didn’t know. I just sort of took the message at
face value.

Q There’s a message from you to Monica Izwinsky at
3:14,  saying, “Frank Carter called,” at a certain number, and
the message is, “I’ll see you tomorrow morning in my office.”

My question to you is, were you trying to convey
the idea that she didn’t need to come by and pick up the
aftidavif or were you just confirming the meeting for the
7th?

A My best recollection is, there was no urgency on
doing this affidavit, definitely had to be done on the 7th.
I wasn’t going to use it right away, and if circumstances
worked out that she couldn’t get to me, fine, you know, 1
mean, we’d do it another day.

But it was basically, “If you can’t pick it up the
6th, that’s fine. Come on by on the 7th, and we’ll sit down
and we’ll read through it. Our meeting will he a little bit
longer.” But, I mean, it wasn’t any great urgency on my part
anyway.

Q During that afternoon it appears that there are
three calls from Vernon Jordan to you. There’s  a message
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Page 7.
reflecting a call at 3:26,  and that’s a -- excuse me. It’s
not a messqe, it’s actually a telephone record, indicating
that you spoke for six minutes and 42 seconds.

Then there are two calls,  one at 4:32 in the
afternoon, one at 4:34,  and thosr: calls are for one minute
and two-and-a-half minutes.

What was Vernon Jordan calling about?
A I’m not really sure. I don’t have any

documentation of it. Conversations with Vernon usual1
started out and rambled all around about different thing
that are happing in the news, that are not happening in the
news, what be’s doing, what be’s not doing.

If be had asked questions about, “How’s it going?
What are you --how’s  Monica coming  along,!  I-would have
provided him that information and wouldn’t have thought twice
about it.

Q Did it seem unusual for him to be calling this
much? I think you had said earlier that you didn’t
necessarily expect that he would &z calling you at all after
be fast introduced you to Monica. It was just a referral.

A Right It’s true. I didn’t expect him to.be
calling me again, other than having to do with our’meeting  on
the 19th. But I didn’t attach any significance  to his calls.

THEF~HWJERSON-~~ISC~~.  ++‘enccdtotakctht

break now.
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MR. EMMICK:  All right. Let’s take -- how long a
Page 76

break?
THE FOREPERSON:  Ten minutes.
M R. EMMICK:  Ten minutes, all right.
(A brief recess was taken.)
(Witness excused. Witness recalled.)
THE FOREPERSON: Mr. carter,  you arc still under

oath.
THE WlTNEZ8:  Yes, ma’am.
THE ~~~FERWN~ Mr. Emmick, we have a quorum,  and

there are no unauthorized people in the grand jury room.
MR. EMMICK:  Sounds like we’re ready to go.
THE K%UZPERSON:  There you go.
BY MR EMMICK:

Q All right. L&s talk a little bit about the calls
that Vernon Jordan ma& to you and what subjects might have
come up.

I think you started talking about the fact that if
he had asked certain kinds of questions, you would have given
him, you know, the answers to those questions.

I guess what I want to ask then is, in general, did
you let Vernon Jordan know, either during these conversations
or earlier, about your general strategy,  that is, to try to
quash the subpoena and make SIG%  that she isn’t deposed.

A  Yes.

Diversified Reporting Services. Inc. (202) 296-2929
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Page 7’
Q Okay. And could you tell us how you described that

to him, whether it was -- what the plan was, did you talk to
him about the timing, anything like that at ail?

A I would have told him that, “This is how I think
I’m going to proceed. I’m going to try to contact
plaintiff’s counsel, see if I can talk them down. I don’t
think that’s going to happen. Some letters will probably go
back and forth to each other. I’m going to be filing a
motion with the court if that faiIs in trying to quash this.”

However, civil discovery is about as wide as an
18-wheeler, and almost anything can get through it, and I
didn’t think I was going to have a lot of success cn getting
her deposition stopped. Maybe I could limit it somewhat.
And that’s how I’m going to proceed.

And any litigation I put in would be in sufficient
tune so the judge -- federal judge in Arkansas could rule on

it before the 23rd.
Q I guess implicit in an effort like that would be a

statement by you that, “It doesn‘t seem like she knows
anything that would be pertinent to the case.”

Did you have a discussion like that with him, that,
“She says she doesn’t have any sexual relationship with the
Presider& she hasn’t had any contact with the Resident
that’s significanf” anything like that?

A I’m not sure.

Q Okay.
A I’m not sure.

Page 78

Q Would he have asked, or did he ask?
A I don’t recall Vernon ever asking me the substance

of what Monica told me, or trying to talk about the substance
of what Monica told me. He clearly never talked to me about
how I should proceed or what I should do.

Q Is it fair to say that it would have been implicit
in your efforts to try to get the deposition quashed that you
would have to take the position that she didn’t have anything
relevant to say?

A Correct.
Q All right. So in a manner of speaking, is it fair

to say that you wouldn’t have regarded it as nv to say
that to Vernon?

A I wouldn’t feel that I would have had to, or that I
should say that to him, and I didn’t.

Q All right. Then let’s turn to the actual drafting
of the affidavit itself.

You mentioned earlier that you were planning to
&aft it either late on the 5th or early on the 6th. What do
you remember about when you drafted it?

A I think I banged it out on the morning of the 6th
Q Did it take very long?
A You know,  maybe less than an hour, I think.
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Page 79
Q You billed six-tenths of an hour in connection with

the drafting of the affidavit. so that’s consistent Hith what
you recall. Now, six-tenths, by some, at least_  might b
regarded as a relatively short period of time. What’s your 1
take on that?

A I took as much time as was necessary.
Q Okay, okay. Is it because you were working on what

you regarded as a draft rather than final? Did you regard it
as a rough draft?

A It wasn’t very long. I mean, ii was -- it wasn’t
two full pages. And so, first., it was just trying to decid
what should go in. Then it was trying to determine how to
artfully  say what I wanted to say, with the objective as
trying to give the ciear message that this woman knows
nothing and should not be deposed.

Q You had mentioned earlier that you were expectin
to get from Katie Sexton what I would refer to as a “go-by,”
I mean, something like, you know, some research that they ha
provided.

A  Right.

Q And if an affidavit had been attached or a form
affidavit or another affidavit that had been used in another
motion to quash, you know, you might be able to look at that
as well.

Had you obtained anything like that from them t

fiDiversified Renortine:  Services. Inc. (202) 296-292~
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this time?
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A I believe - I believe I obtained it on the 6th.
Q And that would have been then before or after you

had actually drafted the affidavit?
A Well, what I was receiving from Katie Sexton w

focused, in my mind, anyway, on the legal reseamh aspects,
and that I hadn’t started yet

Q I guess I’m t&king to myself if they had provided
you with the legal research before you had drafted the
affidavit, and it just so happened that they attached to
thcirrcsearchaformafildavitoronethatbadbeenuscdin
the past, that might have been of Some use to you -

A Oh, clearly.
Q 1 whether you were expecting it or not
A Clearly it would have been of use to me.
Q Doyouknowwhetherthatwasthetimingofthings,

where they provided you theinformation-b&reyoudrafted
it, or did they provide it a&wards?

A I’m not sure. I know that day I received it.
Whether I received it before I drafted the affidavit or
after, I’m not sure.

Q Then let’s turn to whether Monica, in fact, pi&. :
up the affidavit.

A I believe she did. This is Gmewhat  unclear to me.
Only - it’s unciear to me because I can’t remember exactly
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Page 8
how it occurred. I do know from my records I had this call
on the 6th saying, “I’m not able to get there this
afternoon,” or words to that effect_”

I checked my records, and I did not messenger
anything to her. I know I didn’t carry anything to her.
know I didn’t have anybody else -- either deliver it to
somebody else or have somebody else carry it to her.

So I think that later that day she did pick it up,
because we did have a conversation reasonably early on the
7th before sbe came in about the affidavit. So I know she
had it, she had read it, and she had some minor adjustment to
make to it.

Q So she must have picked it up.
A Yes, I believe -- I believe, you know, she came by

and got it_ It was in an envelope, it was at the front des
in my office and available.

Q With regard to the question whether you got the
materials from Katie Sexton before or after the affidavii
i’m not sure that this will completely help you, but I’ll
tell you that you billed three-tenths of an hour for a
telephone call with Ms. Sexton on that day. It doesn’t
indicate the time And that you billed four-tenths of an
hour for reviewing the material that she had provided.

Now, again, that doesn’t say definitively when yol
got it --
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Page 82
A h-h.

Q -- but it’s all the information that at least is in
the billing records in that regard.

A Right

Q Does that help you think about when it was likely
to have happened?

A No. If it had arrived before I drafted the
affidavit, I would have looked at it and seen if it was any
benefit to me and would have used whatever was there.

Q Right_ When you provided the affidavit to Manic;
Lewinab,  did you expect her to show it to anybody else?

A No.
Q Did you tell her that she shouldn’t show it to

anybody else?
A No.
Q Why not? Didn’t it matter to you?
A Quite frankly, it didn’t occur to me, particularly

after the monologue I gave her on not taUcing about things
that are related to this case, and I was hoping that that had
sunk in.

Q Would it surprise you if you were to learn that she
did talk with others about the affidavit?

A Then or now?
Q Then-
A I didn’t know then, and it never occurred to me.
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She never -- you know, we never talked about thz: i;;7d  of
thing.

Q When you spoke with Vernon Jordan a coq? times
that day, did you get the impression that Vemon expected  to
be looking at the affidavit?

A No.
Q Would it surprise you to learn that Vernon ai 5ome

point did look at the affidavit before she signed it?
A Would it surprise me?
Q Yes.
A I don’t know if I would be surprised. I - it was

not something I - it was not something I would have
expected. It was not something I advised or directed hlonica
to do.

Q In fact, you advised her against talking with
anyone.

A Absolutely. But if it was something Monica uznted
to do, that’s Monica’s choice. In my years of representing
clients, they don’t always follow their lawyer’s advice.

Q Right. Well, let me ask it in a hypothetical way.
If sbc bad asked you, “Can I show this to Vanon,” what would
have been your advice?

A I would have suggested that she not show it to
anybody.

Here is -- the problem, of course, is that I sort
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Page 8~
of see Vernon as being in sort of a gray area. Vernon
doesn’t represent her in this litigation, but Vernon is a
lawyer. I presume that if Vernon has brought her to me, that
hehasherbestinterestsatheart,andthat--1don’tknow
if Monica felt comfortable doing this, but.if Monica fell
comfortable letting Vernon see it, it woulll not have
di~masmuchasifsheshowedittothirdpartiesor
thirdpersons.

QI%@
MR EMhfICKz  AlI right, then. Any other question?

that anyone has as to the 6th of January?
THE FOREPERSON: No. But given that the next

subject matter is going to take longer than five minutes -
MR. EMMICK: It will.
THE FOREPERSON: - I recommend that we break  for

lunch now and return at 1:30.
h4R. Eh4MICK:  That’s fine. Is that fine with you?
THEWlTNEZZ:  Sure.
MR. EMMICK: Okay. See you then.
THE FOREPERSON:  Thank you.
MR. EMMICK: Thank you
(The witness was excused.)
(Whereupon, at 12:26  p.m., a luncheon recess was

4 taken.
5 * l * * *

Diversified Remrtinn Services. Inc. (202)  296-2929
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Page 8:
1 A F T E R N O O N  S E S S I O N
2 (2:02 p.m.)
3 THE FOREPERSON: Mr. Carter, you’re still under
4 oath. Mr. Emmick,  you have a quorum, and there are n
5 unauthorized people in the grand jury room.
6 MR. EMMICK:  Sounds good. And you are a grand
7 juror, ma’am?
8 A JUROR: Yes, 1 am.
9 M R. EMMICK:  Okay. I’m sorry. It’s a face I
o hadn’t seen before. That’s fine.
1 BY MR. EMMICK:
2 Q What I want to do first is -- when we broke last
3 time, we were trying to sort out whether or not you had
4 gotten materials from Katie Sexton before or after you had
s started working on the affidavit, or at least completed it.
6. A Right.
7 Q What I want to show you to help sort that out is -
B this is something I had shown you before. This  is the draft
9 of the Jane Doe affidavit, and this is paragraph 9.
3 And if I might suggest to you, if you look in your
1 materials that you got from Ms. Sexton, and if you look at
2 the top of page 2, you’ll see two paragraphs that have
3 language that’s pretty similar to No. 9, and then that wil’
4 help -- I think help us out sorting that out in time.
5 I’m just noticing some similarity in language

Thursday, 6-l 8-98
5 Page 87

was a secret 0; anything that was confidential.
Q Did he seem interested in the information about U-K
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strategy and direction that you were trying to take?
A Not that I can recall. AS I said, Vernon is a vex

adapt conversationalist, and, I mean, the cmwersation  &u-j
with him. He’s a very easy person to talk to about anyth&
or everything. And so I can’t  recall, you know, any kind of
surprise or shock or anything like that.

Q Was he the one who initially expressed some
curiosity about the direction of things? Did he initiate the
subject of, “What are you going to be able to do?” or, “W&G
does it look like,” anything like that? Is he the one aho
initiated the whole subject matter of where things might bc
going?

A I’m not at all sure.
Q 1s it the kind of thing that you would have

initiated?
A I could have, but I -- as I said, I would not have

felt that I could not have shared this .with Vernon, and, in
fact, share them with him, and so didn’t think twice about
it.

Q We’re not focusing so much on whether it’s
appropriate or inappropriate, but more just why be might have
been interested, why you might have felt that he would be
interested enough to offer that sort of strategy information.
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Page 86
between these two paragraphs and this paragraph No. 9. Why
don’t you read those and tell me your reaction?

A (Examining.) It is possible. As I said, I can’t
tell you. If I had received it before I drafted this, I
would have looked at it and would have used it.

Q So you regard this as similar language.
A Yes.
Q Maybe makes it a little more likely that you got it

before rather than after, but not deftitive, not this
positive.

A COX-ECt.
Q All right, fair enough.

Let me start off by asking a few more questions
about your phone calls with Vernon Jordan on the 6th.

A Okay.
Q What I want to start with is why felt comfortable

reporting to Vernon Jordan matters of strategy.
A Vernon had brought Monica to me as a client. What

1 was doing was not rocket science. It is the process  that I
I think anybody who does litigation would take.

Q Although Mr. Jordan is not a litigator.
A Without question, he is not a litigator.
Q All right.
A He’s very good at what he does, but he does not do

; litigation. And I didn’t see it as providing anything that
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A I guess I addressed the appropriateness of it, to
Page 81

just say that I would have had such a comfort level that
would have thought nothing of initiating that,, if I did, and
I’m not sure that I did_

Or if he said, “Well, how are things going? What
are you doing with Monica,” that I would have just told him,
~iswhat’shappezling  -?hisiswhatwe’Etg&lg~~dq’
you know.

Q He strikes me as a somewhat talkative guy. I take
itwhenyouwtrediscussingthis,itwasn’tjustaoncsided
conversation, with you talking and him listening, or was it?

A I can’t tell you how the conversation went, but he
wouldn’t have known anything about what I would have done,  SO
I would pxcsume that he would just listen as I told him,
“This  is what I’m going to do, and this is how I’m going to
do it, Vernon. This is what I have planned.”

Q Doyou- ifhea5ked~y-qbxkstions  about  it
at all, probed around a little bit, anything like that?

A I don’t - I don’t recall that.
Q You know that he is good friends with the

President
A kr)‘Well  so.
Q And you know that the President is one of the

people who was involved in thepaula Jones lawsuit_
A Yes.

Page 85 - Page 8S-Divcrsificd Retorting  Services. Inc. (202) 296-292~
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Page 8’ Page 9’
Q Were you at all concerned about the fact that wha

you told to Vernon might be relayed to the President?
A It didn’t strike me at the time. I W&S talking to

the.  Fresi&nt’S  lawyers.  The president’s lawyers knew what i
was going to do. And so I -- if I would have consciously
thought in terms of the President, then I would have thought
in terms of Bob Bennett and Katie Sexton, not really Vernon.

Q Right.
A But it just didn’t --
Q Did you say anything different to Vernon than yol

did to Bennett and Sexton?
A No.

would stand to rcason that Vernon would have somebody in his
firm represent them. But Monica was,  at least  at that time,
a small fish.

Q Did it occur to you at all that when Vernon
referred Monica Lewinsky to you as a client,  that there might
be a reason for the referral to you, that is, that he had a
conflict of interest or something? Why did you think he
didn’t take the representation to his firm?

A Vernon doesn’t do litigation.
Q Right, but he’s got a big firm, many of whom do.
A Right. I guess the smart aleck answer is you don’1

look a gift horse in the mouth.
Vernon has referred other clients to me. I don’t

then say, “Well, Vernon, why don’t you give it to somebody
else in your own firm?”
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Q All right. Let’s turn our attention then to
January 7th. Let’s start with the fact that -- I believe you
mentioned in our interview’that  you had a telephone call from
Vernon Jordan before your meeting with Monica that &y.

A Right.
Q What was that telephone call about?
A 1 don’t remember the call. I mean, if he called me

and he asked a question, I would have answered it. I
didn’t -- I had -- I wasn’t seeking information from Vernon,
so it’s not calling -- it’s not a response to a call I made.

Q Right.
A So, I mean, if -- I don’t recall what -- I mean, it

could be, “Is the 19th still on? Are we still going to do
it?” It could be confirming that lunch. It could have been
about Monica,” and if he did, I would have answered tl~
questions, whatever he wanted, to know.

Q I guess what we’re really tzying to figure out here
is what significance there is to the fact that you had not --
at the time Monica was referred to by Mr. Jordan,  YOU didn’t
expect him to call, and here, right at the time when the
afftdavit  is being drafted up, ~CJU havethree conversations
with Mr. Jordan on the 6th and then early on the 7th you have!S Q Right.
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Page 90
A “If you offer me the business, I’m going to accept

it, and thank you very mu&, Vernon.” Then I’ll do well.
Q Right.
A And, you know, your own ego tells us that you hope

it’s given to you because you’re a good lawyer, you’ve got a
good reputation and that’s why he’s  given it to you

Q E&t..
A But, I mean, I didn’t quiz him on why it didn’t go

to anybody else.
Q Well, did it occur to you that one of the reasons

might be that his fum was eontlicted out, that perhaps they
reprscnti  someone that precluded thn from qrscnting Ms.
Lcwinsky?

A That could have happened, but I - you know, I
didn’t ask.

Q Didn’t have any reason to think that, in
particular?

A No. It could also be, quite frankly, that -- you
have to understand -- and, again, you have to forget a lot of
what we already  know.

Q Right.
A In the spectrum of things, Monica I.ewinsky was a

small witness.
Q fight.
A I suppose if a major player came through, then it
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Page 92
another conversation, and their lengths are about seven
minutes, one minute, two-and-a-half minutes, and three-and-a-
half minutes.

And I think we pointed out during the interview as
well as you billed for two-tenths of an hour inconnection
with at least one or a combination -

A Twelve minutes.
Q Yes. S~IguessI’mjusttryingtogetasenseof

how usual or unusual it would have been for you to have four
phone calls from Vernon Jordan in essentially a three or four
business hour period of time.

A It would have been unusual?
Q  Yes.
A I mean, he would not have -- there’s not that

frequency of contact with him on previous occasions.
Q Right. So to that extent, it would have been

unusual.
A  COx-rect.
Q Did it strike you as unusual at the time to get,.

you know, four calls of at least up to moderate duration from
him? Did it strike you, “Gosh, why is he so intemated in
this?”

A Atthetimeitwasofnomomenttome. Imean,
with hindsight and a lot of other3bings  that have happened,
you can try to put some mason to it, but at the time there

Page 89 - Page 92
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1 was no significance whatsoever to it. 1 In the original affidavit I put down December  24th,
2 Q In view of the fact that you did bill the 12 2 which was what she told me at our fust meeting on h+,,-

3 minutes, I guess it is -- 3 -I?nd_ that that would be her last day.
4 A  h’h-hmm. 4 \X’hen  she looked at thas she said, “You really have
5 Q __ and in view of the fact that you have mentionecI 5 to put down the 26th, because that was my official last day.
6 earlier that there are really only two potential subjects, 6 M%en President Clinton declared the 24th a federal holiday

7 one of which is the lunch that is about almost two weeks in 7 for fedal employees, I pushed my resignation date back to
8 the future and Monica L&in&y, I take it it’s fair to sa:1 8 take advantage of the pay for that day.”
9 that the liielihcnxi  is that these four calls probably related 9 So I said, “Fine.” So I changed it to December
0 to Monica Lewinsky? I o 26th.
1 A It’s likely, yeah. I 1 We might have talked about some other wording and
2 Q Yes. But you just don’t have any recollection -- 1 2 so forth on some of these things, and I just sort of said,
3 A I don’t, no. 1 3 “Well, look, why don’t we sit down, you and I, and we’ll go
4 Q Okay. 1 4 through it paragraph by paragraph when you’re down here.”
5 A And, again, if he had asked about Monica, I woulcil 5 So, I mean, that’s basically the phone call.
6 have told him -- 1 6

7

Q &d it was a brief phone call, I take it.
Q fight- 1 7 A Yes, yes.

8 A -- and would not have thought anything of it. 1 8 Q Did she affmatively indicate that she also had
9 Q Did it appear to you that he was trying to monitor 1 9 some other suggestions, and then you said, “Well, let’s just
0 the progress of your representation of her? 2 0 wait”?
1 A It didn’t occur to me. It may appear that way in 2 1 A Yes.

2 hindsight, and it may have be-en that way, but, I mean, at the 22 Q I see, all right. Now, as I understand it, when
3 time, no, it didn’t -- it didn’t appear that he was doing 2 3 you do a redraft, the former draft is deleted.
4 that. 2 4 A From my computer, that is correct.
5 Q Was he - do you have a recollection that he was 25 Q That’s what I mean.
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A  hh-hmm.

Page 9t
asking the same questions over and over again, or did he
appear to be asking new questions with each succeeding call?

A Well, if I could remember what we talked about t()

answer that - and so I can’t recall tell you that_
Q And I don’t mean to be difficult about it, but it

doesoccurtomethatatleastifbehadbeenaskingthesame
questions time and time again, you might have remembered,
“Gosh, why is be asking these things because I’ve said it
once before?” f

A Right.  I don’t remember repeating myself. II

Q Right, that’s a little what I’m thinking about. 1

A  SOIgUeSSiSthe-yeah. 1:

Q All right. You had a meeting scheduled for that 1:

morning at IO:00  with Monica Lewinsky  to discuss the 11

affidavit. 1:

A  correct l(

Q You had that earlier call from Vernon Jordan. 1’

A  hb-hmm. 11

Q And I think you had mentioned earlier that you also I!

2(

21

2:

2: would be, so I would fill that in later.
2c And so that, and I believe &o in the first
2

Q Yes. What I’m showing you now is something that I
just showed you a minute ago, but it’s a draft of the
affidavit  of Jane Doe, No. blank, with some handwriting on
.it, and let’s  just put this in front of you.

A  Mm-hmm.

Q And you’ll see that then mmme handwritten at
least proposed or c&&red changes,  including the change
fromthc24thtothe26th-

ACOrE&..

Q - a few other changes. What I’d like you to do is
trytowalkthroughtheindicatiorc4msidemdchangeshcn
and tell  US what that means to you about what you and Monica
talkai about during your meeting with ha on the morning of
the7th.

I had a pre-meeting call from Monica.
A  (hrect.

, Q TeII us what that was about.
I A Your indulgence for a minute. (Examining.) In
I paragraph 5 I indicated that she maintains a job at the
5 Department of Defen!3e.

A Okay. First of all, you’ll notia in the original,
the very original affidavit, as well as fhe one that&e
formally signed in front of a notary, that it just has the
afT&vit of Jane Doe and it has the tic-tat-toe,  the pounds
on it, whatever, and it doesn’t have a number next to it.

That’s because I told Monica that I’d have to call
the judge’s law clerk to find out which number 3anc Doe she ,

paragraph,  next to the pound sign, “Jane Doe,” no number, is

Diversified ReWrting  Services. Inc. (202)  296-2929
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blank. So you’ll find later on that the one that’s actually
filed with the court, I have written in by hand the number
“6.” So this is the one that we were working on, and that’s
why there’s that blank.
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I also noticed after I drafted it up that in the
first sentence there was a typo. I had put “24 year old” to
“24 years,” plural, and I made that correction myself.

The corrections on this document that’s styled
“Draft”  in paragraph 5, the sentmce reads, “In April 1996 1
acccptedajobasa” -- and then there’s an interdelineation
of a word that I can’t quite -- it’s handwritten. It’s
something “assistant.” Maybe it’s “correspondence,” or -- I

mean, I’m not sure.
Q Something like that.
Q “Correspondence Assistant to the Assistant

Secretary of Public Affairs of the U.S. Department of
Defense.”

Q Now, was that change something that she did suggest
to you and that you then rejected, or was that change
something, since it’s also lined through, that she decided
not to suggest to you? Do you remember?

A I don’t remember. If she had -- if she had made
that kind of recommen dation, I would have said, “Well, you
don’t want to be that descriptive. You’re a special
assistant or just assistant, as opposed to limiting what it

1

1
I

1

1
1
I
1
1
1
2

1
2
2
2

2

1 and so forth, and if she had proposed it, I would hzl.- :old
2 her, “That’s more detail than I would like to put in h.”
3 Q I see, all right. Then let’s look at paragraph  6,
4 because paragraph  6 has in its original form as the 1~ part
5 of the sentence,  “and would not have been a private sting,
6 that is, not behind closed doors.” And that’s a refms u,
7 the sorts of meetings that she might have had wi*b the
8 President.
9 A Right.

IO Q Now, that portion is crossed out, and then there’s
II a question mark next to it. What does that mean to you’

I 2. A Did we talk about this? Yes. What that cross-out
13 with the question mark is, I’m not sure.
14 This paragraph  was  modified-whef~  w-sat down  in my

15 office. After writing this, I gave it to her, and then I re-
16 thoughtit,because-- let me pause here and go back.
17 In the original conversation with Monica about what
,8 she did in the Office of Legislative Affairs when she was
.9 employed, not her internship, but when she was employed, she
!o said that in response to congressional legislation, or they
!l would find out that a congressman had some event, a birth, a
!2 marriage, a death or something in his life, she and other
~3 like her would draft up a letter, give it to a supervisor,
!4 they would e&t itttp,  it woukI_be-put  ~II final form.
!5 The normal course of events, or the daily course o

1

1
1
1
1
1
1
1
1
1
2
2
2
2
2
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Page 98
1 is you do for the assistant secretary.”
2 Q Now, do you have a copy of the actual affidavit,
3 just to make sure that that --
4 A I do.
5 Q --just to make sum that that didn’t make its way
6 into the file.
7 A Here it is, yes. I’m sorry. . It did not make it
8 into the -- the one that she fmally signed
9 Q AI1 right. And you don’t recall whether she
o actually proposed it or was just, you know, brainstorming as
1 she wrote something and then crossed it out.
2 A I don’t recall. I mean, there were some things
3 about her job at Defense that we taIked about, and that
4 clearly could have been one of them.
5 Q I see, all right. There is handwriting to the left
6 of paragraph 5 that looks like it says, “Having just” --
7 possibly, “graduated from college” -
8 A Lewis & Clark College -
9 Q -- “Lewis & Clark College” -
0 A - in Portland, Oregon.
1 Q -- “in Portland, Oregon.”
2 A h&n-bmm.
,3 Q Is that something that she proposed when she talked
‘4  with you on the 7tb?
.5 A Again, she could have. We talked about her work

events was that the supervisor would either, (a), take it to
Page 100

tbe Oval Office to be signed, or, (b), take it over to the
Old Executive Off& for signing by machine, the autcpen.

I askedher how often that occurred. She said not
often, and we sort of left it at that.
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But she did say that on occasions, on Saturdays,
the same level of staffing was not there, and there were
Saturdays where sbe would actuahy takt the document to the
oval Office to be signed.

So in the original, affidavit, I addressed that,
that_  “There are occasions_  on weekends WlKn staffing’s not
up, or words to that effect, that I would take the
correspondence to the President himself to be signed.”

Upon reflection, and before the meeting on the 7th
it was my opinion that I did not want to give Paula kus’s
attorney any kind of hint of a one-on-one m&ing. H’bat  I
told Monica was. “If they ask you about it, you wjll tell
them about it. But I’m not putting it in the affidavit. I
am not going to give them that lead to go after in tl~
affidavit

“Because my objective is to have you not be
deposed, and if I put something in the affidavit which
indicates that you and the President do have meetings one-on-
one, that’s going to mean you GiIl be deposed. Because  that
gives plaintiffs counsel a reason to ask questions of you.”
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Page 101
So we talked about that now. We didn’t talk aboc:

that on the telephone, is my memory. We talked about Cl31  in
the office.

The first two meetings, on December 22nd and
January Sth, were in my confexncc  room, where we bad a tabk
and we could spread out and look at things and that kind of
__ whatever she might have given me.

On this occasion she came into my office, and I
have a machine on my desk. So wbm she came in. I closed tbz
door, we talked about it, and we went through about four or
live drafts. We would talk about something, I would knock
out some language, print it out, bring it back, give it to
her, she and I would look at it, we would accept it or reject
it. If we rejected it, I’d work on some new language, kick
out a new copy.

And that was done for at least three different
parts of this original draft affidavit.

Q All right. Then let’s turn to the next apparent
change on this draft. One of the things that seems to have
been done is, there’s -- on page 2, three lines from the top,
the sentence reads: “The  occasions that I saw the hesidemt,
with crowds of other people, after I left my employment at
the white House in April related to official receptions.”
Then it goes on. And there’s an underlining around “with
crowds of other people.”
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Page 102
Do you know what that’s about?

A The second area that we talked about on this
affidavit was this second half, so to speak of paragraph 8,
and that had to do with what contacts she had with the
F’resident  once she left cmploymatt  nt the White House and was
at the Department of Defense.

And this really was language - the language that
weendedupwithwas,“Ihe~onsthatIsawthePrsidenr
after I left my employment at the White House in April 1996
were official reeeptiotq formal functions, or events relatai
to the U.S. Department of Defense where I was working at the
time. There were other people present on those oeeasicmsg

I don’t think there was any substantive change
be%eer~ whatever was conveyed hem in the second half of this
paragraph and what we eventually came to. It was more style
changes and the way it sounded or the way it was presented.
But the message that was given, I believe, is the same.

Q Were you under the impression that she did not have
any meetings with the President after she left the White
House wbcre the two of them were alone?

A My understanding of the umversations were that the
times that she saw the president were at official functions
and receptions and gatherings in relation to the Department
of Defense.

Q Did you ever ask her, “Were you ever alone with tbe

Thursday, 6- 18-98
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President?”
Page 103

A I did, but in relation to her employment while she
was at the White House.

Q Did you ever ask her, “Were YOU  ever alone tit_h r&
President after you left the White House?”

Q No, because she told me, “My contact with the
President was at formal receptions” --

Q  Right.
A -- “functions where other people were present.”
Q And that means that she didn’t have --
A She didn’t, absolutely.
Q So what you were trying to convey there was that

after she left the White House, she wasn’t alone with the
President. Rather, them were other people around because
they were official functions of that type.

A -My understanding was, her contact with the
president when she was at the Department of Defense were at
these formal functions.

Q Right. 1 guess What I’m  asking is, were you trying
to convey the idea that she was not ever alone with the
President, because the only times that she was with the
President were these official DOD functions?

A That’s  the inference, correct.
Q And that’s based on what she told you.
A Correct.

Page 101
Q  Allrigbt. Tbcreisalso-attheendoftbis

passage there is an addition that says, ‘There  were other
people preset cm all these occasions.” And that looks l&e
that was added into the final.

AC0ITU.X
Q All right. Finally, there’s paragraph 9, which is

thcpamgraphthatappearsxo~samcsirx&&&.totk
materials that have% provided by Skzrdden Arps.  ‘Ihere’s
reference to the plaintiffs off to the side here. Can you
talk about whatevu changes were discussal about  paragraph 97

A My memory of the only change in piuagraph 9 was
humorous. In order to justify why it shouldn’t be tht
deposition, the original affidavit says, “Requiring my
deposition in this matter would cause un warranted attorney’s
fees and costs, disruption to my life, especially s&e I was
looking for employment, and amstitute  an invasion of my
right to privacy.”

When I sat down with Monica, she said, “Can we
change the or&r of those things?” I said, “what  do you want
first?” She said, “How about the disruption to my life?’
And I said, “Well, Monica, you’re not interest4  in paying
your lawyei’s  fees and how that’s going to actually” - whit=
is obviously - I mean, it’s obviously written from my point
of view, and not hers, on that angle,’  And we rotated that, I
and that was no uroblem. I
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Page 10
Q All right. Let me then circle back to paragraph 8.

because you had described paragraph 8 as having two hats.
A h4m-hmm.
Q One hat that says that she had no sexual

relationship with the President, and the other half that
related to whether or not, after she left the White House
she’d had meetings with the President --

A Yes.

Q -- and basically whether she was alone or not.
A  COITeCt.

Q So let’s look at the first half of that, and the
sexual relationship half. What sort of discussions did you
have with Monica on that topic on the 7th?

A I asked her if it correctly described her
situation, and she said yes. I asked her if she would change
the wording in any way, and she said no.

Q And let’s go back in time just a bit to focus
exactly on what she had said earlier that made you think that
was the right thing to write.

A As of December 22nd, she said she had no sexual
relationship with the President. And I said, “You didn’t get
your job this way?” “No.”

She had told me she originally got ber job when her
resume was presented by a family friend, a gentleman by the
name of Walter Kaye. And tlm once she - that’s bow she got

Page 106
her internship. And then she basically sort of did the most
she could in the job, as well as whatever assistance she
could get from Walter Kaye, to get a permanent job at the
White House Office of Legislative Affairs.

Q When she said words, in effect, that she didn’t
have any sexual relationship with the President, did you ask
anyquestionstomakcsurethatthenwasn’tsomesortof
sanantic m.isundastanding? Did you ask, ‘Well,  you know, did
keveraskyououtonadate? Didhecverlcissyou?  Didk
ever fondle you?” Did you explore what “sexual relationship”
might mean or not mean with her?

A No, I didn’t.
Q Okay.
A 1 felt it was pretty explicit.
Q How do you mean? Spell that out.
A By saying “sexual relationship,” I thought that

that was explicit. It said what it meant.
Q Since you’re the one who wrote it, let me ask what

you had in mind in some regards that may be a bit graphic,
but I feel obligated to ask. Did you think the phrase,
“sexual relationship,” would include oral sex?

A  YeiS.

Q So, in your mind, if the President and Monica
Lewinsb had had oral sex, that would be inconsistent with
this sentence.
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Page 107
A In my way of thinking, the way this was drafted,

that’s correct.
Q All right. Did you have any discussions with

Monica about other touchings of t.l~ President, for example,
hugs or friendly kisses, anything like that?

A Well, I can recall she said, you know, “He will hug
people or is always shaking hands with people, but he does
that with everybody.”

Q And you would not have rqrded that to be within
the concept of a sexual relationship.

A No.
Q All right. After you were satisfied with the

affidavit, what did you do with it then?
A As I say, we went -through about four or-five

versions until we got to this. I asked her to read it over
very-carefully. “Are you sure? Are there any other words
you want ta change? Is there anything you want to add
anything you want to subtract?”

We talked a bit more about this weekend contact
with the President when she worked at the Office of
Legislative Affairs. And I said, “Well, you know, Monica,
we’re not putting everything in that you do at the White
House, and if tky ask you that question if you are deposed,
you will give the corrtct answer,  and youwiU tell them what
you did and when you did it and how you did it. But I’m no
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Page 101
going to put it in the affidavit.

“But is there any other words you want to use or
anything like that? Are you comfortable with the way I
phmsed things and the way I’ve said things?” And she said,
“YeS.”

So I don’t have a notary on my offi&,  but on the
same floor xi&t next door another law firm does. We walked
next door. mve two, actually. The receptionist was
not there, who is a notary. So they called the of&~
manager, and Ms. Grimes - I told Monica, “Bring your
driver’s license with you so you can idemtify yourself ta the
notary.”

We stood there at the lobby of their office, Manic;
signed it in front of the notary, showed her driver’s
license,andshesigneditandsealeditrightthere,andshe
was kind enough not even to charge me for it.

Q Were you thae when Monica was sworn by the n+uyT
A Without a CpSt.iOn, yes, 1 was right then when  -

Q After it was notarized, what then happened?
A I thanked Kathy. We went back to my office. I

made a copy of this affidavit for Monica because she had
asked for it and put it in an envelope and gave it to her and
said, “Thank you much I still intend to hold onto this
until after I talk to plaintiffs l&yers. I‘m not going to
use it. But keep in touch. Good luck on your job starch.
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Page 10
Just let me know whether you’re here or in New York (
wh3:cve.r.”

Q So the way things were left in terms of who woul
contact who and what the next steps were were what?

.A I’m not really sure. She knew the processes that :
w’s  going to go through, and she had felt free in the past to
contact me, and I just -- you know, my position always is,
“Call me anytime if you’ve got a question or you want to know
something, and I’ll give you the answer.”

Q ‘411  right,
MR. EMMICK: Are there any other questions that

anyone has about this third meeting between Mr. Carter and
hlonica Lewinsky?

MR. IHNER:  Did Monica indicate why she wanted a
copy of the affidavit?

THE WITNESS: No. But, you know, my process is
any client that wants anything that I draft up for them, even
a court pleading, if they want a copy, no problem. I’ll give
it to them.

BY MR. EMMICK:
Q Are you sure that she asked or whether you just

gave it to her as a matter of routine?
A I’m not sure.
Q Are you sure there was only one copy?
A I’m absolutely sure there was only one copy.

Multi-Pagem Thursday, 6- 18-98
4

9 Page 111
x 1 of things that they could ask her questions on.

2 Q Did you talk with her at all about sort of the
d 3 typical rules of depositions, that -- don’t speculate, doI

4 guess, if you really don’t remember, don’t over-try to
I 5 remember, but if you do remember,  you can’t say  that you

6 don’t remember, things like that? I mean, did you run
7 through any rules like that?
8 A I might have briefly talked about that. In my mind
9 what I was saving this for was the week before the

10 deposition. That is, right after the 19th I was going to
11 meet with her every day of that week, right up until the time
12 she was deposed, to take her through that, to ask her as ma?y
13 questions as I possibly could, to try to guess the kinds 01
14 questions that plaintlrr would  ask ~157  coirld hear the
15 answers for the first time.

;, 16 f‘told her, you know, the fundamentals. You don’1
17 want to try to reach too far. If they ask your name, you
18 don’t want to give them your name and address and Social
19 Security number. You answer the question asked. And if you
20 have any doubts, you have any qtiions, you could pausz, we
21 cantallc,wecanevenstepoutoftheroomforamomentif
22A you want to and come back in there.
23 But I’d be there and basically try to see that
I!4d plaintiff’s counsel would not abuse her verbally in any way
L!51 during the deposition.

1 Page 11;
1 Q So not a full-blown deposition prep session -
2 A correct.
3 Q -- but a sort of a glimpse.
4 A cQrrect.
5 Q AII right.
6 MR. EMhtICK:  Any questions about that?
7 guo =sPo==)
8 BY MR. Eh&ICK:

9 Q DidMonimaskyouif~ouhadshownordisxssA
1 o the affidavit  with either  Vernon Jordan or Bennett before &e

1 1 signed it?
fl 2 A I’mnot  sure. I’mnot  sure.

1 3 Q In a slightly different kind of a question, did sht
I 1 4 say anything about whether they had approval it, or approval

1 5 of it?
1 6 A I don’t recall her saying that. Now, Monica never

: 1 7 intimated to mtthatsbc  wff -4u~said.b.mc4hatshz.
1 8 ever had my contact with Bob Bennett. She knew Vemon
1’9 Jordan, she didn’t mind speaking to Vernon Jordan
210 Q But she knew that you had had some contact with
2 1 Bennett, so she might have asked you, “Does Bennett think
2:2 this is fine?”
2.

22

2L

Page 11C
Q Let me ask a slightly more general question that

may relate to any of the three meetings you had with Monica.
A Okay.
Q You had mentioned that Vernon Jordan said that

wasn’t all that familiar with the civil practice, with
litigation generally, that you’d have to be a bit of a
counselor.

Did you ever describe what a deposition was like to
her?

A Yes. On - it was the 22nd, I sort of went through
a deposition, blow-by-blow, absolutely. What occurs, how
does it happen, what kind of questions they ean ask, how
broad they can be. what areas they can delve into, literally
the procedure as it happens, and that I would be there all
the time.

That I would not be able to - there are very few
occasions that you can block a question. There are some
privileged items, but they’re few and far between and
primarily that plaintiff’s counsel can ask all types of
questions.

There are some questions that I may object to, but
she still may have to answer. I could move later on to
strike, but there are very few questions that they can ask
that she would not have to answer in a deposition. The range

of things they could - basically that it was a broad range

3 A I don’t recall her asking that, but if she had
4 askai me, I would have said, ‘They  do& know about it. Tbcy

15 haven’t seen it.”

Diversified Re~ortinn Services. Inc. (202) 296-2929
Page IO9 - Page 112

-



421

In Re: GJ Procecdiogs Multi-Page 1x Thursday,  6- 18-96:
Page 113 Pqe 11:

1 Bob Bennett did not see this until -- I believe Bob I would contact  her before YOU made my use of this affidavit
2 Bennett did not see this until the 1Sti-1  of January when I 2 that shs had signed?
3 sent him a copy, which was the same day I was drafting the 3 THE WJTNESS: I guess the best way to answer that
4 motion. 4 is, I told Monica how 1 was going to use if, and 1 was
5 Q And did Monica say anything to you about whether 5 talking to Monica pretty much on a regular basis so she ~0~1,
6 she had talked to anybody else about the affidavit? 6 know- she would kno~~~hen I woulduse  it.
7 A No. 7 hfR. LERNER: Okay.
8 Q Either Vernon or her mother or anything like that? 8 BY MR. EMMICK:
9 Q No. 9 Q You had mentioned earlier that you were obliged to
0 Q Did she ever say anything to you about any 10 take Steps to try to restive this informally by speaking with
J discussions about the overall litigation strategy that you 11 Mr. Pyke or the Rader Campbell firm generalIy.
2 had adopted, whether she had talked to Vernon about that., 12 A Mn&‘nm.
3 about the motion to quash, even if not about the affidavit 13 Q Did you do that after obtaining the affidavit?
4 itself? 14 A Yeah. YoUdonthe&h~~~d-~ke,a~tdk
5 A I don’t ever recall -- again, what I was doing was 15 didn’t  respond.
6 reporting to Monica what I was doing, with whom,  and where. 16 QL. Yes.
7 I made sure she knew the contact I bad with Bob Bennett’s 17 A You’re then caught into a guessing psychological
B office, the things I had rtzceived  from them, what I was going 18 game. I want to get my client out from underneath this
9 to do. 19 deposition, and I don’t want to appear too anxious. I’ve got
D If Vernon had called, I would have told Monica, you 20 to wait a little while. I don’t know how long I can waif
I know, “I spoke to Vernon.” But, I mean, I disclosed to 21 So I basically sat on it, I think, until -- the
2 Monica what I was doing and with whom  throughout  th:  ~RXXSS. 22 calendar. (Examining.) I think it was the 12th.
3 Q Okay. 23 Q 1 can tell you that there is an indication of a
4 MS. IMMERGUT:  I have one follow-up. 24 call on the 9th, which.wuuld )mvcti-the-Friday-t&z  the
5 MR. EMMICK:  Sure. 25 weekend. ‘Ihe  12th would be a Monday. l&r& also an

Page 114 Page ll(
I MS. IMMERGUT You mentioned that Monica had shown 1 indication of a call on the 12th, so --
2 Bob Bennett the affidavit. 2 A 1 remember the call on Monday, the 12th. I’m no
3 THE WITNESS: That 1 know of. 3 sure that I recall anything on Friday, the 9th.
1 hfs.  thmmcir_m  That  you know of. What  about Vanon 4 Q dk&yht.
I Jordan? Was there any discussion about her showing the s A It may be, and if there is a -- you know, a record
s affidavit to Vernon Jordan, or did you show the affidavit to 6 of me caUing  him, that’s fii. But I remember calling 00
7 Vernon Jordan before she signed it? 7 Monday, the 12th. I was now getting - the window of my
s MS. IMMERGUT:  m right. 8 opportunity was now collapsing.
3 THE WITNESS: I did not. The only person I ever 9 Monicawastobedqmsedontbe23rd. Iwasgoing
I gave a copy of it to was Monica Lcwinsky. I don’t - I don’t 10 to take action. It was clear I was going to take action b:
I recall her saying that or - but I know I didn’t. 11 theendofthiswecknow,eitherthe 15thor 16th. Sonow
2 MR. LERNER: I believe you said earlier that you 12 the time for me to act is closing down on me.
3 had  no immediate plans to use the affidavit on January 7th; 13 Pyke hasn’t called me back, so on the 12th I call,
I is that tight? 14 I believe, in the morning, speak to the receptionist. He’<
5 THE WITNESS: Not at that point, that is correct. 15 not there, he’s out of the office, he’s doing this.
5 ~r_rziz%R: Andtknzasonthatyouwantedtoget  ~6 So I get a bit of an attitude, saying, you know, “A
? it done on tbc  7th was bacausc  Monica was going back b New 17 Tuttle  - the courtesy  of a reply call would do. It’s w
s York; is that correct? 18 subpoena, it’s my client_ I want to talk to him about it.
2 THEWITNESS:  Monicawas-shewasunclearwbe~~ 19 Hecantakefiveminutestocallme+“dadadadadadadada
1 she would be bouncing back and forth to New York for these 20 Q There is a record of a call from you to Mr. Pyke a
I job interviews. So in order to get it and have it, that’s 21 1O:OO for 1.1 minutes. Is that consistent with your
2 when I did it at this point. But I made it clear I was not 22 recollection?
3 going to use it until I actually spoke to plaintiffs 23 A Yes, correct.
r counsel. 24 Q About when then did yoii &aft and send that kth
5 MR. LERNER:  So did you indicate to her that you 25 to Mr. Pyke?

_
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Page 11
A He called me back. He called me back on the 12th.

We have a phone conversation. I introduce myself, who I OTT
and, as I said in my previous meszzge,  “I represent Monica
Lcwinsky,  who’s been subpoenaed for a deposition on the 23rd.
I would like to talk to you about her deposition.” And he
was very pleasant, “Okay.”

“Could you tell me, h4r. Pyke, what you want to talk
to her about?” “Bill Clinion.”

“Could you be a little bit more specific?” “No.”
“Is there an area you could tell me about?” “No.”
“As you know, she formerly worked at the White

House. Does this have to do with her job there?” “I can’t
tell you.”

I said, “Well, you know, I’m trying to have a
conversation, and I’m not getting much from you. I mean, I’m
trying to find out why it is you want to talk to this woman
and what information that she has that’s relevant.”

And he was very nice and said, “Well, I just can’t
tell you right now. I’m very sorry I can’t provide you with
more information.”

I said, “Well, what I was really looking for is lo
saz  if you guys would do some homework, because I think, you
know, she doesn’t know anything. She’s not a part of any of
this, from the information I have available to me. And if
you would call off the deposition.”
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He said, “Well, there have been a couple of

depositions that we’ve called off, but we’ve only done it the
day before the deposition was due, and I can’t tell you right
now if we would even do that with your client.”

In.retrospec&  I think it was a lulling
conversation, to go slow, not take action or do anything.
And so I just -- I received that information.

So, basically, at the end of that conversation I
said, “Look, Mr. Pyke. I’m going to send you a letter to
sort of memorialize this conversation. I want to send you
something. I think you -- 1 asked you to go back and re-
think your position on this woman, because, quite frankly,
being hooked into this case at all is very devastating to
her. She’s young, 24 years old, she’s just starting on a
career,” dadadadadada.

He said -- and he was very pleasant. He said,
“Fine, you know, no problem. I’lI  think about it”

And I said, “Look,  I really, you know - because il
Idon’thearfiomyoubeforetheendoftheweek,thenI
think I have to file something with the federal court in
Arkansas.”

And he said, “Oh, well, you don’t really have to do
that. You know, Judge Wet&x Wright is vay good about this.
You could file the day before, because she usually handles
this by telephone conversations.”
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And, again, quite frankly, in my opinion. what he

wanted was lo lull me into inaction.
So I hung up the conversation, banged out a IettL

to her, about a page-and-a-half or so, attached the affidavit
to it, and sent it by Federal Express to Dallas, Texas.

Q The records that we have reflect that IO:00  call
from you to Mr. Pyke. They also reflect a call from you to
hfonica at 11:18,  actually a page, saying, “Please call Frank
Carter.” And then they reflect a call from Monica back to
you at 1 I:26  for five minutes.

What would you have been talking with Monica about!
A What I did.
Q Okay.
A I would have -- Monica was very anxious, “What did

they say? Are they going to pull back? Are they going to
6 change their mind? What are they gomg to do?”
7 Time was, of course, getting short now, and so I
B was keeping her advised of my actions in the case.
? Q Did you ask her for her permission to send the
1 affidavit to Mr. Pyke?
I A No, because we had talked about it before -
2 Q Isee.
1 A --andsheknewthatwastbecourseofactionIwas
I going to take.
5 Q I see. All right. Did she seem especially anxiou

Page 120
1 or disappointed at the fact that the deposition appeared to
! be going forward?

3 A Well, she definitely did not want the deposition to
4 take place. Sk couldn’t understand how my just telling them
5 &he had no information or knowledge that was relevant at alI
6 that wouldn’t just make them go away. And I basically told
7 her that probably just saying rhat -would not do it
8 Q So you se&&e letter, including the affidavit,
9 off to Mr. Pyke.
.O
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ACOlTeCt.
Q Let’s turn  our attention to the 14th.

h4R.  LERNER: In that conversation on the 12th WiU
Monica, do you recall her ever mentioning that she’d gotten a
job or success in the job hunt, anything like that? Is it
possible that she’d made some reference to that, either ia
that phone conversation or maybe a later one?

-IHE-: A~somepointiatimeskdid~~-,
thatshchad-shehadrcccivcdajoboffainNewYork,and
that she would probably be starting the fust of the
suaxeding  month, I believe was tbc start@ point. I’m not
sure about that, but I think it was starting maybe in
Febnuuy. When she told me that I’m not sure. I

That, to me,  at that point was a personal matter, a
side conversation, something I wouldn’t mind having with a
clicnt,butwasnotontrackwith~tIwasdoingathe

Page 117 - Page 120
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legal matter.

BY MR. EmflCK:
Q Did it have any impact on what you were doing as a

legal matter?
A It meant whether she was going to be in D.C. or New

York, as far as I was concerned.
Q Okay.

THE FOREPERSON: Mr. Emmick?
MR. EMMICK: Yes.
THE FOREPERSON: I think it’s time for the grand

jury to have a break.
MR. EMMICK:  ti right.
THE FOREPERSON: A tfZI_minUte  one.
MR. EMMICK: A ten-minute break. It’s 10 till now?
THE FOREPERSON: Yes.
MR. EMMICK:  Let’s  start up again at 3:00.
(A brief recess was taken.)
(Witness excused. Witness recalled.)
THE FOREPERSON: Mr. Carter, you are still under

oath. Mr. Emmick, we have a quorum, and there are no
unauthorized people in the grand jury room.

MR. EMMICK:  Thank you.
BY MR. EMMICK:

!5
Q We were turning our attention to January 14th, and

what I wanted to do was ask you about two things, one, a
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conversation with Monica Lewinsky that you had probably at
around 2:00,  or at least there is a message from Monica to
you at 2:05 and then there’s a reference. to your having
billed for a telephone caII to Monica, two-tenths of an hour.

What was that about, that you can recall?
A Probably just reporting on where I was. No, I

hadn’t heard from them yet. Yes, my intention was to develop
the motion and pleadings the next day. Just sort of an
update on where I was and what had happened thus far.

Q Later that evening, that is, around 7:45, there is ~
a message from Ms. Sexton to you It just says, “Please
call.” Do you know what that was about, or even if you got
it at that time?

A I don’t think so. I don’t think I got the message.
I don’t know what the call was about.

Q u right. Then let’s turn our attention to the
15th. That, I think, in our earlier discussions we had
identified as the day when you drafted up the 0vcraII motion. ~

Let me  mention the fact that from the night before,
you had that 7:45 message from Ms. Sexton. You also have a
message at 9: 17 in the morning of the 15th from Ms. Sexton.
You have another message  at 12:59  from Ms. Sexton. And then
you have a biII for two-tenths of an hour related to a phone i
call with Ms. Sexton.

5 So sort of clumping those together, what were you 1

1 talking with the Bennett firm and ~7th Ms. Sexton a’sout?
2 A I had previously given tbzm a time table likewise
3 on filing, and while I don’t recall the exact language, m>
4 guess is that she was calling up to -- “Are you still on
5 time? Are you still going to file the motion?”
6 I believe on this day she asked could she have a
7 copy of the affidavit. And I said, “Well, Katie, you’re
8 going to get it tomorrow because I’m filing it, and it’s
9 going to be attached as an exhibit to the motion.”
0 She said, “Well, but you’ve already provided it to
1 e other side, so can I get a copy,” words to that effect_
2 Isaid, “I have no problem.” And so I faxed it to her.
3 Q Okay. And that would have been on the 15th.
4 A correcf XTUIl-hXuX.
5 Q Let me then jump to an identification of one other
6 person that it appears you’ve called. There’s a call
7 indicated to Barry Ward at about 10:00 and then another call
8 at about 12: 19 to Bany Ward.
9 What would your calls 10 Barry Ward be about?
0 A Again, in preparation for fling, what I did was
1 fvst call Directory Assistance in Arkansas and get the
2 telephone number for the federal court in Little Rock. I
3 spoke to -- I again spoke to somebody in the clerk’s off&,
4 I found out the stnxt  address for the courthouse, which
5 would be neceszzy for a FtxiEx package that I was going to

Pqe lL!Z

send the next day.
Page 124

I also found out what’s the room number of the
chambas for Judge Susan Wcbber Wri@t  and got the tck$onc
number for her chambers from the person in the clerk’s
office.

I then called Mr. Ward, who had been identifii tc
me by Bob Bennett as the law clerk for Ju& Susan Webber
WrigbtwhowaslPrndlingtkPaulaJaxscasc.  Ibclicvcwben
Ispoketohimhewasonanotherline. Hehadactually
answcrcdthcphonc,butwasonanotbcrline.  Igavchimmy
name, telephone number, asked him to call me back

ThesecondcalI,allIcanthinkofishccalkdme
andmissexl,andthenIcalledhimandlefiamessagcsndhc
musthavecalhzdmcback.  Whenhedidcall,Iintrodu&
myself, who I was.

I had made one other telephone call. There was a
gcntlanan by the nameof.  Blake Her&&  wholo an ptlomy &
Little Rock, who I had met at a previous conference. I
di~‘tknowifIaeededalawyerinLittleRocktohtlpsign
the pleadings or to get me into federal court. I am not a
memberofthatfaieralcourt,butamemberofthefedaal
courthere. Icalledhim. Hewasincourt.  Lcftamessage
for him.

But I talked to Barry WTird,  told him who I was,
what I was going to do. He told me that Monica Lcwin&y

- _-_
Page 121- Page 124
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Page 12!
would be Jane Doe No. 6, so I should put that on my
pleadings. I told him what I was going to do, and that I
intended to send it by Federal Express on Friday. LVould he
be in chambers on Saturday, or would somebody be in chambers
on Saturday to receive a Saturday delivery? He said that was
correct.

I believe he suggested that 1 send it directly to
chambers, and not to the clerk’s office. He told me how man:
copies to send. I asked if I needed local counsel. He said,
no, that Judge Webher  Wright had for other people allowed
lawyers from other jurisdictions just to file for these
deposition witnesses without actually being a member of the
federal court there. I thanked him and told him to expect a
package from me on Saturday.

Q All right. At 12:09 there’s a call indicated to
Mr. Fyke for 4.7 minutes, billed for two-tenths of an hour.
What would that have been about?

A It was a follow-up. Pyke had not called me, so I
called him. It was the end of the week. Again, it was, “I’m
still waiting to bear from you.”

It was more stalling. “I  -- you ICTIOW,  I can’t tell
you right now. I can’t provide you any information. Like I
said before, if we pulled back from the deposition, it
wouldn’t happen until the day before.. Why don’t you wait?
You don’t need to file anything now.”
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Page 126
And I just basically told him, I said, “Well, are

you going to pull back?” “I can’t tell you that.” “Are you
reconsidering it?” “I can’t tell you that,” words to that
effect.

And so I told him I would be filing it and putting
it into him F&x.  Would somebody be there on Saturday in
his office? He said yes. And I said, “You should expect a
FedEx delivery from me on Saturday.”

Q Your billing records indicate that you did about
three-and-a-half hours of research and you spent about 5.9
hours actually working on the motion itself. In addition,
there are a couple calls to Monica indicated.

A h4n~hmm.
Q Can you tell us first what the caIIs to Monica

would have been about?
A Again, it was an update on where I was and what I

was going to do. I think I had come back from the library at
that point.

The research that I’d received from Bob Bennett’s
off& was from federal courts all around the country. The
Arkansas federal court is in the 8th Federal Circuit, which
actually is from - cuts down the middle of the country.
It’s from Minnesota all the way down to Arkansas and below.

AndsoIthoughtitwas-becauseArkansaswasin
the 8th Circuit, that it would be more appropriate, or that

5

Y

1
1
1
1
1
1
1

1

1

1’
21

2
2:
2.
2s

2:

I
t

I(
1 11

1:
1:
1r
11
I(
Ii
lf

IS
2(
21
2:
2:
24
2!

Page 12’
I it would be more persuasive if I had cases from that fed-1
2 circuit in my pleading. And all of these cases that we-
3 from Maine and California and so forth were fine. they weri
4 good law, but they weren’t from that circuit, and more
5 persuasive would be from a judge in that circuit. So that’s
6 what I went off to the library to do, to find as many cases
7 as I could find from the 8th Circuit.
8 When I came back from that research, again, you
9 know, Monica and I talked about it a little bit, and I talc
0 her what I was doing, and why 1 had gdne to the library, and
I what I needed this for, and so forth. And somehow the
2 conversation arose -- and I’m sorry I can’t tell you how --
3 about deliveries, and I can’t tell you how the context came
4 up. But, in any event, I learned that Monica had sent things
5 to the White House.
6 so this was on the eve of filing the motion, and I
7 had heen talking to this woman about things in relation to
8 this case since the 22nd. It’s almost -- wait a minute. Why
9 is this the first time hearing about that?
0 It turns out she had sent several packages to Betty
I Cun-ie in the White House. So I said, “AI1  right.” So I
2 asked her about that. “What was that about, Monica? What
3 were you sending to Betty Currie? What kind of things did
4 you send ta her? How often did you send? How many times  did
s you send?”

It turns out they all came from her office at the
Page 121

Pentagon. One - she was only able to identify two. One wa
a book, a present to Betty Cunie, and another one - sly
said that Betty Currie’s  mot& had been living with Betty’s
sister. Whenthesistertiied,tbemotherneededtofindsome
employment or something along those Iines, and she did
typing. So Monica hadgone srmmd.wd talked-to pa& at
woonhowyoucwr3d~~~cypingfortbeDcp~tof
Defense, and got that information and got some papers
together, put it togeti and sent it to Betty Cunie.

So those were two of the -
Q And how many did she say there were?
A She identified -- she thought there were as many a

five. So I said, “Well, what about the other three?” “I
don’t remember what it was. I don’t rcmemberwhatwasin
there. I don’t remember when I did it” “Well”  --

Q Did she say whether-anyof thoseitcms~
intended to go to President Clinton?

A She always said that these were to go to Betty
Currie.

Q And Betty Currie alone.
A She always said these items went to Betty Curie.

I didn’t go beyond that. I didn’t ask hex was it for
somebody else, was it inter&d for &ybody  else. Sk always
said it was for Betty Cunie, and I took it at face value,
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Pye 131
Q You didn’t go beyond that because you thought she

meant only for Betty Currie.
A Correct, particularly when she had told me, either

on the first or the second meeting, that she had become
friends with Betty Cunie, had sort of talked to her and
spoke to her periodically.
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Q Did she say anything about why she felt a need to
have these deliveries made to Betty if they’re such good
friends?

A When I asked her why she was making deliveries, it
soonbecamecleartomefromtallringtoherthatsheused
this courier service -- I want to say Speedy; I’m not sure
that’s right -- but it’s Speedy Courier Service for a lot of
different things.

I mean, she would call a store and ask them, “Do
you have x. y, z article,” give them her charge card account
number, tell them to charge it to her account_ and then wouLd
calI the courier service to pick it up and bring it to her
home.

how often it went to the White House, what kind of tb~ngs  &
had Sent to the White House, that kind of thing, what courier
service she used, that kind of thing.

Q I guess in my mind those are things that yea could
have just written down on a note, or YOU could have kzzt in
your head, or you could have made modifications to the
affidavit if you thought it was necessary, and then had her
come back and rc-notarize  it.

Why did you feel the need to do a memo on it? Were
you txying to protect yourself in some way?

A No, I was at the machine.
Q  Right.
A And so instead of stopping what I was doing and

goingtoapieceofpaper,it,~just-aseasy~comew:of
that window into another window, have a blank screen, start
typing whatever I was talking to her about, and so I cuuld
kick out a document when I got through.

Q Why didn’t you just print it out and stick it in
your file?

So as she described it, she used them quite often
for a number of different things. So, I mean, it’s not
something in my experience, but it didn’t sound out of the
realm of possibility.

Q Did it make you feel uncomfortable with this
subject coming up at the last minute?

A Because, again, it seemed like a dead end. She
said it was nothing to it, there was nothing there, it only
went to Betty Cunie. She gave me two - the two examples
she gave me, to my mind, were completely innocuous and

I probably nothing to be fobwed up-on.
i This also would have been something that I could I
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A Well, it was not only uncomfortable, but I clearly

told her, “You have to understand that these are things
that -- particularly if you launched them from the Department
ofDtfcnsttoth:WhittHoussthcrcartGodknowsbow~y
different people who could see them, and so somebody must
know about them. And that would mean that the courier
service would have a record of this, and that plaintiffs
counsel could go after it”

That seemed to upset her. It didn’t seem to
connect that anybody would ever go after a courier suvicc or
their records.

Q Did you try to document this unwersation with b&
about these couriers?

A  AtthetimewehadthisumversationIwasactually
sitting at the machine, composing the memo, the legal memo
that I was going to do for the court.

When she St&ted  the conversation I came out of
that document  and started making some notes on it, because I
thought it was going to be something of significance.  But by
the time I got through talking to Monica, it appeared it
wasn’t of significance, and so I deleted the memo and went
back to my research memo.

Q what was the thrust of the memo going to be?
A It was to document any information she bad g&n me

about the courier. It was going to the White House, it was

have given to an investigator or paralegal and say, “Loo&
Page 13:

! get in touch with this Speedy Courier Service. See if tky
I have this information, tell them we represent Monica

4 Lewinsky,  and try to get on top of that before the 23rd.”
5 Because her answers were so benign, I said it’s no
6 something worth following, and so I just didn’t keep it.
7 Q I think you mentioned earlier that you faxed to hk
8 Sexton a copy c&the affidavit. Did you fax a copy of the
9 whole motion at the time, or was it just the affidavit?
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A It was not -- I had not done ii She just asked
for the affidavit, and that’s all she received, wen tk two
pages or so, three pages.

Q Did she say why she was interested in the
affidavit?

A No. She just said, “You’ve given it to the other
side, and can we get a copy?” And seeing how she was going
to get a copy the very next day, it didn’t seem to be any
unusual request.

Q Did you have Monica’s authorization to give that to
the Bennett attorneys?

A Ididn’task,andbecauseIassumedtheywwegoing
to get it the very next clay in the pleading that was going to
go to the court, I didn’t think I needed to ask.

Q when did she know tharyou had faxed this to
Bennett? Did you mention it to her that day?
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! got through typing up the FedEx envelopes and so on, it mighl
I have been about 2:00 in the morning.
I Q When did you send it out?

Page 13
A To fVfOrIiCa? !ho, ?o Monica  now?
Q Yes, I’m sorry.
A I suppose in one of these conversations I had. A:

I said, if she called me and she asked what I had done,
would say, “Okay, this is what I’ve done thus far,”
dadadadadada, So I would have told her.

Q Did she ask what use the President might be able to
make of the affidavit?

A I don’t recall telling her, but I don’t recall
either her asking me those kind of things.

Q Did it occur to you what use the President might be
able to make of the affidavit?

A No, because he was going to have it the next day,
and he could use it for any, I suppose, legal purpose thz
was possible.

My understanding is my motion was going to be filed
under seal, and I presumed, as attorneys, they understood
that documents under seal should not be publicly exposed
And so that’s - I didn’t think that they would publicly
expose the affidavit. I didn’t think --

Q You were surprised that they did.
A I never knew that they did.
Q All right
A Still don’t know that they did.
Q Do you think that their getting the affidavit from

Page 13d
you independent of the motion was a way for them to be able
to use it? Because then the affidavit would not be unde
seal.

A I didn’t think of it in those terms. Is that
correct? Yes, that is correct. But then, of course,
plaintiff’s counsel had it, too, and they didn’t get it under
seal either.

Q tight-
A So they were not -- under that theory, they were

not under the compulsion not to make it public either.
Q How long did you continue to work on the motion to

quash? When did you get done with it?
A Actually, I had - I belong to this organization

called an End of Court which meets one a month or eight
months a year. We meet for dinner, and then there’s a
program put on. It’s kind of a continuing educational kind
of program.

And so I had an End of Court meeting, I had to be
at dinner about 6:30.  I left the office - drafted what I
could, left the oflioz, went to dinner and the meeting, and
then came back and finished it. And I guess by the time I
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mewgertzd to Monica and to Bob Bennett and were sent
Fe&x  to Judge Webber Wright in Arkansas, David Pyke
Dali=  Texas, and to Danny F-n’s  lawyer, who was 
co-defendant of the President in the civil case, and his
lau?zr is in --

Q Bristow.
.L\ Bristow, yeah, in Bristow. Bristol, Bristow.
Q One of the records in your file indicates that it

was 9: 19 in the morning that the motion was messengered
Monica and to Bennett’s firm.

In addition, there’s a message from Ms. Sexton at
11:30, saying, “Please call. You will know what about.

What was she calling about since she had, I guess,
just - I presume, shorflybefore  gotten the motion?

A I presume the motion, but I didn’t talk to her.
Q You didn’t tallc to her.
A N o .
Q All tight.  Did you return the call?
A Not that day.
Q All right. The 16th would have been a Friday. The

filing tb~~ would have been either on Saturday or - I guess
Monday would have been what?

A It would have been --
Q It would have been MLK Day, so it would be either

Page 
A It was Saturday, it was for Saturday delivery to

the judge’s chambers. And it was - according to Barry Ward
the law clerk, it should go directly to chambers. He didn’t
want it moving around. He would make sure that it stayed
controlled.

h4R Eh4hucK: Any other questions about the 15th or
the 16th?

(Noresporise.)
BY MR. Ehfh4ICK:

Q AU right Then let’s turn our attention to the
lm MLK Day. You had iunch with Vanon Jordan that day.

A 1 did, mm-hmm.
Q I can tell you that there are a couple of messages

indicating calls from Vemon Jordan to you, one at 10:30, one
at 10:53. and one at 11:Ol.  l%e one at 11:Ol  at least says,
“Reminder - lunch at 12:30.  Call and umfii.”

Doyouhalm-myspecial~cm~tthe.
content of any of those calls?

A Didn’t talk to him. My son had an indoor soccer
game that morning, and I went to that, and left the soccer
game and went to the lunch.

Q Okay. When did thelunchstart?
A I think it was 12:30,  if memory serves me.
Q How long did the lunch lasi?
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Page 13’
Q Just the two of you?
A  Correct.
Q What did the two of you discuss?
A A whole range of things, because I said Vernon is a

very easy conversationalist.
We had lunch at the Park Hyatt, which is 24th ant

M, I believe. When we arrived 24th Street was blocked off.
M is one-way going towards G~rg~~wn.  The block in front of
the hotel was blocked off because they were filming a movie
closer to Rock Creek Park, further  away from M Street. And
so we talked about that.

He had difficulty getting down the street. Of
course he did anyway. I had taken a cab to the luncheon.
But he had difficulty getting to the hotel, to park and so
forth.

We talked about how he had actually started a
second career, that he had had two cameo appearances in two
movies not too long ago, and what they were, and his
experience with movies and filming and directors, and all
that_

Q Let me ask a more specific question just so we cai

move things more quickly.
A As I told you, it was a long conversation.
Q A long conversation. We don’t need to go through:

all of it.
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Q You had asked for the lunch meeting, and you had
done so because you wanted to talk with him about business-
getting possibilities.

AColTtXt.
Q If you’d briefly describe what sort of business-

getting possibilities you had in mind.
A ‘Ihere  were two specific referewes. ‘Ihaehadbeen

an article in a local legal weekly newspaper called The Jxgal
Times that a ga~tlunan  whose name escapes me at the moment,
but he is a black partner at a l&al law fm called Shaw
Pittman,  Potts, & Trowbridge, he had been hired by Texaco
after a sex discrimination  suit settI_t, and he had said
he bad been hired by Texaco to incrcasz the participation of
minority attorneys in the work that Texaco gives out to
firms.

So I asked Vernon, “Should I caII him? Do you know
him? How should I approach him? Is it worth me following
that up?” And he basically said, you know -- be asked me if
I knew him and that - be said it was worth a telephone call
and probably a lunch and try to sell my fum and that kind of
thing.

The other thing was, he had from time to time
referredacasetome.  IknewVemonsatonsomeboards. I
had no idea at that point on how many different boards of
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trustees. He sat on boards of directors. So I sail  l~ou
know, “It would be really nice if I could get sort of rr, 30%
in under the tent some of these corporations. They gx, you
know, hundreds of thousands of dollars to larger fmz and
if I could just get some of the business, not all of X, it
would be helpful to get a steady stream of business from
that.”

And he said, “Well, draft up a letter and gc. your
fum’s  resume, and send it to me, and I’ll ship it ::f to a
couple of general counsels on there.”

Q Let me ask about this business-getting hope. I
guess you might say.

Vernon Jordan was a guy who could refer w you a
lot of business. So, in general &rms, it’s good+o stay on
rk good side of so&y who can send a lot of business yxr
way,- Did that influence you at all in what you were u-Zling
to tell Vernon Jordan about the Monica Ixwinsky straqies?

A Did it influence me? I’m groping on how to answer
your question. There have been other occasions, in ad&m
to clients being referred to me;’ that Vernon has Ctiated
lunches with lawyers to introduce me at fums, to say, 7his
is Frank Carter. He knows how to do litigation. He’s a good
person. Why don’t you refer some business to him?”

So he had-done in tlzpasL -And I .didn’t  eqate
the two. I didn’t think that one would get business for se.
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I mean, he had already given me business, so I didn’t &%k
by giving him greater details that I would get grazer
opportunities, so to speak.

Q Did you think it would help to explain more and
possibly not help to not disclose anything?

A I think Vernon didn’t know litigation, and if he
was asking me questions, in my mind, it could be as much firm
an ignorance of tit a litigator would do in that situatim,
as much as wanting to know what I was doing.

Q Did you think it would help you get business if >w
had responded to any of his inquiries by saying, “None of
your business”?

A No. From my contact with Vernon, I don’t think k
would have taken offense at it. Because he never asked ‘Has
Monica said this? Has Monica said that? Is she telling p
this?”

I mean, he never pressed for conversations or
things that Monica provided me. He never - he DCW
approached any of those kind of things.

So by asking me, “What are you going to do, and
what process are you going to follow,” as I said, I didn’l
think anything of it.

Q You had discussions about business-getting
possibilities at some point toward-the end of the lunch Did
the subject of the Drudge Report come up?

Page 137 - Yagz 140
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1 A Yes.
2 Q Tell us about that. First, how it came up, and
3 then how the conversation progressed.
4 A As I recall, Vernon said, “How’s your client
5 doing?” I said, you know, “She’s about to be deposed. She
6 doesn’t like it. I’m going to do what I can. I’m going t
7 spend the bulk of this week, or every day this week trying to
8 prepare her for the deposition.
9 “I still haven’t heard from Judge Wright. I will

1 0 probably -- there will probably be a conference call, kind of
1 1 argument and decision on the motion that I filed. You know,
1 2 she’s not crazy about it happening, but she seems to be doing
1 3 okay.”
1 4 So he asked me had I ever seen the Drudge Repor
1 5 I had no idea what the Drudge Report was. SO he took out two
1 6 sheets of paper out of his pocket and handed it to me, and I
1 -7 read them. The first sheet, it clearly was something thai
1 8 was printed out on a computer. To me, that’s what it
1 9 appeared to be, or by a printer attached to a computer.
20 And the first page -- 1 guess you can best describe
2 1 it as it looked like a muckraking kind of thing. It didn’l
22 appear to be any reputable news article whatsoever. It
23 talked about that this reporter at Newsweek had had a story
24 spiked that would say that the President had had sexual
2 5 relations with an intern, he had been unfairly treated, and

Page 141
he had the same kind of problems when he was at The
Washington Post, and this was a continuation of tbe same
behavior, dadadadadadadada.

And it was not - I mean, it didn’t appear to be
reporting to me.

I The second page, “And here is this person’s
resume.” And it Wasn’t  a resume. You know, it didn’t have
what you would think a resumewould have, such as address,

, date of birth, place of birth, college or anything. All it
11 had was her three jobs connected with the administration,
1 tbatshewasaninternfromthis&tetothatdatc,thatshe
1: worked for the Office of Legislative Affairs, and that she
1: worked for DOD.
14 And so, to me, it didn’t appear to be a resume.
1: That’s what I recall the two were - the two pages had
lt Q And what did you and Vernon Jordan talk about with
1’ respect to the Drudge Report., reactions to it, plans? What
II are you going to do about it? Is it true? Is it not true?
I! A Well, you know, I said something like, “How the
2t hell did they get this?” or, “Where is this coming from?”
2: And his response basically was, “You need to talk to your
2: client about that.” So I said, “Fine,” I would.
2: And I said, you know, I felt sorry that my client’s
24 name was out there in the public. It had not gone out yet,
2:
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Page 143
1 media scrutiny, that reporters would be hounding her, and so
2 forth, and I rt~lly felt sorry that that would happen. But !_
3 still felt that this was a piece of garbage, quite frankly
4 Q Any other aspect of the disCuSsion  with Mr. Jordan
5 about the Drudge Report that you can recall?
6 A
7 Q
8 A
9 Q

10 A

No.
Did you take the Drudge Repon with you?
I did.
And where did you go?
Back to my office.

Q What did you do there?
A Monica, from the very first time I spoke to her,

had given me a telephone number for her home on - the
apartment on New Hampshire Avenue, Tbc Wakagatc  as mll8s
New York, but she had always indicated that she gave me a
text m&age pager, which basically is, you call into an 800
number, and there’s a live human being that takes the call
and will write down the text of the message, and then that’s
sent along as a page.
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She always indicated this was the best way to get
in touch with her. She would always have that. And
generally when I called that, she pretty promptly got back to

Within a short amount of time, I received  a call
back from a lawyer I knew here in D.C. by the name of
Nathaniel @eights.

Q What did Mr. Speights have to say?
A Well, obviously, it pricked my intexcst,  and I

called the back l.isx+md Nate doesn’thave  theback .line,
Only my - gmerally, only my family and very close friends
have it. Se I’m wonduing why is Nate calling me and how
does Nate get my back line.

It was, “Hi, how are you? How are you doing,
Frank? Hold on a minute. I’ve got a lawyer for you to talk :
to.” “Okay.”

William Ginsburg gets on the phone. So Ginsburg
gets on and tells me that he’s been retained by -- he’s a

Diversified Retorting  Services. Inc. (202)  296-2929
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Page 14
lawyer in Los Angeles. He’s been retained by Dr. Lewinsky,
he’s been a long family friend, he’s known Monica since she
was a child. Dr. Lewinsky wants him to come to this
situation and represent Monica.

So he had a copy of my motion. He thought it was a
very well-written piece of argument, very well done, but he
is going to come in and now take over representing Monica,
and he has asked Nate Speights to be sort of his local
counsel to help him. And did I need to speak to Monica?
She’s  light there with him.

I said, ‘No.  I’ll  -- you know, 1’11 accept your
word, your representation that that’s the case. That’s
fine.”

So then he put Nate back on the phone. I said,
“Nate, we really need to taIk Probably tomorrow. Thi
woman’s being deposed on Friday. You nad to come  and get -
I don’t have a large file. You need to come get the file.
She has always given me some things that may or may not be
responsive to the subpoena. You need to come pick those up.
&xi,  you know, I’lI  be able to fill you in on what I’ve done
and where we are at this point

“And, oh, by the way, Nate, your client’s name is
out in the public.”

So he said -- so then, to me, it was quite curious,
but he didn’t follow that. He said, “Okay. I’11  talk to you

Page 14t
1 tomorrow.”
2 I didn’t press it. “Okay, fine.”
3 Q All right_ Did the conversation then end?
4 A Yes.
5 Q There are a lot of calls back and forth between yol
6 and Nate Speights and a lot of people thereafter. Let m
7 focus on just a few of those.
8 First, did you contact Vernon Jordan -
9 A  Idid.
3 Q - to let him know about-the substitution?
1 A  Idid.
2 Q What did you tell him?
3 A Told him I’d just been notified that Monica had a
I new  lawyer, who the lawyers were, and that they’ll be
5 representing her now.
5 He said, “Sorry it didn’t work out. You know, I
7 think sbe would have been better off with you, but - talk to
3 you later.“
? Q Did he exhibit any particular surprise or concern?
1 A No.
I Q Short call then.
I A  Yes.

3 Q Sometime later did he call you back to ask more
+ questions about the substitution and about Bill Ginsburg?
s A The same day, not too long thereafter, he called

1
2
3
4

5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2

Page 147
back and said, “Who are those lawyers again?” And I told
him. “A guy  named Bill Ginsburg, who I don’t know. He’s  from
Las Angrles,  and I just talked to him. And Nate  Speights.”

And I knew Nate, knew who he was, explained a
little bit about his background and my contact with him and
then what I thought of Nate as a lawyer.

He said, “Well, maybe they’ll keep you on.” I
said, “It’s not likely. If he’s got Nate, he doesn’t need
me, and I think I’m out.”

He said, “All right. Well, again, sony it didn’t
work out.” And that was the end of that conversation.

‘.  Q Did he say why he had a strong enough interest in
Ginsburg and Speights to call you back and ask these follow-
up questions?

A No.
Q Did it strike you as odd?
A It probably struck me he didn’t hear me the first

time I said it. He just said, “Well, no, wait a minute. Who
did he say?” And, you know, that’s how I picked up the
conversation.

Q The phone records reflect a call at 453 from
Vernon to your home for basically a portion of a minute, tberI
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Do you have any recollection about why there was a

four-minute call and then there was a follow-up eight-minute
call? ”

A The four-minute call was the first call -
Q Okay.
A --withmetellinghim. ,Andtheseumdonewasbim

+ling back and wanting to know more information about tkse
twolawycrs,ang~owerethey,andwhyarethcyinthccase

Q Did you ask him, “Why are you so in&estcd?”
A No. Personally, at this point I was pissed.
Q  AlIright. WhatdidyoudowiththeDrudgeRepott?
A Threw  it away. It was tantamount to an arti&

from The Enquirer  as far as I was concerned.
Q Allright. You’reangry.  What areyouangry at?
A I’m not sure. I mean, I had spent a lot of time,

tried to position Monica’s situation so she had at least a
legitimate - if not a legitimate, at Jeast  a f&ial.ly  +lid
argument.

It is extremely, extremely difficult to stop a
deposition in a civil case. I mean, the rules arc just so
wide open that to Uy to even position your client so that
you have an argument to make, to get some kind of sympathy
out of the judge -- and in Monica’s situation it’s part
sympathy for a young woman be@ dmgged into a national
splash ease, as well as whatever legal arguments I could put
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I together for her.
2 And I just thought that I had spent a lot of time
3 and worked fairly well lo put her in a position -- to ha\
4 somebody else pick it up after you’ve done all the WORK  and
5 do the argument. It’s not very satisfying.
6 Q \5hen Speights and Ginsburg called you, did they say
7 anything about the fact that the Office of Independent
8 Counsel was involved_ that we had tried to talk to her o
9 Friday night?

1 0 A Not a word.
1 1 Q Did you have any conversations that day with Bo
1 2 Bennett or Katie Sexton?
1 3 A Yes. When I had gotten back to the office I
1 4 checked the messages. Our answering service sends the
1 5 messages to us over the fax machine, types them out with the

1 6 date and the time, who it’s from, the telephone number and
1i any short message they give us.
1 8 And there had been a message that day, I believe,
1 9 from -- I believe it’s that day from Bob Bennett.
20 And so after all this is done and I was just sort
2 1 of around the office puttering around, I said, well, let m
22 call Bob. I called his office. He was not there, but his
2 3 office patched me into him wherever he may be, probably at
2 4 home.
2 5 And Bob said, “Well, Frank, your client’s name i!

Page 15(
out in the public.” And he asked me had I ever heard of a
Drudge Report and told me it was out in this Drudge Report,
and that it was not very well thought of, but it’s out thenz.

And he said, “You might think about countering this
because the media may start to pick up on it. And you do

, have the affidavit  of your client. You know, I don’t know
what you want to do with the affidavit or any of hzr

, positions, but you might want to think about it.”
, I said, “Well, you know, Bob, I really need to talk

1( to my client about that before I take any kind of action, but
1. thanks for letting me know,”  and hung up.
1: I did not let him know that I had the conversation
1: with Speights because I wanted to talk to Speights and say,
16 “Hey, this had happened. Bennett has asked me about it YOI
11 need to get in touch with Bennett. You need to handle
l( Bennett because you’re now the lawyer.”
1: But I couldn’t reach Speights. He had his phone on
II answering service.
I! There was another reaSon also. At the same day,
2( while I’m waiting, two things came in from Pyke’s  oflice in
21 Dallas. One was that the deposition was going to be
2; videotaped, and the second thing was more or less the formal
2: notice of the deposition, with a copy of the subpoena that
24 she had previously received on December 19th.
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I could not either because his phone was on answering mice.
2 Q All right. I’m prepared to turn to the next day,
3 the 20th.
4 MR. EMMICK: hes anyone have any more questions 
5 the 19th?  Yes, ma’am?
6 A JUROR: Did you ever find out how they got you
7 private line, the other number?
8 THE WITNESS: When I paged Monica, that was 
9 number, and Monica was in their office at the time.
0 A JUROR: Uh-huh.
1 THE WlTNESS:  And they returned the call for her.
2 BY MR. EMMICK:
3 Q And that’s why you thought it was actually Monica,
4 I assume, returning your call.
5 A Oh, yes, that’s what I thought. That’s who 1
6 expected to call me.
7 A JUROR:  Okay. Were you ever paid for the work
8 that you did?
9 THE WlTNEss: Well, I got the original $1,250. Was
o the full balance paid? Still has xiot been. But a final bil
1 has been sent to Mr. Speights.
2 A JUROR: What is the final bill?
3 l THE WITNESS : It’s -- the balance? It’s in the
4 records here. It’s not a whole lot, I don‘?  think.
5 (Examining.) $4,278 is the balance.

Page 
1 BY MR. EMMICK:
2 Q Let me then, unless there are any other questions
3 about the 19th.  I was going to ask you a couple questions
4 about the 2Oth, because there are - just as there were
5 several calls from Vernon on the 19th, the= are then a
5 couple of calls from Vernon Jordan on the 20th
7 ARight.
5 Q Thtrc’s  a cldl at 12:Ol, where he calls you on the
9 31 number, speaks for two minutes and 48 seconds. Then
1 there’s a vcxy brief call, only six-tenths of a second -

six seconds, sorry. And then there is a message at 12:X
from Vernon Jordan, and the mtssage  says, “Very important.
Please .call.”

What do those series of calls and messages mean?
A I don’t remembertalkingtoVemonafterthe19th
Q WhcnyougetamessagefromVernonJordansaying

“Very important. Please call,” why didyou feel like yo
shouldn‘t return that call?

A AtthatpointIwastryingto-Imean,Monicawas
averynicewoman,butshe.wasn’tmyonlycli~t.  Iwas-
you know, I was now try& to turn my attention to other
clientswhon&dtdmeorthingsthatwerecomingup,cmdI
p~sumai  Vernon wantcd  to talk  to me about Monica Lcwinsky,
because~hadakmdyhadourlon~aboutmetryingto
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Page IS:
I hadn’t had a chance to send him a draft letter to

send to any of these corporate general counsels, and as far
as I was concerned, Monica Lxvinsky was on the back bume

And I was going to get to him, I wasn’t ignoring
him, but I didn’t return the telephone call.

Q Did you eventually let Mr. Bennett know about the
fact that you’d been substituted out?

A Yeah, on the 20th he had called -- I think either
Katie had called me later on the 19th after my conversation
with Bob Bennett, or they had called - they may have also
called me earlier on the morning of the 20th.

SoIcalledback,andwhenIdidtbetwoofthem
were in Bob Bennett’s office, and Bob just said, “Look,
Frank, we’re hearing some vibrations on the street that you
are no longer Monica’s lawyer.” And I said, “Yeah, that’s
right.”

And I had told Nate to get in touch with him.
Q Right
A But, you know, he asked the question, I gave him

the answer. I said, “That’s right. I’ve been replaced.
I’ve been replaced by Nate Speights, a local attorney,” and I

2 explained wbo be was and what I knew about him. “And tberc’s
3 a lawyer from Los Angeles  by tk name of Ginsburg, who’s also
4 on there.”
5 ‘hev  asked should they get in touch with them. and
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Page 154
I said, “If I were you, I certainly would, to find out, you
know, what’s going on. I think they’ll talk to you. I mean,
they have no reason not to,” or words to that effect.

h4R. EMMICK:  Any questions with respect to the
2Oth?

(No response.)
MR.EMMICK:  I’mreadytomoveontothe21st

myself.
BY h4R EMMICX

Q OnthemorningOfthe2Istthtrecordsreflecta
call -- or actually a message from Bennett at 8:25 in the
morning for you, saying “Please call - urgent.” Do you know
what that was about? Or do you know whether you returned
that call?

A If I’m not mistaken, all hell broke loose on the
night of the 20th. I’m at home at about 8:00 and I receive
three calls. I got a call from the managing editor of The
Washington PO% I got a call from a rqorter from The Los
Angeles Tinxs, a guy by the name of Ron Ostrow, who I had
talked to before about some other things, and I had a calI
fromsomcguyfromlrscNcws,Vclasco,Ithinkhisnamcwas.

All of them said the same thing. “We’ve got this
story that the President of the United States was having an
affair with an intern, and you represented her, and Vernon
Jordan brought her to you,”m “Do you have
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any conunent?”
Pqe 155

After you catch your breath, you say, “No, I hsve
no comment at all.”

“Well, can you help me on any of these aspects?”
“No, there’s nothing I can tell you at all.”

So it hit the newspapers on the morning of the
21st,  and I’m not sure -- I’m not sure I talked to Bob. I
might have, but I’m not sm. I know at that point, because
of the deluge of telephone conversations from the media, WE
basically threw the phones full-time to answering service.

God bless their hearts. They were able to keep up
with it. But it was basically to screen the calls that were
coming in.

Q hter that night you were  Ca&?&y -the  off& of

Independent Counsel -- or later that afternoon, I think,
perhaps more accurately.

A I fmally got him at about 6:00 or so, Mr.
Rosenzweig.

Q Okay.
A We traded calls back and forth.
Q You traded calls. Eventually you were faxed a

subpoena from our office?
A &‘rect.
Q And it is-that subpoena that eventually, over the

process of a few months, resulted in your production of the

P a g e  1st
documents we talked about at the beginning of this grand jm
appearance.

A correct.
Q Have you been in contact with Vernon Jordan sina

thattime,& 19th,2Oth_21st?
A Not directly.
Q Okay. When you say, “not directly,” that makes me

ask, indirectly%
A Yes.
Q Allright.
A Vernon called on the 2Oth, and I think he might

haveealledmeonthe21st.  Andbythetimeofthe21st.tk
phone calls from the ,&a are just flooding in. They’re
coming in from every corner of the country, from every
newspaper you ean ever think of’, including The Nationa
Enquirer.  AndtherewasatIeastonecallagainfromVemon,
Ithinl&onthe21st

By now, having read The Post that morning, it &d
that Vernon was being rcprtscnted by Bill Hundley. Well, I
had met Bill HundI9, I knew BiII Hundl9.

SoIcaIledBiUintheaftemoonof,Ithink,
the-Ithinkit’sthe21st.  Ithinkitwastheaftemoon
of the 21st I called Bill - I believe that’s it - and I
said - when we fmaily taIked;he got back to me, I said,
“Look. Bill. Vernon’s been txying:  to reach me since our

i
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Page 15
lunch.” I said, “The Post says that the Office of
Independent Counsel is now interested in this situation.
This was before I talked to Rosenzweig.

I said, you know, “I’ve represented too many
climts,  that I know everyone’s going to want to know what we
said, when we said it, and how we said it, and I just don’t
think it’s a good idea for us to talk. Please tell the guy
I’m not trying to ignore him, I’m not getting kinky on him, I
just don’t think he and I should talk.”

And be said, “Fine, Frank. I don’t know what he
wanted to tell you, but I think he wanted to let you knoj
that he was having a press conference this afternoon, an
that he was going to say that he had referred Monica Lewinsk
to you. and he wanted to make sure you understood that before
the press conference.”

So I thanked Bill, I said, “Thanks very much for
the beads-up. I appreciate that.” And I was trying to ge
in touch with Charles Ogletree, who I knew, and I don’t thinb
I had reached him yet. And I said, “Look, I’m trying to
reach Tree. If he’s able to represent me, I’ll have Tree get
in touch with you, and you guys can talk. And it’s best that
Vernon and I be out of the loop.”

He agreed. That afternoon Vernon did have his
press conference. He did mention that he did, what, twc
things for Monica Lvinsky. One, find her a lawyer; and,

Page 158
1 two, refer her for a job.
2 So that increased the deluge of the press calls.
3 They were beginning to camp outside of my office.
4 Q That concludes the questions that I had.
5 MR. EMMICK: Any questions? Immediately peThapS
6 what we can do is ask you to step outside for just a few
7 minutes, and we’ll  canvass the grand jurors.
6 THE WTNJSS:  Okay.
9 (Witness excused. Witness recalled.)
3 THE FOREPERSON: h&. Carter, you’re still under
1 oath.
2 MR. EMMICK:  And we have a quorum and no
3 unauthorized persons present.
4 THE FOREPERSON: you’re  absolutely wrrect.
5 BY MR. EhMICK:
5 Q One question that we still have is an apparent
7 disaepancy, if you will, between your impression of Vernon
3 Jordan’s relationship with Monica at the beginning, that is,
? just a referral, makes the referral, don’t expect any follow-
) up phone calls, and then what appears to be, you know, in the
I neighborhood of ten or more phone calls behveen you and
! Vernon and reflecting a somewhat different relationship
I between  Vernon and Monica.
1 Did your impression of their relationship change
5 over time as a result of the many phone conversations that
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you had with Vernon about the case?

A Let me go back to what i think --.&d perhaps I can

correct this.
What Vernon said to me was, “This is a” - witi

regard to finances, “This is a straight referal.  You make
whatever financial arrangements uith this woman tit you
desire. That’s your business.”

I knew Vernon was a great poobah with the
Lleznocralic Party. He moves with tbc movers and shakers. And
this woman had worked in the White House. I’ve bxn around
Washington long enough  to know that you better have some
connections with the party in power to get a job in the White
House.

I inferred that this -- that the Democratic Party
or someone affiliated with that had contacted Vernon and say,
“ThiSwoman  needs a lawyer. Can you get her one?”

Now, that’s bow inferred the relationship was with
Monica Lewinsky and Vernon Jordan. And I knew of nothing

9 else other than that. That was -- that was my thought
0 processes on the relationship in the beginning.
1 It never changed throughout. I had no nzason to
2 believe that there was any kind of different relationship
3 between the two of them, other than Vernon is in and out of
4 the White House. I mean, I’ve talked to Vernon a number of
5 times. He goes to the White House. He has carte blanche tr

come in and out.
Page 16(

He knew Betty Cunie. He knows Betty Currie. She
was friends with Betty Currie.  He knows the Resident. He
knows other people in the Democratic Party.

I didn’t quiz Monica on how many people in the
Democratic Party she knew, but she had already told me that
sheknewsomebody~~aameofW~tltn_Keyctitstgother
resumetoberevi&ed S43she’musthavesomebodywithan
entree with democratic tics. So that’s how I sort of pulled
that together.

Q Right. Although initially you expected no calls,
andatthecndofthcday-atthccndofthemonthorsoof
repnscntation you had gotten somcwhacbctwccn  lOand
c a l l s .

Didyoufmdthattobeareasmtothinkt&re
might be more to this than you originally thought?

A ThereasenIdidn’ttxpcct-wy.phoae&was
because I just - I didn’t presume that that would be tht
case. That had never been the case before when Vernon
referred someone to me.

But this was not your garden variety case. It war
an ext.nm~ly high profile case, and I presumed his interest z
was in the high profile case.

Q In the other referrals Vernon had made to you, did
he drive any of those clients to your offices in or&r to
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Page 16
make the introduction in connection with the referral?

A No.
MR. EMMTCK: Any other questions?
A JUROR: How would you describe your relationship

witb Vernon Jordan? Did you - &fore  even hc introducai you
to Monica, was tbax a lot of camaraderie? You know, did you
think of him as someone like a mentor or --

Tkuz  WITNEss:  Yeah; more the latter. I mean, we’re
not drinking buddies. We don’t belong to the same clubs.
But Vernon, by referring cases to me, I think he believe,
that I will handle them well, I will give them good legal
services and provide them with, you know, high quality
SeTViCeS.

But he has also done things, at least to me, in the
past to say, “Well, okay. You’ve got a small little
operation here. What can I do? Can I throw some business
your way? Are there things I can help you along the way?”
And that’s fine, sure.

I mean, he didn’t - there are some things he’s
done in the past that he didn’t have to do, other than the
fact that he wanted to help me. And I benefitted from those
and I appreciated those.

MR. EMMICK: Yes, ma’am?
A JUROR: After d you’ve  been through,  how are

you still feeling about Vernon?
Page 162

1 THE WTNESS: This situation didn’t become ugly
2 because of Vernon.
3 MR. Eh4h4ICK: Other questions?
4 (No response.)
5 MR. EMMICK: All right. We’ll calI it a day.
6 lXEwlTNEss:  Thank you.
7 MR. EMMICK: Thank you.
B THE WITNESS: That’s call back or that’s the end?
3 MR. EMh4ICK:  That will be end, unless we give yol
3 a--
l THE WlTNESS:  I like to hear that. Thank you very
2 much.
3 MR.  EMMICK: Okay. Thank you, sir.
I (The witness was excused.)
s (Whereupon, at 4:08 pm., the taking of the
5 testimony in the presence of a full quonrm  of the Grand Jury
I was  concluded.)
3 lb****
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